

# (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များအထွေထွေညီလာခံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

**နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
 (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန် များအထွေထွေညီလာခံ ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန အမှတ်(၁) (MICC-1) ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက် မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

ရှေးဦးစွာ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အနုပညာ ဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သီချင်း၊ အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံ သီချင်း၊ အာဆီယံသီချင်းနှင့် ပြည်ထောင်စုအင်အား သီချင်း တေးသရုပ်ဖော်အကတို့ဖြင့် ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်းက အာဆီယံ ပါလီမန်များညီလာခံကို ပထမဦးဆုံး အကြိမ် လက်ခံကျင်းပရသည့် အတွက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအတွက် များစွာ ဂုဏ်ယူဖွယ်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဖနွမ်းပင်မြို့၌ ကျင်းပခဲ့သော (၃၂)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန် များညီလာခံတွင် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သည် အာဆီယံပါလီမန် များညီလာခံ၏ တင်းပြည့်အဖွဲ့ဝင် စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ \*



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

## လူထုကိုအလေးထားတဲ့ လူထုပဟိုပြုအဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ချက်များနဲ့ အာဆီယံအဖွဲ့ကြီးကို ပွဲစဉ်းထားတာဖြစ်

**နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
 (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပြောကြား ခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းအပြည့်အစုံမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

**လေးစားအပ်ပါသော အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံပွဲတွင် အာဆီယံ ပါလီမန်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပါလီမန်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အာဆီယံ အတွင်းရေးမှူးချုပ်နဲ့ ဧည့်သည်တော်များရှင်-**  
 ဒီကနေ့ (၃၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံ

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားမှာ အဖွင့်မိန့်ခွန်းပြောကြားခွင့်ရတဲ့အတွက် ကျေးဇူးဥပကာရ အထူးပင်တင်ရှိကြောင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။ ယခုနှစ် အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်း လက်ထက် မှာ မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်နိုင်ငံအဖြစ် လက်ခံကျင်းပခွင့်ရရှိတဲ့အတွက်လည်း ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါတယ်။

ဒီကနေ့အခမ်းအနားကို တက်ရောက်လာကြတဲ့ လူကြီးမင်းများအားလုံး၊ ဒီညီလာခံကို ထောက်ခံကြောင်းပြောကြားခဲ့ကြတဲ့ အာဆီယံခေါင်းဆောင် များအားလုံးကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရကိုယ်စား ကျေးဇူး

တင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။

လွှတ်တော်မရှိဘဲ နှစ်ပေါင်းများစွာကြာမြင့်ခဲ့တဲ့မြန်မာနိုင်ငံဟာ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှာ လွှတ်တော်ပြန်လည်ပေါ်ပေါက်လာပြီး နောက်ပိုင်းကလေး အာဆီယံ ပါလီမန်များညီလာခံကို တက်ရောက်ပါဝင်ခဲ့တာ အခုဆိုရင် (၆)ကြိမ် ပြည့်မြောက်ခဲ့ပါပြီ။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံမှာ ၁၉၄၈ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးရတာတည်းက ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို စတင်ကျင့်သုံးခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီကာလတုန်းက မြန်မာနိုင်ငံဟာ အာရှမှာ ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီစနစ်ကျင့်သုံးတဲ့ အစောဆုံး နိုင်ငံတွေအထဲမှာ ပါခဲ့ပါတယ်။

**စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ \***

HOT LINE - 09-787878749, 787878729

**ALPHA CEMENT** | **အယ်လ်ဖာ အိမ်ရာ**

တစ်ရက်လျှင် ဘီလပ်မြေ တန်ဖိုး (၇ သိန်း) ထုတ်လုပ်သော ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှု ပထမ ဖြစ်သည့် CONCH ကုမ္ပဏီ မှ မြန်မာပြည် တွင်ဂုဏ်ယူစွာထုတ်လုပ်ပါသည်။



ပြည်တွင်းရေးရာ

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် အာဆီယံနိုင်ငံများမှ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အာဆီယံပါလီမန်များအစည်းအရုံး အတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့ အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

**နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် (၃၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန် များညီလာခံသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် အာဆီယံ နိုင်ငံများမှ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အာဆီယံပါလီမန်များအစည်းအရုံး အတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့ အား ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော် သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် (၃၈) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် အာဆီယံလွှတ်တော် အချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ကို ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို၊ ဦးကျော်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
(သတင်းစဉ်)



**နှစ်နိုင်ငံ လွှတ်တော်အချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး**

**နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မဒမ် ငုယင်သီကင်ငမ်း ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံလွှတ်တော်အချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုတိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အတူ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို၊ ဦးကျော်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ လွမ်းထွန်းအုန်း တက်ရောက်သည်။ (သတင်းစဉ်)

**ရန်ကုန်ဇီဝိတဒါန သံဃာ့ဆေးရုံကြီးတွင် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲ ကျင်းပမည်**

**ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
သွေးလိုအပ်နေသည့် လူနာများအား ဇီဝိတဒါန အသက်ကယ်နိုင်ရန် ရည်မှန်း၍ သံဃာတော်များ၊ သီလရှင်များနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များက စုပေါင်း သွေးလှူဒါန်းကြမည့် (၁၆) ကြိမ်မြောက် ဝါတွင်းစုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲ ကျင်းပရန်ရှိကြောင်း သိရသည်။

**လက်ခံယူကြမည်**  
အဆိုပါ သွေးလှူဒါန်းပွဲကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် ဇီဝိတဒါနသံဃာ့ဆေးရုံကြီး (ရန်ကုန်) ရှိ အလှူတော်မင်္ဂလာခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ရန်ကုန် ဆေးရုံကြီး အမျိုးသားသွေးဌာနမှ တာဝန်ခံ ဆရာဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့က လက်ခံယူကြမည်ဖြစ်သည်။

**စာရင်းပေးသွင်းနိုင်**  
ဝါတွင်းစုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲ၌ ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသူများသည် အဆိုပါ ဆေးရုံကြီးရှိ သံဃာတော်များပြင်ပလူနာဌာန၊ သီလရှင်ပြင်ပ လူနာဌာန၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များပြင်ပလူနာဌာန၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးရုံးနှင့် လူမှုဆက်ဆံရေးဌာနစု အသီးသီးတို့တွင် လူကိုယ်တိုင် လာရောက်စာရင်း ပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း၊ တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်စာရင်းပေးသွင်း လိုပါက သံဃာတော်များပြင်ပလူနာဌာန ဖုန်း-၅၅၂၉၇၅၊ သီလရှင်များ ပြင်ပလူနာဌာန ဖုန်း-၅၄၂၇၀၆၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များပြင်ပလူနာဌာန ဖုန်း-၅၅၂၅၇၂၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးရုံး ဖုန်း-၅၅၈၄၃၄၊ လူမှုဆက်ဆံရေးဌာနစု ဖုန်း-၅၄၇၃၅၅ တို့သို့ အောက်တိုဘာ ၇ ရက် ညနေ ၄ နာရီနောက်ဆုံး ထား၍ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။  
(သတင်းစဉ်)

**ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တူရကီသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ**



**နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးနှင့် ကုန်သွယ်မှုတိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု အခြေအနေများ ဆွေးနွေး**

**နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာ တော့မည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တူရကီ သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ မူရတ်ရာဘုတ်အက်တိစ်အား ဒုတိယ သမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေး နှင့် ကုန်သွယ်မှုတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက် ခဲ့မှု အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်စိုး နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြ သည်။ (သတင်းစဉ်)



### ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံထားရမှုနှစ်ခုဖြစ်ပွား

**ဘန်ကောက် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
 ထိုင်းကျန်းမာရေးတာဝန်ရှိသူများက ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံထားရမှုကြောင့် ဦးခေါင်းသေးသေးဖြင့် မွေးလာသည့်ကလေးနှစ်ဦးတွေ့ရကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားသည်။ ယင်းမှာ အရှေ့တောင် အာရှတွင် ခြင်္သေ့တစ်ဆင့်ကူးစက်သည့် ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရမှု ပထမဆုံးအခြေအနေဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ဦးခေါင်းသေးသေးဖြင့်မွေးလာသည့် ကလေးနှစ်ဦးတွေ့ရကြောင်း၊ ကလေးနှစ်ဦး၏မိခင်များကို သွေးနှင့် အခြားသောစစ်ဆေးမှုများအရ ကိုယ်ဝန်ဆောင်ထားစဉ် ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ထိုင်းကျန်းမာရေးတာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

အမျိုးသမီးများကိုယ်ဝန်ဆောင်ထားစဉ် ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရပါက မွေးဖွားလာသည့် ကလေးများတွင် ဦးခေါင်းသေးငယ်ပြီး ဉာဏ်ရည်မဖွံ့ဖြိုးကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူများက ပြောကြားသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရမှု ၃၀၀ ကျော်ရှိနေသည်ဟု ဇန်နဝါရီလကတည်းက အတည်ပြုထားသည်။

ထိုင်းအစိုးရက ခြင်္သေ့နှင့်ဆေးလုပ်ငန်းများနှင့် ရောဂါပြန့်ပွားမှုထိန်းချုပ်ရေးအစီအမံများကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီးများ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ခရီးသွားလာခြင်းမပြုလုပ်ရန် အကြံပြုထားသည်။ စင်ကာပူနိုင်ငံနှင့် အခြားဒေသများတွင်လည်း ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုရှိကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာထားသည်။

**အင်န်အိတ်ချ်ကော့**

### အစ္စရေးသမ္မတဟောင်း ဂျီမ္မန်ပီရက်စ်အတွက် နိုင်ငံတော်ဈာပနအခမ်းအနားကျင်းပ

**ဂျေရုဆလင် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
 ကွယ်လွန်သူ အစ္စရေး သမ္မတဟောင်း ဂျီမ္မန်ပီရက်စ်၏ နိုင်ငံတော်ဈာပနအခမ်းအနားကို စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်က ဂျေရုဆလင်မြို့၌ ကျင်းပရာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ ခေါင်းဆောင်အများအပြား တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာနများက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

အစ္စရေးနိုင်ငံထူထောင်သူ ပုဂ္ဂိုလ်များအနက် နောက်ဆုံးသက်ရှိ ထင်ရှားရှိခဲ့သူ ပီရက်စ်သည် ကွယ်လွန်ချိန်တွင် အသက် ၉၃ နှစ်ရှိပြီဖြစ်သည်။ ပီရက်စ်သည် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် တံလ်အပစ်မြို့ အနီးရှိ ဆေးရုံတစ်ရုံတွင် ကွယ်လွန်ခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်ဈာပန အခမ်းအနားတက်ရောက်ရန် အမေရိကန် သမ္မတ ဘာရက်အိုဘားမား၊ ပြင်သစ်သမ္မတ ဖရန်ဆွာဟော်လန်၊ မက္ကဆီကိုသမ္မတ ပီနာနိုတို အီဂျစ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဆာမားရှောက်ကရီ ဝေလမင်းသား ချားလ်စ်၊ ပါလက်စတိုင်းသမ္မတ မာမူတ်အဘတ်စ် စသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ ရောက်ရှိလာခဲ့ကြသည်။

ဂျေရုဆလင်မြို့ဆင်ခြေဖုံးရှိ ဟာဇယ်တောင်ကုန်းတစ်နေရာတွင် ပီရက်စ်၏ ရုပ်အလောင်းကို ဂူသွင်းမြှုပ်နှံထားရှိမည်ဖြစ်သည်။ ပီရက်စ်သည် ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် နှစ်ကြိမ်တိုင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး သမ္မတအဖြစ် ၂၀၀၇ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သူ ဖြစ်သည်။

ဈာပနပွဲ အခမ်းအနားတွင် ပါလက်စတိုင်းသမ္မတ မာမူတ်အဘတ်စ်နှင့် အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင် နေတန်ယာဟုတို့ လက်ဆွဲနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြပြီး အစ္စရေးနှင့် ပါလက်စတိုင်းအကြား ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ပြန်လည် စတင်နိုင်ရေးအတွက် မိမိမျှော်လင့်မိကြောင်း သမ္မတ အိုဘားမားက ပြောကြားခဲ့သည်။

**ရိုက်တာ။**



### ပါကစ္စတန်အုပ်ချုပ်သော ကက်ရှီမီးယားဒေသရှိ စစ်သွေးကြွများကို အိန္ဒိယလက်ရွေးစင်တပ်ဖွဲ့ ဝင်များတိုက်ခိုက်ဟုဆို

**နယူးဒေလီ စက်တင်ဘာ ၃၀**  
 အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အရေးပါသော မြို့ကြီးများအတွင်းသို့ စိမ့်ဝင်ထိုးဖောက်ကာ တိုက်ခိုက်မှုများပြုလုပ်ရန် ပြင်ဆင်နေသည်ဟု သံသယရှိသော စစ်သွေးကြွများကို ချေမှုန်းနိုင်ရန် ပါကစ္စတန်အုပ်ချုပ်သော ကက်ရှီမီးယားဒေသ နယ်စပ်ကို အိန္ဒိယ လက်ရွေးစင်တပ်ဖွဲ့များက စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ဖြတ်ကျော်ကာ စီးနင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းဖြစ်ရပ်ကြောင့် ဒေသတွင်းရှိ ပြိုင်ဘက် ချူလက်နက်ပိုင်ရှင် နှစ်နိုင်ငံအကြား တင်းမာမှုများ မြင့်တက်နေကြောင်း ယနေ့ရိုက်တာသတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များ၏ အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်မှုများအတွင်း ပါကစ္စတန်တပ်ဖွဲ့မှ စစ်သည် နှစ်ဦး သေဆုံးရကြောင်း၊ ပါကစ္စတန်ကပြောကြားသော်လည်း ဟိမန္တာတောင်တန်းဒေသရှိ အငြင်းပွားနေဆဲ ရွေ့တန်းစခန်းရှိ မည်သည့် ပစ်မှတ်ကိုမဆို အိန္ဒိယတပ်ဖွဲ့များက ဖြတ်ကျော်ပစ်ခတ်မှုများမပြုဟု အိန္ဒိယအစိုးရက ငြင်းဆိုပြောကြားခဲ့သည်။

အိန္ဒိယအထူးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် လွန်ခဲ့သည့် ည သန်းခေါင်ယံ ကျော်လွန်ချိန်တွင် ကက်ရှီမီးယားနယ်စပ်ကို ကျော်ဖြတ်ကာ စစ်သွေးကြွများ၏ စခန်းများကို တိုက်ခိုက်မှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း အိန္ဒိယစစ်ဘက်ဆိုင်ရာ သတင်းရပ်ကွက်က ပြောကြားသည်။ စစ်သွေးကြွများက နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် တိုက်ခိုက်မှုများပြုလုပ်ရန် ပြင်ဆင်နေသည်ဟု သံသယမကင်းဖြစ်ရသော စခန်းများဖြစ်သည် ဆို၏။

ယင်းအခြေခိုက် စခန်းများစီးနင်းရာ၌ ဆယ်ဂဏန်း အရေအတွက်ရှိ စစ်သွေးကြွများ သေဆုံးရပြီး မည်သည့် အိန္ဒိယ တပ်ဖွဲ့ဝင်မျှ သေဆုံးခြင်းမရှိကြောင်း စစ်ဘက် သတင်းရပ်ကွက်က ပြောကြားသည်။

**ရိုက်တာ။**

### ငါးခိုးဖမ်းသည်ဟု မသင်္ကာသော ရေယာဉ်ကို ဖမ်းဆီးစဉ် မီးခိုးပုံးကြောင့် တရုတ်ရေလုပ်သား သုံးဦးသေဆုံး

**ဆိုးလ် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
 ငါးခိုးဖမ်းမှုဖြင့် တရုတ်ရေလုပ်သားများကို လက်ရ ဖမ်းဆီးနိုင်ရန် တောင်ကိုရီးယား ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ကြိုးပမ်းစဉ် ငါးဖမ်းရေယာဉ်ပေါ် မီးခိုးပုံးပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ရေလုပ်သားသုံးဦး သေဆုံးရကြောင်း တောင်ကိုရီးယားတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

ငါးခိုးဖမ်းသည်ဟု မသင်္ကာရသော ရေယာဉ်ပေါ်မှ တရုတ်ရေလုပ်သားများသည် အခန်းတစ်ခန်းအတွင်း ပုန်းအောင်းနေစဉ် တောင်ကိုရီးယားကမ်းခြေစောင့် တပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးခိုးပုံးဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ပြီး ယင်းရေလုပ်သားများမှာ မီးခိုးပွန်းကျကာ သေဆုံးရသည်ဟု ယူဆရကြောင်း၊ တရုတ်ရေလုပ်သားများ၏ ရုပ်အလောင်းများကို ခွဲစိတ်စစ်ဆေးရန် ညွှန်ကြားထားကြောင်း တောင်ကိုရီးယားတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ယင်းဖြစ်စဉ်တွင် အခြားရေလုပ်သား ၁၄ ဦးကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ကို အာဏာပိုင်များက စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ပိုင်နက်ရေပြင်အတွင်း မသင်္ကာဖွယ်ရာ ငါးဖမ်းရေယာဉ်တစ်စင်း ဝင်ရောက်နေသည်ဟု ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့က သိရှိခဲ့ပြီးနောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန် တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ညွှန်ကြားခဲ့သည်။

တရုတ်ရေလုပ်သားများသည် ကမ်းခြေစောင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ချီခိုက်မှုကို နားမခံဘဲ ဆက်လက်ထွက်ခွာသွားပြီး ရေလုပ်သားများမှာ အခန်းတစ်ခန်းအတွင်း ပုန်းအောင်းနေခဲ့ကြကြောင်း တောင်ကိုရီးယားကမ်းခြေစောင့် တပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

**ရိုက်တာ။**

### နယူးယောက်မြို့ ဟိုဘိုကန်ဘူတာရုံတွင် ခရီးသည်တင်ရထား ဘူတာရုံကိုဝင်တိုက်

**နယူးယောက် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
 စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်နံနက်ပိုင်း လူစည်ကားချိန်၌ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု နယူးဂျာစီပြည်နယ် နယူးယောက်မြို့တော်ရှိ ဟိုဘိုကန်ဘူတာရုံတွင် ခရီးသည်တင်ရထား တစ်စင်းက ဘူတာရုံကိုဝင်တိုက်ခဲ့ရာ ခရီးသည်တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၁၄ ဦးထိခိုက်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းများအရသိရသည်။

အမေရိကန်ယာဉ်တည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး အာဏာပိုင်များက အဆိုပါရထားမောင်းနှင်သူအား စစ်ဆေးမေးမြန်းမှုများပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ အမျိုးသားပို့ဆောင်ရေးလုံခြုံရေးကင်းရေးအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများက ရထားမောင်းနှင်လာသည့်အရှိန်၊ ဘရိတ်ကောင်းမွန်မှုရှိ၊ မရှိနှင့် အခြားသော မီးရထားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များအပြင် မီးရထားမောင်းနှင်သူ ထိုင်ခုံဘေးရှိ မှတ်တမ်းတင်ထားသောပုံရိပ်များကို အသေးစိတ် စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ခုနစ်ရက်မှ ၁၀ ရက်ခန့် အချိန်ယူရမည်ဖြစ်သည်ဟု တာဝန်ရှိသူများက ဆိုသည်။

အဆိုပါရထားသည် ဘူတာရုံသို့ ဝင်ရောက်လာသော်လည်း အရှိန်သတ်မှုမရှိခဲ့ကြောင်း ခရီးသွားပြည်သူများက စုံစမ်းစစ်ဆေးသူများအား ပြောကြားခဲ့သည်။ အသက်(၄၈)နှစ်အရွယ် ရထားမောင်းသူမှာ ၁၀ နှစ်ကျော် ရထားမောင်းအတွေ့အကြုံရှိပြီး မည်သည့်အတော်တဆမှုမျှ



ကြုံတွေ့ခဲ့ခြင်းမရှိသေးကြောင်း အမေရိကန်မီဒီယာများက ဆိုသည်။ အခင်းဖြစ်ပွားပြီးနောက် ရထားမောင်းသူတွင် လည်း ထိခိုက်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သည်။

၂၀၁၁ ခုနှစ်က ဟိုဘိုကန်ဘူတာရုံတွင် အလားတူ အဖြစ်အပျက်မျိုး ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ယင်းဖြစ်ပွားမှုတွင် အနည်းဆုံးလူ ၃၀ ကျော် ထိခိုက်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သည်။

၂၀၁၈ ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းတွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ မီးရထားများတွင် ရထားများ ဘေးကင်းရေးစနစ်တစ်ခု တပ်ဆင်ရန် မီးရထားအင်ဂျင်နီယာများက စီစဉ်လျက် ရှိသည်။ အဆိုပါစနစ်သည် မီးရထားမတော်တဆမှုနှင့် ရင်ဆိုင်ရပါက အလိုအလျောက် အရှိန်ကိုလျှော့မည်ဖြစ်ပြီး မီးရထားကို ရပ်တန့်သွားစေမည်ဖြစ်သည်။

**အင်န်အိတ်ချ်ကော့**

ပြည်တွင်းရေးရာ

# အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံ ဥက္ကဋ္ဌရာထူးနှင့် အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် ရာထူးလွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲကျင်းပ

**နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
(၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေ ညီလာခံ၏ အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံဥက္ကဋ္ဌရာထူးနှင့် အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် ရာထူး လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပဏီလီမိတက် (ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာ) (MICC-1) မြေခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက အမျိုးသား လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက အာဆီယံပါလီမန် များညီလာခံဥက္ကဋ္ဌရာထူးကို လွှဲပြောင်းလက်ခံသည်။

အခမ်းအနားတွင် မလေးရှားနိုင်ငံ အောက်လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒါတု ရိုနယ်လ် ကီယန်ဒီက နှုတ်ခွန်းဆက် စကားပြောကြားပြီး အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံ ဥက္ကဋ္ဌ ရာထူး၊ အဆောင်အယောင်ဖြစ်သည့် တူနှင့် AIPA အလံတို့ကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက အမျိုးသား လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ် သည်။

ထို့နောက် အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံ ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်းက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားရာတွင် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်အနေဖြင့် ဒုတိယသက်တမ်းတွင် အာဆီယံ ပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံကို ပထမဆုံးအကြိမ် လက်ခံကျင်းပရမည့်အတွက် ဂုဏ်ယူပါကြောင်း၊ အာဆီယံ ပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့သော မလေးရှား အောက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ

တန်စရီ ဒါတုပန်ဒီကာ အာမင်မူလီယာအား အာဆီယံ ပါလီမန်များ ညီလာခံကို ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုခဲ့သည့်အတွက် အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ် (၃၅) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံ ကျင်းပပြီးစီးသည့်အချိန်မှစ၍ ယခု ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပသော (၃၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံအထိ ဥက္ကဋ္ဌတာဝန်ကို ဆက်လက် ထမ်းဆောင်ရန် သဘောထားကြီးမူသည် အာဆီယံ ပါလီမန်များညီလာခံ၏ အောင်မြင်မှုအတွက် တန်ဖိုး ကြီးမားသော လုပ်ဆောင်မှုတစ်ရပ်အဖြစ် မိမိတို့အားလုံးက အသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း။

အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံ၏ ဖွဲ့စည်းပုံစည်းမျဉ်း နှင့်အညီ နှစ်စဉ် အထွေထွေညီလာခံ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် အဘက်ဘက်မှ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးသည့် အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ပီအိုရမ်အား ကျေးဇူးတင်ရှိ ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အနေဖြင့် ယခု ညီလာခံပြင်ဆင်ရေးအတွက် အဆင့်မြင့်ကော်မတီတစ်ရပ် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံအဖွဲ့ဝင် လွှတ်တော်များ၊ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးတို့နှင့် အနီးကပ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ညီလာခံသို့ လွှတ်တော်အသီးသီးမှဥက္ကဋ္ဌများ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ တက်ရောက်လာ ခြင်းနှင့် အမျိုးသမီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌများ ပါရှိလာခြင်းသည် အားတက်ဖွယ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ (၃၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ပါလီမန်များ ညီလာခံဥက္ကဋ္ဌအနေဖြင့် ညီလာခံအောင်မြင်



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း အာဆီယံ ပါလီမန်များညီလာခံ ဥက္ကဋ္ဌရာထူးကို လွှဲပြောင်းလက်ခံစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ယင်းနောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေ

အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရာထူးကို လက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင် နေသည့် စင်ကာပူနိုင်ငံမှ မစ္စတာ ပီအိုရမ်က ထိုင်းနိုင်ငံမှ Mr. Isra Sunthornvat ထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ် သည်။  
ယင်းနောက် အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံ အမှုဆောင်ကော်မတီ အစည်းအဝေးကို ဆက်လက်ကျင်းပ သည်။

အစည်းအဝေးအပြီးတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကသည် ညီလာခံသို့ တက်ရောက်လာသည့် အာဆီယံ ပါလီမန်များမှ ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် များ၊ AIPA နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံ တကာ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံသည်။  
(သတင်းစဉ်)

(၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေ ညီလာခံ၏ အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံဥက္ကဋ္ဌရာထူးနှင့် အာဆီယံ ပါလီမန်များညီလာခံ အထွေထွေအတွင်းရေး မှူးချုပ်ရာထူး လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ စဉ်။  
(သတင်းစဉ်)



## ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာအမှုအမှတ်(၇)အား စီရင်ချက်(အမိန့်)ချမှတ်

**နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ဦးစိုးမောင်(ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ) က မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတိုးရွှေ(ခ) ဒေါက်တာတင်ဌေးအောင် (အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ) ရရှိသောမဲများတွင် တရားမဲ့ ပြုကျင့်မှုကြောင့် ရရှိသောမဲများမပါရှိခဲ့သော် လျှောက်ထား သူသာလျှင် ခိုင်လုံမဲအများဆုံးရရှိမည်ဖြစ်၍ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ကြေညာပေးပါရန် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၆၇၊ ၆၈ အရ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက်တွင် ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းထားမှုကို ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာအမှုအမှတ် (၇/၂၀၁၅)ဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ လက်ခံခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်မြင့် ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်၍ ဦးစိုးရွှေ (ဥပဒေကျွမ်းကျင်သူ) နှင့် ဦးဝင်းမော်(ဥပဒေကျွမ်းကျင်သူ)

တို့ ခွဲအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ပါဝင်သည့် ရွေးကောက်ပွဲခွဲအဖွဲ့ (၁)က ဆက်လက်ကြားနာစစ်ဆေးပြီးနောက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ် ပြည်သူ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဦးတိုးရွှေ(ခ)ဒေါက်တာ တင်ဌေးအောင်(အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ) အား ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းသည် တရားဝင်အတည်ဖြစ် ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပြီး လျှောက်ထားသူ ဦးစိုးမောင် (ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ)၏ကန့်ကွက် လွှာကို စရိတ်နှင့်တကွပယ်ကြောင်းနှင့် ရှေ့နေစရိတ် ကျပ် သုံးသောင်းသတ်မှတ်သည့်စီရင်ချက်(အမိန့်) ချမှတ်ခဲ့ ကြောင်း သိရှိရသည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၊ ရွေးကောက်ပွဲ ခုံရုံးများမှ ဆုံးဖြတ်ချက် (အမိန့်)ချမှတ်ပြီးသော ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာအမှုပေါင်းမှာ စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်အထိ ၃၄ မှုရှိပြီး အပြီးသတ်အမိန့်ချမှတ်ပြီး နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်းကြေညာခဲ့သော အမှုပေါင်းမှာ ၂၃ မှုရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။  
(သတင်းစဉ်)



## လွှတ်တော်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ကူညီပံ့ပိုးရေး၊ ဝန်ထမ်းများစွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးတို့ဆွေးနွေး

**နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်သည် UNDP မှ Country Director Mr. Peter Batchelor အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။  
တွေ့ဆုံစဉ် လွှတ်တော်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ကူညီပံ့ပိုးရေး၊ ဝန်ထမ်းများ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။  
(သတင်းစဉ်)

# (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀

(၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံ၏ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲကို ယနေ့ည ၇ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း ဗဟိုဌာန(၁) (MICC-1) ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုနှင့် ဦးကျော်ဝင်း၊ အာဆီယံပါလီမန်များ မှ ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ AIPA နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတကာ မိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



ရှေးဦးစွာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားရာတွင် မိမိတို့ ဒေသတွင်း ရင်ဆိုင်လျက်ရှိသော စိန်ခေါ်မှုအသစ်များကို ကျော်လွှားနိုင်မည့် နည်းလမ်းများ ဆွေးနွေးနိုင်ရန်အတွက် (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံသည် အာဆီယံပါလီမန်များ၏ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး နိုင်မည့်နေရာအဖြစ် ဆောင်ရွက်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ အာဆီယံ ဒေသအတွင်း နေထိုင်ကြသည့် ပြည်သူသန်း ၆၀၀ ၏ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မြှင့်တင်နိုင်ရန်၊ မိမိတို့ ဝေမျှခံစားနိုင်မည့် အကျိုးစီးပွား ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းရာတွင် ဒေသ၏ နိုင်ငံရေးနှင့် လုံခြုံရေး တည်ငြိမ်မှုထိန်းသိမ်းရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်

ကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ အာဆီယံ အသိုက်အဝန်းကို တစ်ခုတည်းသော အမြင်၊ တစ်ခုတည်းသော တူညီကိုယ်စားပြုမှုနှင့် တစ်ခုတည်းသော အသိုက်အဝန်းဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီတည်ဆောက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အာဆီယံ အသိုက်အဝန်း ထူထောင်ပြီးနောက် ၂၀၂၅ အာဆီယံ အသိုက်အဝန်း မျှော်မှန်းချက်ကို ဖော်ဆောင်ရန်အတွက် ရှေးရှုနေကြပါကြောင်း၊ ဥပဒေကို အခြေပြုသည့် အားလုံးပါဝင်ပြီး သည်းခံမှုနှင့် အလယ်အလတ်လမ်းစဉ်ကို ဦးတည်သည့် အသိုက်အဝန်းတစ်ရပ်အတွက် မိမိတို့ အတူတကွ ဝိုင်းဝန်း ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပါကြောင်း။

(၃၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပရန် အခွင့်အရေး ရရှိသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းကို ထပ်လောင်း ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံ အဖွဲ့ဝင် လွှတ်တော်များ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အာဆီယံ အသင်းကြီးနှင့် တူညီသော လမ်းကြောင်းပေါ် လျှောက်လှမ်း နေရသည့်အတွက် ကျေနပ်အားရပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ တူညီသော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများသည် အောင်မြင်သော အာဆီယံပါလီမန်များ အထွေထွေညီလာခံဖြစ်ရန် ခိုင်မာသေချာမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အမျိုးသား

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌတို့သည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် အတူတကွ ညစာသုံးဆောင်ကြသည်။ ညစာသုံးဆောင်နေစဉ် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန အနုပညာဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက မင်္ဂလာပါ အာဆီယံယိမ်း၊ မြန်မာ့ဆုတောင်းယိမ်း၊ နတ်တို့ပျော်ရာ ဝတီသာယိမ်း၊ ကချင်တိုင်းရင်းသား ရိုးရာယိမ်း၊ အိုးစည်ဒိုးပတ်ယိမ်း၊ နန်းသီရိနန်းတွင်းယိမ်း၊ ခိုင်ပန်းစုံသုံးစုံယိမ်း၊ မြန်မာတိုင်းရင်းသားများနှင့် အာဆီယံစုပေါင်းယိမ်းအကများ၊ တစ်ခုတည်းသော အာဆီယံသီချင်း၊ တေးသံသာများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

## အာဆီယံနိုင်ငံများရှိ အမျိုးသမီးများအတွက် သင့်တင့်လျောက်ပတ်သော လုပ်ငန်းခွင်ပန်တီးပေးရေး အတည်ပြုဆွေးနွေး

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀

(၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံဖွင့်ပွဲနေ့တွင် Committee on Women Parliamentarians of AIPA အစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ The Hotel RoyalACE ရန်ကုန်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ဇနီးသုံးခွဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စုစုလွင်က WAIPA ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး အာဆီယံပါလီမန်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အမျိုးသမီးလွှတ်တော်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ဇနီး သုံးခွဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စုစုလွင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာ၌ အမျိုးသမီးများ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ အလုပ်အကိုင် ရရှိရေး ကိစ္စရပ် များတွင် အမျိုးသားများနှင့် တန်းတူရည်တူအခွင့်အရေး ရရှိရေးနှင့် ခွဲခြားဆက်ဆံမှု ပပျောက်စေရေးဆိုင်ရာများ၊ အမျိုးသမီးများကိုလူကုန်ကူးခံရခြင်းမှ အကာအကွယ်ပေးရေးနှင့် ဥပဒေအရကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရေးဆိုင်ရာ များ၊ အမျိုးသမီးများ၏ လူမှုဘဝလုံခြုံမှု ရရှိစေရေးနှင့် အမျိုးသမီးများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအပေါ် အထူးအလေးထား ထည့်သွင်းဆွေးနွေးရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် အမျိုးသမီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအတွက် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ လူမှုရေးအရ ကာကွယ်ပေးခြင်းနှင့် တန်းတူညီမျှအခွင့်အရေးပေးခြင်းဖြင့် အာဆီယံနိုင်ငံများရှိအမျိုးသမီးများအတွက် သင့်တင့်



လျောက်ပတ်သော လုပ်ငန်းခွင် ဖန်တီးပေးရေးတို့ကို အတည်ပြုဆွေးနွေးခဲ့ပြီး အာရှတစ်ဝန်းရှိ အမျိုးသမီးဝန်ထမ်းများ၏ စီးပွားခြင်းဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများတိုးမြှင့်ပေးခြင်းကို အောက်တိုဘာ ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ အစည်းအဝေးတွင် ဆက်လက်ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်သည်။

အလားတူ ညနေ ၃ နာရီတွင် အဆိုပါတိုက်ဖက်သတ်အဖွဲ့ဝင်များမှ Committee on Organizational Matters အစည်းအဝေးကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာသန်းဝင်းက

တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပြီး အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံ (AIPA) ၏ ရုံးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာနှင့် အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အချက်(၁၃)ချက်ကိုဆွေးနွေးရာ ၁၁ ချက်ကိုအတည်ပြုခဲ့ပြီး ကျန်(၂)ချက်အား လာမည့် အထွေထွေညီလာခံတွင် ဆက်လက်ဆွေးနွေးအတည်ပြုနိုင်ရန် သဘောတူကြကာ (၃၈)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံကျင်းပမည့် နေ့နှင့် နေရာကို သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

**တောင်အာဖရိကနိုင်ငံဆိုင်ရာ သံအမတ်အဖြစ် ဦးမြင့်ဆွေအား ခန့်အပ်**  
နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၁  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းနှင့် စီမံရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေအား တောင်အာဖရိကသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်လိုက်ပြီးဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

**❖ ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ**  
“FMI က ဈေးကွက်စဖွင့်ဖွင့်ချင်းမှာ ကျပ်လေးသောင်းကျော်အထိ တက်ပြီးတော့ သီလဝါရှယ်ယာဝင်လာတဲ့အခါ ပြန်ကျသွားတယ်။ သီလဝါလည်း စတင်မှာပဲ တက်သွားတာကျပ် ခုနစ်သောင်းအထိဖြစ်ပြီးမှ တဖြည်းဖြည်း ပြန်ကျလာတာ အခုဆိုကျပ် ၄၃၀၀၀ ဝဲရှိတော့တယ်။ မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်က ကျပ်ခုနစ်ထောင်ကျော်ကနေ အခု ကျပ် ၈၃၀၀ မှာ တန်းနေတာပေါ့။ တကယ်က စတော့ရှယ်ယာဈေးကွက်က ဈေးကစားတာ ဝင်ကစားတာထက် ငွေပိုငွေလျှံ ရှိလို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားမယ်ဆိုတဲ့သဘောပေါ့။ ဈေးကျတိုင်းလည်း အခြေအနေ မကောင်းဘူးလို့ ပြောလို့မရဘူး။ ဈေးတက်တိုင်းလည်း အခြေအနေကောင်းတယ်လို့ ပြောလို့မရဘူး။ လက်ရှိမှာကလည်း အစုရှယ်ယာရောင်းနေတဲ့ ကုမ္ပဏီတွေအနေနဲ့ ရှယ်ယာအဟောင်းတွေကို ထုတ်ရောင်းနေတာဖြစ်ပြီး အသစ်ဆောင်ရွက်မယ့် လုပ်ငန်းတွေ၊ စီမံကိန်းတွေ ချမှတ်နိုင်သေးတော့ လူထုကလည်း စိတ်ဝင်စားမှုနည်းနေတဲ့သဘောပါ” ဟု စီးပွားရေး ပညာရှင်တစ်ဦးက သုံးသပ်သည်။

လက်ရှိတွင် စတော့ရှယ်ယာဈေးကွက်အပေါ် စိတ်ဝင်စားမှုနည်းပါးနေသည့်အတွက် အိမ်ခြံမြေနှင့် ရွှေ ဒေါ်လာဈေးကွက်ကို စိတ်ဝင်စားမှုများနေကြောင်း ဈေးကွက်အတွင်းမှ သိရသည်။ စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက် စတော့အိတ်ချိန်း ဈေးကွက်ပိတ်အခြေအနေ FMI ကုမ္ပဏီ၏ တစ်နေ့တာအရောင်းအဝယ်ဖြစ်ရှယ်ယာ ၂၇၂၇ ဖြစ်ပြီး MTSB မြန်မာသီလဝါ အများပိုင်ကုမ္ပဏီ၏ တစ်နေ့တာ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ရှယ်ယာ ၂၁၇၈ ဖြစ်ကာ MCB မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်၏ တစ်နေ့တာ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ရှယ်ယာမှာ ၆၅၀ ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ သိရသည်။

စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက် နံနက်ပိုင်း ဈေးကွက်အတွင်းရှိ နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းမှာ အမေရိကန်တစ်ဒေါ်လာလျှင် ဗဟိုဘဏ်ဈေးနှုန်း ကျပ် ၁၂၅၀(ဝယ်)၊ ကျပ် ၁၂၅၅ (ရောင်း) ဖြစ်ပြီး ပြင်ပပေါက်ဈေးမှာ ကျပ် ၁၂၆၀(ဝယ်)၊ ၁၂၆၂ ကျပ်(ရောင်း) ဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ရွှေဈေးမှာ တစ်အောင်စလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃၂၂ ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့ရွှေဈေးမှာ ကျပ် ၈၉၀၀၀၀ ဝန်းကျင်တွင်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၀၀၀)

“BRT ကို စိတ်ဝင်စားပါတယ်။ လုပ်တဲ့ပုံစံလေးလည်း ကောင်းတယ်။ ရေရှည်လုပ်နိုင်ဖို့တော့ လိုပါတယ်။ အမြတ်ရဖို့ဆိုတာကလည်း အများပြည်သူ ပို့ဆောင်ရေးဖြစ်နေတော့ အစိုးရရဲ့ ပံ့ပိုးမှုက အရေးကြီးတယ်။ အများစီးတဲ့ ဘတ်စ်ကားတွေကို အခွန်လျှော့ချပေးတာတို့၊ တစ်ခုခု ပြန်စီစဉ်ပေးတာတို့ပေါ့။ နောက်ပိုင်း ကားတွေကိုလည်း အရည်အသွေးနဲ့ ဝန်ဆောင်မှု တစ်ပုံတည်း ဖြစ်စေချင်တယ်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားဖို့ စိတ်ဝင်စားပါတယ်” ဟု ရန်ကုန်မြို့တွင်း ယာဉ်လမ်းပိုင်းရှင်တစ်ဦးက သုံးသပ်သည်။ (ဆန်းလုံ)







ပြည်တွင်းရေးရာ

◆ စာမျက်နှာ ၈ မှ

AIPA ရဲ့ အရေးပါမှုကို အထင်အရှား ပြဆိုနေပါတယ်။ ဒီညီလာခံကြီးမှာ ဆွေးနွေးမယ့်အကြောင်းအရာတွေထဲမှာ ဆိုက်ဘာလုံခြုံရေးမြှင့်တင်ရေး ကိစ္စ၊ ပင်လယ်ထွက် သဘာဝသယံဇာတများ ကာကွယ်ရေးကိစ္စ၊ ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာရတဲ့ အကျိုးဆက်များ လျော့ပါးသက်သာ စေဖို့ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စ၊ အသေးစား၊ အလတ်စား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်း များကို ပံ့ပိုးရေးကိစ္စနဲ့ ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ပိုး ကာကွယ်ရေးကိစ္စတွေ ပါဝင်နေပါတယ်။ ဒီကိစ္စတွေအားလုံးဟာ ကျွန်မတို့ရဲ့ ပြည်သူတွေကို တိုက်ရိုက်သက် ရောက်စေမယ့် ကိစ္စတွေဖြစ်ပြီး ထိရောက်တိုးတက်မှုရှိတဲ့ ဖြေရှင်းချက်တွေ ရှာဖွေဖော်ထုတ်နိုင်ဖို့အတွက် ဒီမိုကရေစီပေါင်းစည်းမှု စိတ်ဓာတ်နဲ့ အတူ တကွလက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နိဂုံးချုပ် မတိုင်မီ ကျွန်မအနေနဲ့ ပြီးခဲ့တဲ့အပတ်က ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံတက်ရောက်ခဲ့စဉ်မှာ ပြောခဲ့တဲ့ အပတ်စကားလေးကို ထပ်မံပြော ပြောချင်ပါတယ်။

ပဋိပက္ခတွေ၊ ဝိဝါဒကွဲလွဲမှုတွေ ဖြစ်ထွန်းရာမြေအဖြစ် ကျွန်မတို့မြန်မာ နိုင်ငံကို လူသိများကြပါတယ်။ လောဘ၊ ဒေါသ၊ ကြောက်ရွံ့မှုနဲ့ မသိ နားမလည်မှုတွေဟာ လူသဘာဝကိုသာမက လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလုံးကိုပါ ဘယ်လိုဘယ်ပုံ ဖောက်ပြန်ပျက်စီးစေတယ်ဆိုတာကို ကျွန်မတို့ မျက်မြင် ကိုယ်တွေ့ကြုံခဲ့ရပြီပါပြီ။ ဒါကြောင့် ဒီကနေ့အားလုံးကို ကျွန်မအနေနဲ့ မေတ္တာရပ်ခံချင်တာတော့ ဒေါသတရား၊ အမှန်းတရား၊ အကြောက်တရားနဲ့ မသိနားမလည်ခြင်းတရားတွေနဲ့ ကြုံတွေ့ရတိုင်း သူတို့နဲ့ ဆန့်ကျင်ဘက်က ရပ်တည်ပေးကြပါ။ ကရုဏာတရား၊ အကြင်နာမေတ္တာတရားနဲ့ တစ်ပါးသူရဲ့ ပျော်ရွှင်မှုကို ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်မယ့် လမ်းကြောင်းကိုသာ ရှာဖွေလျှောက် လှမ်းကြပါဆိုတာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်မတို့ အာဆီယံအဖွဲ့အစည်းကြီးရဲ့ မူဝါဒတွေနဲ့ ဆောင်ရွက်ချက်တွေ ဟာ လူသားဂုဏ်သိက္ခာနဲ့ အခြေခံလူ့အခွင့်အရေးတွေကို အရင်းတည်ပြီးတော့ ပေးဆပ်ခြင်းကိုရယူခြင်းထက် အမှန်တကယ် တန်ဖိုးထားတဲ့ အသိုက်အဝန်း တစ်ခုအဖြစ် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးမှာရှိတဲ့ အခြားအဖွဲ့အစည်းတွေ၊ အခြား

အသိုက်အဝန်းတွေက စံနမူနာပြု အတုယူရတဲ့ စံပြအဖွဲ့အစည်းတစ်ခု အဖြစ် မြင်တွေ့ချင်ပါတယ်။ ပြည်သူ့အရေးချယ်ခံ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များဖြစ်ရခြင်း၊ ပြည်သူတွေအတွက် ကမ္ဘာကြီးရဲ့ စိန်ခေါ်မှုတွေကို ရင်ဆိုင်ပြီး မားမားမတ်မတ်ရပ်တည်ပေးရခြင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်သက်တမ်း ကုန်ဆုံးတဲ့အခါမှာ ကျွန်မတို့ ပြည်သူများအတွက်ရော ကျွန်မတို့ကိုယ်တိုင် အတွက်ပါ ဆောင်ရွက်ရမယ့် တာဝန်ဝတ္တရားများကို ကျေတော့ပွန်ပွန် ထမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့တယ်ဆိုတာ ပြောနိုင်ခြင်းလောက် ဂုဏ်ယူစရာကောင်းတာ ဘာမှမရှိဘူးဆိုတာကို ကျွန်မအနေနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ အားလုံးကို သတိပေးပြောကြားလိုပါတယ်။

ဒီကနေ့ ဖွင့်လှစ်တဲ့ (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံကြီး အောင်မြင်ပါစေကြောင်း၊ အဆွေတော်တို့ အားလုံးလည်း နေပြည်တော်မှာ အကျိုးရှိတဲ့ ပျော်ရွှင်ဖွယ်နေ့ရက်တွေကို ပိုင်ဆိုင်နိုင်ကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်း နိဂုံးချုပ်လိုက်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ အာဆီယံပါလီမန်များမှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များ၊ AIPA နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတကာမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

\* ရှေ့ဖို့မှ  
ဖြစ်လာခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် အာဆီယံပါလီမန်များ ညီလာခံတွင် သက်တမ်းအနည်းဆုံး လွှတ်တော်တစ်ရပ် ဖြစ်သော်လည်း ညီလာခံအောင်မြင်ရေး အတွက် အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းအားထုတ်ရန် သန္နိဋ္ဌာန်ချထား ပါကြောင်း။

ယနေ့ကာလတွင် မိမိတို့နိုင်ငံသားများသည် အရေး တကြီးနှင့် အဆောတလျှင် ဆောင်ရွက်ရမည့် စိန်ခေါ်မှုများ စွာနှင့် ရင်ဆိုင်နေရပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ စီးပွားရေးတွင် လည်း တစ်နိုင်ငံ၏ လုပ်သားများနှင့် သွင်းကုန်များကို တစ်နိုင်ငံက လိုအပ်လျက်ရှိနေသည့် အခြေအနေဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ယင်းအခြေအနေနှင့် ဧည့်ရွှေ့ပြောင်းအလုပ် သမားများ၏ အခွင့်အရေးကို ကာကွယ်ရန် မိမိတို့နိုင်ငံများ တွင် မျှတစွာ မဆောင်ရွက်နိုင်ကြသေးပါကြောင်း။

ယင်းရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် ပတ်သက် သည့် စိန်ခေါ်မှုသည် မိမိတို့အားလုံး ကြုံတွေ့နေရသည့် အခြားစိန်ခေါ်မှုများဖြစ်သည့် လူကုန်ကူးခြင်းနှင့် အမျိုးသား/အမျိုးသမီး တန်းတူမရှိမှုတို့နှင့် ဆက်လျက် ရှိပါကြောင်း။

စိန်ခေါ်မှုနောက်တစ်ခုမှာ မိမိတို့၏ သဘာဝပတ်ဝန်း ကျင် ကာကွယ်ခြင်းနှင့် သဘာဝအရင်းအမြစ်များကို အသုံးပြု၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းပင် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ အဆိုပါ စိန်ခေါ်မှုများနှင့်အတူ အနာဂတ်ကာလ တွင် ဖြစ်ပေါ်လာမည့် စိန်ခေါ်မှုများကို မိမိတို့အနေဖြင့် ကျော်လွှားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ မိမိတို့အားလုံး နေပြည်တော်တွင် တွေ့ဆုံကာ အထက်ပါ ရင်ဆိုင်မှုများကို ကျော်လွှားနိုင်ရန် ဆွေးနွေးကြပြီး ဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့် ဥပဒေများကို အဆိုပြုကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အာဆီယံ အသိုက်အဝန်းတွင် ပြည်သူများကို အလုပ်အကျွေးပြုရန် သန္နိဋ္ဌာန်ချထားမှု၊ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု၊ စိတ်ကောင်းစေတနာ

ထားမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ကို အခိုင်အမာ သက်သေပြလိုက်ခြင်းပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခု အာဆီယံ ပါလီမန်များညီလာခံကို အောင်မြင်စွာကျင်းပခြင်းအားဖြင့် ပြည်သူတို့အတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီအရေးကို အလေးထားပြီး ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြသနိုင်မည် ဖြစ်သကဲ့သို့ အာဆီယံ၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုတို့ကို ကမ္ဘာသို့ ပြသနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အာဆီယံပါလီမန်များအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများအနေဖြင့် ညီလာခံတွင် တက်ကြွစွာပါဝင်ခြင်းအားဖြင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုတို့ကို မျှဝေပေးပါရန် မေတ္တာ ရပ်ခံ အပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။ (နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် မိန့်ခွန်းအား သီးခြား ဖော်ပြ ထားပါသည်။)

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အာဆီယံ ပါလီမန်များ ညီလာခံဖွင့်ပွဲကို မောင်းတီးခတ် ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ အာဆီယံပါလီမန်များမှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် များ၊ AIPA နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတကာ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ သည် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အာဆီယံပါလီမန်များမှတ်တမ်းတင် အစည်းအဝေးကို ဆက်လက်ကျင်းပပြီး အာဆီယံပါလီမန် ဥက္ကဋ္ဌများ၊ အာဆီယံဒုတိယအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် နိုင်ငံ တကာပါလီမန်များအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးချုပ်တို့၏ သဘော ထားထုတ်ပြန်ချက်များကို မှတ်တမ်းတင် ဆောင်ရွက်ကြ သည်။

အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံကို ၁၉၇၅ ခုနှစ်



အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက မန်းဝင်းခိုင်သန်း (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များအထွေထွေညီလာခံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဂျကာတာ မြို့၌ စတင်ကျင်းပခဲ့သည်။ ၁၉၇၇ ခုနှစ်တွင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ မနီလာမြို့၌ ကျင်းပသည့် တတိယအကြိမ်မြောက် ညီလာခံ ၌ အာဆီယံပါလီမန်များအဖွဲ့၏ ဖွဲ့စည်းပုံစည်းမျဉ်း (AIPO Statutes) ကိုအင်ဒိုနီးရှား၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ မလေးရှား၊ ထိုင်းနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတို့က လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြပြီး AIPO ၏ ဖွဲ့စည်းပုံစည်းမျဉ်း (၁၀)အရ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အနေဖြင့် တစ်နှစ်လျှင်တစ်ကြိမ် အစည်းအဝေးများကို အကွရာစဉ်အလိုက် အလှည့်ကျ တာဝန်ယူကျင်းပခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် (၂၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ

ပါလီမန်များညီလာခံကို လေ့လာသူအဖြစ် စတင်တက် ရောက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် ကျင်းပသည့် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးတွင် တင်းပြည့်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပါဝင်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံကအိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပသည့် (၃၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံ၏ ဆောင်ပုဒ်မှာ အာဆီယံ အသိုက်အဝန်း တိုးတက်ထွန်းကား ရေး အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံက တက်ကြွလှုပ်ရှား ပေး ဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

အလုပ်သမားရေးရာပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေး

**ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
မြန်မာနိုင်ငံ၏ အလုပ်သမားရေးရာ ဥပဒေများပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရန်နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်တည်ဆောက်ရန်အတွက် 2<sup>nd</sup> Stakeholders Forum on Labour Law Reform and Institutional Capacity Building ကို စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ Sedona တိုက်ခန်းကျင်းပခဲ့ရာ အခမ်းအနားတွင် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေက မြန်မာနိုင်ငံရှိ အလုပ်သမားများ၏ အခွင့်အရေးများ၊ လက်တွေ့လုပ်ဆောင်မှုများ၊ အခြေခံမူဝါဒများကို တိုးမြှင့်နိုင်ရန်အတွက် လုပ်ဆောင်မှု တစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ရရှိအောင် လုပ်ဆောင်သည့် အခါတွင်လည်း မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်သင့်သည့် ဆွေးနွေးပွဲဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အလုပ်သမားများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အဓိကကျသည့် နေရာတွင် ပါဝင်လျက်ရှိရာ အလုပ်ရှင်များအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့၏ အလုပ်သမားများအားလုံး ဥပဒေပါ ရပိုင်ခွင့်များကို ခံစားရရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း၌လည်း အလုပ်သမားနှင့် အလုပ်ရှင်အချင်းချင်းကြား အပြန်အလှန်လေးစားမှုရှိပြီး ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်မှုသာ လုပ်ငန်းခွင် အေးချမ်းသာယာပြီး ကုန်ထုတ်စွမ်းအား တိုးတက်မှာဖြစ်သည်အတွက် နိုင်ငံတော်နှင့်နိုင်ငံသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

အလုပ်သမားရေးရာဥပဒေများ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးပထမအကြိမ်ဖိုရမ်ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် မေ ၁၈ ရက်နှင့်



၁၉ ရက်တို့တွင်ကျင်းပခဲ့ပြီး အဆိုပါ ဖိုရမ်တွင် အနည်းဆုံးအကြောင်းပြော သတ်မှတ်နိုင်ရေးကိုဦးတည်ဆွေးနွေးခဲ့သဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ အတွင်း၌ သင့်တင့်မှုတစ်သော အနည်းဆုံး အကြောင်းပြောရေးတစ်ရပ်ကို သတ်မှတ်နိုင်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းဥပဒေအရ အလုပ်သမား၊ အလုပ်ရှင်အဖွဲ့အစည်း ပေါင်း ၂၂၈၉ ဖွဲ့ကို အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်များ ထုတ်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်အလုပ်သမားများအတွက် ပြည်တွင်းနှင့်ပြည်ပ၌ အလုပ်အကိုင်များ တိုးဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များတွင် Migrant Resource Center (MRC) ရုံး ၁၂ ခုကိုဖွင့်လှစ်ပြီး အလုပ်သမားများအတွက် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်းဆိုင်ရာအသိပညာနှင့်ဗဟုသုတများ ဖြန့်ဖြူးရေး၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်းဆိုင်ရာသတင်းအချက်အလက်များ ရရှိရေး၊ တရားဝင်ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်းဖြင့် လုံခြုံစိတ်ချရသော ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်းဖြစ်စေရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေး အစီအစဉ်

အနေဖြင့် ILO နှင့်ပူးပေါင်း၍ (Myanmar Program on Elimination of Child Labour - MY-PEC) အစီအစဉ်ကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ (၄) နှစ် စီမံကိန်း ချမှတ်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စီမံကိန်းကာလအတွင်း ကလေးအလုပ်သမား ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ National Action Plan ကိုရေးဆွဲရန်လည်း ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်သည်။ ယခု ကျင်းပသည့်ဖိုရမ်တွင် တက်ရောက်လာကြသော အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားများသာမက အလုပ်သမားရေးရာကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက်နေသူများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် အလုပ်သမားရေးရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ အပြုသဘောဆောင်သည့် အကြံပြုချက်များအပေါ်မူတည်ပြီး ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သည့် မူဝါဒများ ချမှတ်မည်ဖြစ်သည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဒီနိုမတ် အလုပ်သမား ဝန်ကြီး Mr. Jorn Neergaard Larsen၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်များ ဖြစ်ကြ

သော အမေရိကန်၊ ဂျပန်၊ ဒီနိုမတ်နှင့် EU တို့မှ သံအမတ်ကြီးများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ILO မှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. Greg Vines အပါအဝင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ကျွမ်းကျင်သူများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ အပါအဝင် စုစုပေါင်းကိုယ်စားလှယ် ၁၅၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

၂၀၁၆ ခုနှစ် (၂၂)ကြိမ်မြောက် မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ

- ဆိုင်းတစ်ဦးချင်းပြိုင်ပွဲအတွက် ယှဉ်ပြိုင်ရန်သတ်မှတ်ထားသည့် တေးသီချင်းများ
- ၁။ ဝါသနာရှင်(ပထမတန်း)အဆင့်(အမျိုးသား၊အမျိုးသမီး)
    - (က) တောင်ယံတောလေး (မွန်)
    - (ခ) စိန်ကြောင်နီလာ (ပတ်ပျိုး)
    - (ဂ) မိုင်းပြာမုံဝေ (ပတ်ပျိုး)
    - (ဃ) ညာသပြေဘောင် (ကြီး)
    - (င) ယသော်ဓရာ (ယိုးဒယား)
    - (စ) သောင်းရွှေလယ် (ယိုးဒယား)
    - (ဆ) ဆဒွန်အိုင်သာ (သီချင်းခံ)
    - (ဇ) ရွှေပန်းပန်လယ်နှင့်ကိုယ်တော်နှင်းနဲ့ (လေးထွေသံကတ်)
  - ၂။ ဝါသနာရှင်(ဒုတိယတန်း)အဆင့်(အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး)
    - (က) ယမုံနာ (ပတ်ပျိုး)
    - (ခ) နှင်းယွန်းခါဟေမာန် (ယိုးဒယား)
    - (ဂ) အမင်းမင်းခရ (သီချင်းခံ)
  - ၃။ အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့်(အမျိုးသား၊အမျိုးသမီး)
    - (က) သီလာမြေယံ (ကြီး)
    - (ခ) မှန်ညောင်သဉ္ဇာ (ဝတ်တော်ရုံဘွဲ့)
    - (ဂ) ထွေထွေဆန်းဆန်း (ယိုးဒယား)
  - ၄။ အခြေခံပညာ(၁၅-၂၀)အဆင့်(အမျိုးသား၊အမျိုးသမီး)
    - (က) လျှပ်ပန်းခွေခွေ (ယိုးဒယား)
    - (ခ) အောင်မြေမြေမန်း (ပတ်ပျိုး)
    - (ဂ) ရွှေပင်ရွှေဘုန်းပပဝင်း (ကြီး)
  - ၅။ အခြေခံပညာ(၁၀-၁၅)အဆင့်(အမျိုးသား၊အမျိုးသမီး)
    - (က) လာချေပြီ (ကြီး)
    - (ခ) စိမ်းလုံလုံ (ကြီး)
    - (ဂ) ဝေဇယန္တ (ယိုးဒယား)



(၅)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ(ရန်ကုန်)မှ ဒု-ရဲမှူးကြီး ကိုကိုနိုင် ဦးဆောင်သော တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၂ ဦးတို့သည် စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်က ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အမျိုးသားသွေးလျာတက်၌ သွေးလျာဒါနကြံစဉ်။ (ကြေးမုံ)

၂၀၁၆ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့အထိမ်းအမှတ် ဆောင်းပါး၊ စာစီစာကုံးနှင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲ ဆုရရှိသူများ ကြေညာ

**နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀**  
၂၀၁၆ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဆောင်းပါး၊ စာစီစာကုံးနှင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲ ဆုရရှိသူများ စာရင်းကို သက်ဆိုင်ရာက ယနေ့ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

အဆင့်မြင့်ပညာအဆင့် ဆရာ ဆရာမများ ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲကို ပညာပဒေသာ တင့်ဝေသာ အခရာက မြတ်ဆရာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆုကို လားရှိုးတက္ကသိုလ် မြန်မာစာဌာနမှ ပါမောက္ခ(ဌာနမှူး) ဒေါက်တာ မာလာ၊ ဒုတိယဆုကို ရေနံချောင်းဒီဂရီကောလိပ် သမိုင်းဌာနမှ တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာကျော်ဆွေဦးနှင့် တတိယဆုကို လားရှိုးပညာရေးကောလိပ် ပညာရေး စိတ်ပညာဌာနမှ နည်းပြ ဒေါ်စိုးစန္ဒာပြည့်တို့က ရရှိသည်။

အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့် ဆရာ ဆရာမများ ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲကို ပညာပဒေသာ တင့်ဝေသာ အခရာက မြတ်ဆရာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆုကို ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) နောင်ချိုမြို့နယ် နားဟီး အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းမှ မူလတန်းကျောင်းအုပ် ဦးသန့်ဇင်ဦး၊ ဒုတိယဆုကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (တက္ကသိုလ်)မှ မူလတန်းပြ ဒေါ်ခိုင်စုစုထွန်း၊ တတိယဆုကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် ချောက်ပင်ရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းမှ မူလတန်း

ကျောင်းမှ အထက်တန်းပြ ဒေါ်ထူးထူးမြင့်တို့က ရရှိသည်။

အခြေခံပညာအလယ်တန်းအဆင့် ဆရာ ဆရာမများ ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲကို ပညာပဒေသာ တင့်ဝေသာ အခရာက မြတ်ဆရာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆုကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့ အမှတ်(၃) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းမှ အလယ်တန်းပြ ဒေါ်အေးမြမြအေး၊ ဒုတိယဆုကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရန်ကင်းမြို့နယ် အမှတ်(၄)အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းမှ အလယ်တန်းပြ ဒေါ်ဥမ္မာမြိုင်၊ တတိယဆုကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ် တလိုင်းစု အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းမှ အလယ်တန်းပြ ဒေါ်သီရိတို့က လည်းကောင်း၊ အခြေခံပညာမူလတန်းအဆင့် ဆရာ ဆရာမများ ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲကို ပညာပဒေသာ တင့်ဝေသာ အခရာက မြတ်ဆရာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆုကို ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) နောင်ချိုမြို့နယ် နားဟီး အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းမှ မူလတန်းကျောင်းအုပ် ဦးသန့်ဇင်ဦး၊ ဒုတိယဆုကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (တက္ကသိုလ်)မှ မူလတန်းပြ ဒေါ်ခိုင်စုစုထွန်း၊ တတိယဆုကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် ချောက်ပင်ရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းမှ မူလတန်း

ကျောင်းအုပ် ဦးသိန်းဇော်တို့က လည်းကောင်း၊ ပညာရေးတက္ကသိုလ်၊ ပညာရေးကောလိပ်အဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို ဆရာဖန်ဆင်း အလင်းကမ္ဘာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့်ယှဉ်ပြိုင်ရာ ပထမဆုကို မြစ်ကြီးနားပညာရေး ကောလိပ် လုပ်ငန်းခွင်အကြို မူလတန်းဆရာအတတ် ပညာသင်တန်းမှ မောင်ကျော်ရန်နိုင်၊ ဒုတိယဆုကို ပြည်မြို့ ပညာရေးကောလိပ် လုပ်ငန်းခွင်အကြို ဆရာအတတ် ပညာဒီပလိုမာသင်တန်းမှ ဒုတိယနှစ်သင်တန်းသူ မမိုးမိုးအောင်၊ တတိယဆုကို စစ်ကိုင်းပညာရေးတက္ကသိုလ်မှ ဒုတိယနှစ်သင်တန်းသူ မခိုင်ဇာသွယ်တို့က လည်းကောင်း ရရှိသည်။

အခြေခံပညာအထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို ပညာအလင်းဖြင့် လမ်းပြပေးသူ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆုကို မွန်ပြည်နယ် မုဒုံမြို့ အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းမှ အငြိမ့်ကျောင်းသူ မဟန်မီစံ၊ ဒုတိယဆုကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ဒသမတန်း ကျောင်းသူ မဆုအိန္ဒြေခင်၊ တတိယဆုကို ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းမှ ဒသမတန်းကျောင်းသူ မမေသွယ်သွယ်ထွန်း တို့က လည်းကောင်း။

အခြေခံပညာအလယ်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို ပညာအလင်းဖြင့် လမ်းပြပေးသူ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆုကို ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့ ရွှေဂွန်း အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းမှ သတ္တမတန်းကျောင်းသူ မခိုင် သဇင်ဦး၊ ဒုတိယဆုကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အလုံ မြို့နယ် အမှတ်(၆)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ သတ္တမတန်းကျောင်းသူ မဖြူစင်သန့်၊ တတိယဆုကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့ အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်း(ခွဲ) အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအလယ်တန်း ကျောင်းမှ ပဉ္စမတန်းကျောင်းသူ မနှင်းအိဝင့်လွှာတို့က လည်းကောင်း၊ ပညာရေးတက္ကသိုလ်၊ ပညာရေးကောလိပ် အဆင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲကို ပညာစေတမန် ရွှေပြည်တန် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပထမဆုကို မန္တလေးပညာရေး ကောလိပ် လုပ်ငန်းခွင်အကြို မူလတန်းဆရာအတတ်ပညာ သင်တန်းမှ မောင်ညီညီခိုင်၊ ဒုတိယဆုကို တောင်ငူပညာ ရေးကောလိပ် လုပ်ငန်းခွင်အကြို ဆရာအတတ်ပညာ ဒီပလိုမာသင်တန်းမှ ဒုတိယနှစ်သင်တန်းသား မောင်ပြည့် ပြုံးအောင်၊ တတိယဆုကို မြစ်ကြီးနား ပညာရေးကောလိပ် လုပ်ငန်းခွင်အကြို မူလတန်းဆရာအတတ်ပညာသင်တန်းမှ မောင်တင့်ဝေတို့က လည်းကောင်း ရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

“အဆင့်မြင့်မြို့တော်တည်ဆောက်ဖို့ စည်းကမ်းကိုယ်စီလိုက်နာဖို့” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပိုစတာပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀ မြို့ပြတစ်ခု သပ်ရပ်သန့်ရှင်းလှပနေစေရန်မှာ စီမံခန့်ခွဲ ထိန်းသိမ်းနေသူများတွင် တာဝန်ရှိသူကဲ့သို့ မြို့ပြတွင် နေထိုင်သူများ၌လည်း စည်းကမ်းလိုက်နာ၍ မြို့ကြီးသား ပိသသော အပြုအမူများနှင့်လည်း သက်ဆိုင်ပါသည်။ နိုင်ငံတကာအဆင့်မြင့်မြို့တော်တစ်ခုဖြစ်စေရန် ကောင်းမွန် သော မြို့ပြစီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်အကောင်အထည်ဖော် ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်သကဲ့သို့ မြို့နေလူထု၏ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်မှုသည်လည်း အရေးပါပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပညာသင်ကလေးဘဝမှစတင်ကာ စည်းကမ်းလိုက်နာမှု နှင့် အတွေးအမြင်၊ အသိအမြင် ကြွယ်ဝစေရန်တို့ကို ရည်ရွယ်ကာ ပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပိုစတာပြိုင်ပွဲကို အခြေခံ ပညာအဆင့်၊ အလွတ်တန်းအဆင့်များဟူ၍ ကျင်းပသွား မည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍လည်း အသေးစိတ် ထပ်မံထုတ်ပြန်ပေးမည်ဟု သိရသည်။ အဆိုပါ ပြိုင်ပွဲကို သက်ဆိုင်ရာ ပညာရှင်များကလည်း ဝိုင်းဝန်းအားဖြည့် ကူညီပေးမည်ဖြစ်ရာ ယင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ကော်မတီဝင် ဒေါ်သန်းမြင့်အောင်နှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့ပါသည်။

ဖြေ။ ။ စည်းကမ်းနဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးက သိပ်အရေးကြီးတယ်။ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးလိုပြော လိုက်တာနဲ့ အဆင့်မြင့်မြို့တော်နဲ့ စည်းကမ်းလို ပြောလိုက် တာနဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းပြီးသား ဖြစ်သွား ပြီ။ ကလေးတွေက သူတို့ဘာသာသူတို့ စည်းကမ်းလိုက်နာ မှန်းမသိ လိုက်နာလာတာ။ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းမှုနဲ့ မသိ ထိန်းသိမ်းလာတာ။ သူတို့ဘာသာသူတို့ မကောင်းတာ ကို မလုပ်ဖြစ်တော့ဘူးပေါ့။ တစ်သျှူးလေးကို သုတ်လိုက်



ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင် ဒေါ်သန်းမြင့်အောင်

မေး။ ။ မြို့ပြတစ်ခု အဆင့်မြင့်ဖို့အတွက် ပညာပေး စည်းရုံးတဲ့အနေနဲ့ ဒီပန်းချီ၊ ကာတွန်း၊ ပိုစတာ ပြိုင်ပွဲကနေ ဘယ်လိုရလဒ်တွေ မျှော်လင့်ထားပါလဲ။

ဖြေ။ ။ အဓိကတော့ စည်းကမ်းရှိပုံပဲ။ ဒီမိုကရေစီ လမ်းကြောင်းကို သွားတော့မှာပေါ့။ ဒီမိုကရေစီလမ်း ကြောင်းကို သွားတော့မယ်ဆိုရင် ဒီမိုကရေစီရဲ့ အခြေခံ အုတ်မြစ်က စည်းကမ်း။ အဲဒီစည်းကမ်းရှိဖို့ဆိုရင် ငယ်စဉ်ကတည်းက စည်းကမ်းရှိမှ ကြီးလာရင် ပရမ်းပတာ မဖြစ်မှာ။ ဒီစည်းကမ်းလေးလည်း ပါရတာပေါ့။ အဆင့်မြင့် မြို့တော်လို ပြောတဲ့အတွက် ဘယ်မြို့တော်က အဆင့်မြင့် လဲ။ မြန်မာပြည်မှာလည်း ကြည့်လို့ရတယ်။ ကမ္ဘာနဲ့လည်း ကြည့်လို့ရတယ်။ အဆင့်မြင့်မြို့တော်ဆိုတာ ဘာလဲ ဆိုတဲ့အတွေး ကလေးတွေခေါင်းထဲမှာ ဝင်သွားမယ်။ ဒီအဆင့်မြင့်မြို့တော်လို ပြောလိုက်တဲ့အတွက် ကလေး တွေက ဘာကိုမြင်မလဲ။ တိုက်တာကို မြင်မလား။ ကားလမ်း တွေကို မြင်မလား။ တံတားတွေကို မြင်မလား။ ဥယျာဉ် တွေကို မြင်မလား။ သူတို့ဘာကို မြင်မလဲပေါ့။ အဆင့်မြင့် မြို့တော်ဆိုတာ အင်မတန် ကျယ်ပြန့်တယ်လေ။ အဆင့်မြင့်မြို့တော်ဖြစ်မှ ကမ္ဘာ့အဆင့်မြင့်မှာပေါ့။ ရန်ကုန် တစ်မြို့လုံးက ကလေးတွေကို တွေးစေချင်တာ။ အတွေး တွေလည်း ပါစေချင်တယ်။ အဲဒီအတွေးထဲမှာမှ တစ်ယောက် နဲ့တစ်ယောက်က လွတ်လပ်စွာ သူတို့ကြိုက်တဲ့ပုံသဏ္ဍာန် လေးနဲ့ဆွဲသွားမယ်ဆိုရင် သူတို့ရင်ထဲမှာ အများကြီး တွေးပြီးသားတွေ ဖြစ်သွားမယ်။ အများကြီး တွေးပြီး တော့မှ သူတို့ကတစ်ခု အကောင်အထည်ဖော်လိုက်မှာ။ ကလေးတိုင်း ကလေးတိုင်း တွေးစေချင်တာပါ။

မေး။ ။ ဒီလို အတွေးအမြင်၊ အသိအမြင်တွေရစေဖို့ ဘယ်လို ပညာပေးစည်းရုံးမှုတွေ ဆောင်ရွက်နေတယ် ဆိုတာ သိပါရစေ။

မယ်၊ ပြီးတော့ လွှင့်ပစ်လိုက်မယ်ဆိုရင် ဒါဟာ အဆင့်နိမ့် သွားပြီဆိုတာကို သိမြင်လာတာပေါ့။ ဒါကြောင့် မြို့တော် စည်ပင်၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနဲ့ သန့်ရှင်းရေးဌာနနဲ့ ကျွန်ုပ်တို့ပူးပေါင်းပြီးတော့ ကလေးတွေကို အမှိုက်ပစ်တာ၊ အမှိုက်ခွဲခြားပစ်တာ၊ အမှိုက်ကို လျှော့ချပြီး သုံးစွဲတာ အဲဒါလေးတွေကို ကလေးတွေအတွက် ဝိသေသဟောပြောပွဲ တွေနဲ့ လုပ်ပြီးတော့မှ ပြည်သူ့နီတိအတွက် စည်းကမ်း လိုက်နာဖို့အတွက် စိတ်ဝင်စားအောင် ပုံပြင်လေးတွေ၊ ကဗျာလေးတွေ သင်နေတာပါ။

မေး။ ။ စည်းကမ်းလိုက်နာရေးမှာ ပညာပေး ဆောင်ရွက်မှုတွေအပြင် အရေးယူမှုတွေကရော ဘယ်လို အရေးပါလာမလဲ။

ဖြေ။ ။ ကလေးတွေကတော့ ပညာပေးရမယ်။ ကလေးတွေရဲ့ နှလုံးသားထဲမှာ စောစောက ပြောသလို ကလေးတွေရဲ့ ဦးနှောက်ကြီးကို တအားဖိညှပ်ပြီးတော့ ဒါလုပ် ဒါလုပ် ဆိုတာထက်ကို ဒါလုပ်ရင် ဘယ်လိုဖြစ်

တယ်။ ဘယ်လိုထိန်းသိမ်းလိုက်ရင် ဘယ်လိုသာယာ သွားတယ်ဆိုတဲ့ရသာ သူတို့နှလုံးသားလေးတွေထဲမှာ ခံစားနိုင်ဖို့လိုတယ်။ လူကြီးဆိုတာက သိကိုသိနေရမှာ။ အခုဆိုရင် နောက်ဖေးလမ်းကြားတွေမှာ အမှိုက်ရှင်းနေ တာတို့၊ ဥပမာ နောက်ဖေးလမ်းကြားမှာ အမှိုက်တွေ ကျူးလိုက်တယ်။ တချို့နေရာတွေ ခါးလောက်ရှိတယ်။ တချို့နေရာတွေ အောက်ကဆားပစ်တွင်းတွေမှာ တင်ထား တဲ့ သံပြားတွေဟာ ကြွပ်နေလို့ စည်ပင်တကလေးတွေ မိလ္လာကျင်းကြီးထဲကို ပြုတ်ကျတာတွေရှိတယ်။ နှစ်ပေါင်း များစွာ ပစ်ထားခဲ့တာ။ နှစ်ပေါင်းများစွာ ပစ်ထားခဲ့တာ ကို တစ်ကြိမ်တည်းနဲ့ကုန်အောင် ကျိုးတယ်ဆိုတာက တော်တော်တော့ အချိန်ယူရပါတယ်။ တစ်မြို့နယ်ကို ရက် ၂၀ လောက် အချိန်ယူရတယ်။ အဲလို သိမ်းကျုံးပြီးသွားပြီ ဆိုရင်တော့ စည်းကမ်းမဲ့ အမှိုက်မပစ်ဖို့၊ ဆက်ထိန်းသိမ်းဖို့ က နေထိုင်သူ ပြည်သူတွေရဲ့ တာဝန်။ ဒီအပေါ်မှာ ဝိုင်းဝန်းပုံပိုးပြီးတော့ ကြည့်ရှုဖို့က ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်တွေ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတွေ၊ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတွေ အကုန်လုံး အားလုံးက လိုက်ပါရမယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ဒီနေရာတွေ ပြောနေ၊ ရှင်းနေမှ

မီးဘေးအန္တရာယ်တို့၊ သဘာဝအန္တရာယ်တို့ ကြုံလာရင် ပြည်သူ့လူထုကို ကယ်တင်ရမယ့် အဖွဲ့အစည်းတွေ ပြေးလို့ လွှားလို့ရမယ်။ အဲဒီအတွက်ကတော့ ပြည်သူ့လူထုက သိကိုသိရမယ်။ အမှန်တော့ ကိုယ့်အိမ်နောက်က ကိုယ့် အမှိုက်ပုံပဲ။ ဒါကို နဂိုကတည်းက မပစ်ဖို့က ကိုယ့်မှာ တာဝန်ရှိတယ်။ အခု ကျိုးလိုက်ပြီဆိုရင် မပစ်မယ့် တာဝန် ထပ်ယူရမယ်။ စည်းကမ်းမဲ့ပြီး ပစ်မယ်ဆိုရင်တော့ ဒါကို အကြာကြီးပညာပေးဖို့က မလွယ်ဘူး။ နံပါတ်တစ်ကတော့ စည်းရုံးတာပေါ့။ နံပါတ်နှစ်ကတော့ ပညာပေးတာ။ နံပါတ်သုံးကတော့ အရေးယူတာဖြစ်လာမယ်။ အဲဒီအရေး ယူမှုကို စည်ပင်ကပဲ ဆုံးဖြတ်မှာမဟုတ်ဘူး။ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေ၊ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းတွေ၊ စည်ပင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတွေ၊ ရပ်ရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတွေ အကုန်လုံးဝိုင်းပြီးတော့ ဆုံးဖြတ်ကြမှာ။ အဲဒီ အရေးယူမှု အပေါ်မှာ ရပ်ရွာအနေနဲ့ ရပ်ရွာကိုယ်စားလှယ်တွေနဲ့ တစ်ယောက်စည်းကမ်းဖောက်ရင် အဲဒီဖောက်တဲ့သူကို ဒဏ်ရိုက်မလား၊ အရေးယူမလား။ အဲဒီဒဏ်ငွေ စုထားပြီး တော့ ရပ်ကွက်သာယာရေးအတွက် သုံးလို့ရပါတယ်။

သတင်း-ဆုန်းလှ၊ဓာတ်ပုံ- စောသိန်းဝင်း

လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြော

လားရှိုး စက်တင်ဘာ ၃၀ ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြော ရှင်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့ တွင် စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၇ နာရီက လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာန လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူး ရေးလုပ်ငန်း ပြည်နယ်လျှပ်စစ် အင်ဂျင်နီယာရုံး ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)ရုံး၌ လျှပ်စစ်အန္တရာယ် ပိတာစာရေး စက်ရုံတာဝန်ခံ

ဦးတိုးထွန်းတို့က GTC (EC) ပထမနှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များ၊ တတိယနှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများ အား ၆၆ ကေပီဇီ ဓာတ်အားခွဲရုံ၊ နမ့်မွှော်ရေအား လျှပ်စစ်စက်ရုံတို့ အား သွားရောက်ပြသ ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဇာတိအောင်(လားရှိုး)

Table with 2 columns: ရန်ကုန် (Yangon) and မန္တလေး (Mandalay). Rows include: ရန်ကုန် (ရွှေမျှော်) ၈၉၂၀၀၀ - ၈၉၂၀၀၀, စက်သုံးဆီထွေးနှုန်း, (က) ဒီဇယ်, (ခ) အောက်တိုန်း 95, (ဂ) အောက်တိုန်း 92, (ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်, ရန်ကုန် လက်ကားဈေး, နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း, (က) အမေရိကန်, (ခ) ဥရောပ, (ဂ) တရုတ်, (ဃ) ထိုင်း, (င) မလေးရှား.

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း

မြန်မာနိုင်ငံစာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ပြန့်ချိသူများအသင်းက စုစည်းတင်ပြသော စက်တင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိထွက်ရှိသော စာအုပ်စာရင်း

Table with 3 columns: Book Title, Publisher, and Price. Includes titles like 'Happy Time', 'မင်းသိင်္ခ', 'ဝင်းယုမောင်', 'တင်ညွန့်', 'မောင်စိန်သော်', 'ရွှေဘုန်း', 'ဆုပြည့်စုံထွန်း အယ်ဒီတာအဖွဲ့', 'ဆရာကြီးဦးဘသင်း', 'ဇာနည်', 'ဖိုးပညာ(သပိတ်ကျင်း)', 'ကိုလေး(၇၄)', 'ကျော်သူစိုး(ကလေးမြို့)', 'မင်းကိုနိုင်', 'အတ္ထုကျော်', 'ပေါက်ပေါက်', 'ခင်စောတင့်', 'လူခက်', 'ဒေါက်တာမေမွန်', 'ဒေါက်တာမေမွန်', 'ဒေါက်တာမေမွန်', 'ဒေါက်တာဖေဇော်ဦး', 'ညီပုလေး', 'ဂျွန်', 'ကြပ်ကလေး', 'ရွှေဟင်္သာ(မန္တလေး)', 'ဇေယျာ', 'မမကြီး', 'ကောင်းသာ', 'မင်းသိင်္ခ', 'ဂန္ထရဆရာလှမျိုး', 'SAYA-DOMINIC', 'ဆလိုင်းနီပိုင်', 'ကျန်းမာစေကွယ် ဟင်းချက်မယ်', 'ခေတ်အလိုက်ပြောဆိုပြုမူဆက်ဆံပုံများ', 'အကြောင်းအရာ(ကဗျာ)', 'ခရမ်းရောင်ကြယ်သီးလေးများ', 'ဘိုးဘိုးနဲ့ငှက်ကလေးခုနစ်ကောင်', 'အာသာနဲ့မေမေ', 'စိတ်ဝင်စားစရာ တိရစ္ဆာန်ကမ္ဘာ', 'ထက်မြတ်တဲ့ဓားသွားပေါ်က ချိုမြမြများရည်စက် (စ-ဆုံးပေါင်းချုပ်)', 'တရိုက်ရိပ်တက်နေသောအိန္ဒိယ', 'ဟာသဝတ္ထုတိုများ', 'ဦးကျော်လှသံချိုများ', 'နက်ပြာရောင် လမ်းမထက်ကလက်ရာများ', 'အီတလီခေါက်ဆွဲ ဟင်းလျာချက်ပြုတ်နည်း', 'အပေးနဲ့အယူ', 'မုတ်ဆိတ်ဖြူကြီးနှင့်အခြားဝတ္ထုတိုများ', 'ကုမ္ပဏီ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအောင်မြင် တိုးတက်ရေးအမည်ပေးနည်း', 'International Modern English Language Part(IV)', 'ချင်းတွက်စပ်ဖွင့်ဖျင်းကဗျာများနှင့်အခြားကဗျာများ'.

# ဥပဒေ သိရှိသူများအတွက် အထူးအစီအစဉ် တစ်ပတ်တစ်ကြိမ် မြန်မာ့အသံမှ ထုတ်လွှင့်နေ

ဥပဒေရေးရာအဖွဲ့အစည်းများမှ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ အပတ်စဉ်တစ်ပတ်တစ်ကြိမ် ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသလျက်ရှိသည်။ ယင်းအစီအစဉ်သည် ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူတို့ သိသင့်သိထိုက်သည့် အချက်များအပေါ် အခြေခံကာ ဇာတ်လမ်းပုံစံတင်ဆက်ပြသထားသည့် ပီနစ် ၂၀ ခန့် ဇာတ်လမ်းတိုလေးများ ဖြစ်သည်။ ဥပဒေသည် ပြည်သူတို့သိရှိနားလည်ရန် ခက်ခဲနက်နဲသော်လည်း ဥပဒေကို ချိုးဖောက်ကျူးလွန်မိသည့် မည်သူမဆို ရရှိလာမည့်အကျိုးအပြစ်များကို ၎င်းအစီအစဉ်မှတစ်ဆင့် လွယ်လင့်တကူ သိရှိနားလည်စေမည်။

ထို့ကြောင့်ပင် အစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ခဲ့သူ ဥပဒေပညာရှင် ဦးဟန်ညွန့်၊ ဒါရိုက်တာ ဝေဠု(ဝသန်)၊ သရုပ်ဆောင် ဦးစံပေါတို့နှင့်တွေ့ဆုံ၍ ဥပဒေရေးရာ အသိပညာပေး ဇာတ်လမ်းတိုများ မည်ကဲ့သို့ ရိုက်ကူးတင်ဆက်ခဲ့သည် များကို မေးမြန်းခဲ့သည်။

## ဦးဟန်ညွန့်(ဥပဒေ) ဥပဒေပညာရှင်

ကျွန်တော်က ဇာတ်လမ်းတို တစ်ပုဒ်ပြီးသွားတိုင်း ဒီဇာတ်လမ်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး သက်ဆိုင်တဲ့ ဥပဒေ၊ ပြဌာန်းချက်၊ ပုဒ်မတွေကို ပြည်သူတွေ နားလည်အောင် မြန်တင်ပြပေးတာပါ။

ဒါဟာတရားစီရင်ရေးဥပဒေရဲ့ အဓိက ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်တဲ့ အများပြည်သူလူထုကို ဥပဒေပညာ တိုးပွားအောင် သင်ကြားရေး၊ ပြန်ပေးရေးဆိုတဲ့ အချက်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ တရားဥပဒေတွေဆိုတာ သဘောပေါက်နားလည်ဖို့ ခက်ခဲနက်နဲတယ်။ ဒါကို ပြည်သူတွေ အလွယ်တကူ သိရှိဖို့ဆိုတာ မလွယ်ပါဘူး။

လူတစ်ယောက်က ဥပဒေကို မသိလို့ ပြစ်မှုကျူးလွန်မိတယ်ဆိုပေမယ့် ဥပဒေကတော့ ဒါကို ခွင့်မလွှတ်ပါဘူး။ ဥပမာ “ငါ့သူခိုးပါ” ဇာတ်လမ်းမှာဆိုရင် လုပ်အားပေးနေတဲ့ ကလေးလေးက ဆိုင်ရှင်ဆီက မုန့်တွေ ခိုးခိုးပြီး လေဖြတ်နေတဲ့ ကျန်းမာရေးအရ နဲ့ချာဆင်းရဲနေတဲ့ စားစရာမရှိတဲ့ ရောဂါသည်ကြီးတစ်ဦးကို စားစေချင်လွန်းလို့ ယူသွားတာ ဖြစ်သွားပါတယ်။ အဲဒီလို တကယ် ကလေးက ခိုးတယ်ပဲထား၊ ခိုးမှု ကျူးလွန်တယ်ပဲထား ကလေးလေးဖြစ်နေတဲ့ တရားစွဲရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလိုတရားမစွဲဘဲနဲ့ ဒီကလေးကို ရိုက်နှက်တယ်။ ဆဲဆိုတယ်။ ကလေးစိတ်ဓာတ်ကျအောင် ဆိုင်ပိုင်ရှင်ကနေပြီး ကလေးရဲ့ လည်ပင်းမှာ ကျွန်တော်သူခိုးပါလို့ ချိတ်ဆွဲခိုင်းတယ်။ ဥပဒေအရ ဒီလို အပြုအမူတွေက မှားနေတယ်ဆိုတာ ပြည်သူတွေကို သိစေချင်တယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံတော်က ပြဌာန်းလိုက်တဲ့ ဥပဒေတွေ၊ လွှတ်တော်က ပြဌာန်းလိုက်တဲ့ ဥပဒေတွေကို ဒီအစီအစဉ်ကနေတစ်ဆင့် အလွယ်တကူ သိရှိနားလည်စေချင်တယ်။ ဒီအချက်က ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်သူလူထုအတွက် များစွာအရေးကြီးပါတယ်။

## ဒါရိုက်တာဝေဠု(ဝသန်)

ပြည်သူတွေ နေ့စဉ်ကြုံတွေ့နေရတဲ့ ပြစ်မှုဆိုင်ရာ၊ ဥပဒေဆိုင်ရာတွေကို အသိပညာပေးအဖြစ် တင်ပြတယ်ဆိုပေမယ့် အထူးသဖြင့် ပြည်သူတွေထံမှာ ပညာပေးကို စိတ်ဝင်စားတဲ့ ပြည်သူက အလယ်အလတ်လောက်ပဲ ရှိတယ်။ ဒီတော့ ဇာတ်လမ်းကို အသက်အရွယ်အပိုင်းအခြားမရွေး ကြည့်နိုင်တဲ့ ဇာတ်ဖြစ်အောင်၊ ပိုမိုစိတ်ဝင်စားလာ



ဦးဟန်ညွန့်(ဥပဒေ)



သရုပ်ဆောင် ဦးစံပေါ



ဒါရိုက်တာဝေဠု(ဝသန်)

အောင် ဖျော်ဖြေပေးလေးတွေ ထည့်ထားတယ်။ ဒါမှလည်း သူ့နောက်မှာပါလာတဲ့ ဥပဒေကို ပရိသတ်တွေ သိသွားကြရင်တော့ဖြင့် ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်အတွက် အကျိုးရှိမှာပဲဆိုတဲ့ ကြိုးစားမှုလေးအတွက် တင်ဆက်ခဲ့တာပါ။ ပြီးတော့ ဇာတ်လမ်းတွေ ရိုက်ကူးတဲ့နေရာမှာ များသောအားဖြင့် ဖြစ်ရပ်မှန် နေရာတွေကို ကျွန်တော်တို့ယ်တိုင် သွားတယ်။ ဒါကိုအခြေခံပြီး ဇာတ်ညွှန်းတွေ ရေးတယ်။ ပြီးရင် အဓိကသရုပ်ဆောင်တွေဖြစ်တဲ့ ဦးညိုဂျော်၊ ဦးစံပေါ၊ ဒိတ်ဒိတ်၊ ဟိန်းထက်ဝင်း၊ ဝေဖြိုးဟိန်း၊ ခင်ဖြူဖြူသန့်၊ စောယုနဒီ၊ မေပိုင်စိုး၊ ရွန်းလဲ့ပို့တို့အပြင် ရုပ်ရှင်ဗီဒီယို သရုပ်ဆောင်ကြီးတွေနဲ့ အားဖြည့်ထားတယ်။ ဇာတ်လမ်းအဆုံးမှာ ဥပဒေပညာရှင်ကနေ သက်ဆိုင်ရာ ပုဒ်မတွေကို တင်ပြပေးတဲ့ပုံစံနဲ့ အဆုံးသတ်လိုက်တယ်။ ဒါက အသိပညာပေးလည်းဖြစ် ကြည့်ရှုသူပရိသတ်တွေကိုလည်း ဖျော်ဖြေပေးရာ ရောက်စေပါတယ်။

## သရုပ်ဆောင် ဦးစံပေါ

ကျွန်တော် အခုအသက် (၇၅) နှစ် ရှိပါပြီ။ သရုပ်ဆောင်နယ်ပယ်မှာ ကျွန်တော်လုပ်ချင်တာတွေ မလုပ်ခဲ့ရဘူး။ ဆရာ ဝေဠုနဲ့တွေ့တော့ ပထမဆုံးရိုက်တဲ့ ဖြူစင်သော မေတ္တာမှာ ဆရာဝေဠုက ပြောတယ်။ ခင်ဗျား ကားတိုက်ခံရမှာနော်... ရဲ့လားရတယ်။ ကျွန်တော် သရုပ်ဆောင်မယ်။ မဟုတ်ဘူး ရေတွေစိုမယ်။ မြောင်းထဲ ပစ်ချခံရမှာ။ ဆရာက ထပ်ပြောတယ်။ ရတယ်။ ကျွန်တော် သရုပ်ဆောင်မယ်။ ရုပ်ရှင်မှာဆိုရင်တော့ ဒီအခန်းတွေက အကယ်ဒမီ အခန်းတွေလေ။ ကျွန်တော်လုပ်ခွင့်ရတာ ကံကောင်းတာပေါ့။ ဒါနဲ့ ရိုက်ကြတော့ အဲဒီနေ့က မိုးတွေကလည်းရွာ၊ ကျွန်တော်လည်း မိုးရေတွေစို၊ ရိုက်ကူးရေး

သမားတွေလည်း မိုးရေထဲမှာ။ ရအောင်ရိုက်ကြမယ်ဆိုတော့ ကျွန်တော်က ပင်စင်စားအဘိုးကြီး ပင်စင်လာထုတ်တဲ့အချိန် ကားနဲ့အတိုက်ခံလိုက်ရတော့ အားဆိုပြီး နောက်ကို သုံးလေးပတ်လောက်လိမ့်သွားတယ်။ ပြီးတော့ စပယ်ရာနဲ့ ဒရိုင်ဘာက ကားပေါ်မတင်ဘဲနဲ့ ပစ်ချခဲ့တယ်။ အဲဒါပြီးတော့ ကျွန်တော်သေသွားတယ်ပေါ့။

ကျွန်တော်လေ သရုပ်သာဆောင်လိုက်တယ်။ မသိသေး

## ဝါကျွတ်ရင်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကျင်းပမယ့်မင်္ဂလာမောင်နှံတွေအတွက် အခမဲ့မင်္ဂလာဆောင်ခွင့်နှင့်တန်ဖိုးကြီးအခွင့်အရေးများရရှိမည့် Aroma ရဲ့မင်္ဂလာဝတ်စုံပြပွဲ

အခုချိန်မှာ မကြာမီမှာ ဝါလကင်းလွတ် သီတင်းကျွတ် အချိန်ခါသမယကို ရောက်ရှိတော့မှာဖြစ်တဲ့ အတွက် အထူးအားဖြင့်တော့ မင်္ဂလာမောင်နှံလောင်းလျာတွေအတွက် စိတ်လှုပ်ရှား ရင်တွေခုန်ရင်း အလုပ်လည်း တော်တော်ကို ရှုပ်နေကြမယ့်အချိန်ဖြစ်ပါတယ်။ မင်္ဂလာမောင်နှံတွေအတွက် မင်္ဂလာအခမ်းအနားတွေမှာ အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် အမြဲတမ်းဖန်တီးပေးလေ့ရှိသူ Aroma ကတော့ ဒီနှစ်မှာလည်း ထူးခြားဆန်းပြားမှုတွေနဲ့အတူ ရောက်ရှိလာခဲ့ပြန်ပါပြီ။ ဝါကျွတ်ရင် မင်္ဂလာအခမ်းအနား ကျင်းပမယ့် မင်္ဂလာမောင်နှံတွေအတွက်တော့ Aroma ရဲ့ မင်္ဂလာဝတ်စုံပြပွဲတစ်ခုကို ကျင်းပပြီး ထူးခြားတဲ့အိုင်ဒီယာတွေကို ချပြပေးသွားမှာဖြစ်တယ်လို့ Aroma ရဲ့ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးရဲ့ပြောပြချက်အရ သိရပါတယ်။

နောက်ပြီး ဒီနှစ်မှာ မင်္ဂလာအရောင်ကိုလည်း အရောင်ဆန်းဆန်းလေးတစ်ရောင်ကို ဒီနှစ်မင်္ဂလာပွဲတွေမှာ မင်္ဂလာမောင်နှံတွေ ဝတ်ဆင်နိုင်ဖို့ Favourite color အဖြစ်နဲ့ ပြသသွားဖြစ်တယ်လို့လည်း ထပ်မံသိရပါတယ်။ “အခုလုပ်မယ့် ရွှန်းပွဲမှာ ထိုင်မသိမ်းကိုပဲ ဘယ်လိုပိတ်စမျိုးကိုအသုံးပြုပြီးချုပ်လုပ်ပြမလဲဆိုတဲ့ စိတ်ကူးအသစ်အဆန်းကို ချပြသွားမှာပါ။ ပုံမှန်အားဖြင့်တော့ ထိုင်မသိမ်းထိုးတဲ့ပိတ်စက ယိုးဒယား Thai Silk ပေါ်မှာပဲ ထိုးတာများပါတယ်။ ဘယ်သူမှမထင်ထားတဲ့ ပိတ်စကိုသုံးပြီး ချုပ်ထားတဲ့ဟာမျိုးတွေ၊ ပြီးရင် မင်္ဂလာအရောင်ကိုလည်း အရောင်ဆန်းဆန်းလေး တစ်ရောင်ကို ဒီနှစ်မင်္ဂလာပွဲတွေမှာ မင်္ဂလာမောင်နှံတွေ ဝတ်ဆင်နိုင်ဖို့ Favourite color အဖြစ်နဲ့ ပြသသွားမှာပါ” လို့ ကိုစိန်လင်း(Aroma)က ပြောပြပါတယ်။

အဆိုပါဖက်ရှင်ရွှန်းပွဲကြီးတွင် အဆိုတော်များကလည်း တေးသီချင်းများဖြင့် ဖျော်ဖြေမှာဖြစ်သလို သရုပ်ဆောင်တွေကလည်း ဝတ်စုံတွေဝတ်ဆင်ပြသသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဲဒီမင်္ဂလာဝတ်စုံပြပွဲကြီးမှာ အနုပညာရှင်ပေါင်း ၂၀၀ ကျော် ပါဝင်ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဘူး။ နောက် ဒီဟာ ပြန်လွှင့်တော့မှ ဒီလို ဥပဒေနဲ့ဆိုတော့မှ ဟာ တော်တော်တန်ဖိုးရှိတာပါလား။ အဲဒီတော့မှ ကျွန်တော်လုပ်လိုက်တာ တော်တော်ကို ဝမ်းသာတယ်။ ဥပဒေကို သိပ်နားမလည်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် သတ်မှတ်ပေးထားတဲ့ သရုပ်ဆောင်မှုကို ကျွန်တော်ပီပီပြင်ပြင် သရုပ်ဆောင်နိုင်ရင် နောက်က ဥပဒေပညာရှင်ပြောတဲ့ စကားဟာ ပိုပြီးထိရောက်မယ်။ ပိုနားလည်မယ်လို့ ကျွန်တော်ယုံကြည်တယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်အားသန်နေတဲ့ သရုပ်ဆောင်မှုကို ပီပြင်အောင်လုပ်ပြီး ဥပဒေကို ပြည်သူတွေ နားလည်အောင် ကျွန်တော် ကြိုးစားချင်တယ်။ ဥပဒေရေးရာ အစီအစဉ်ကို အပိုင်း (၁၅) ပိုင်းအထိ ထုတ်လွှင့်ပြသပြီး ဖြစ်သည်။ ၎င်း ဇာတ်လမ်းများနှင့် ပတ်သက်၍ သိရှိလိုသည်များအပြင် ဥပဒေရေးရာအသံမှ လည်းကောင်း၊ အနုပညာအရသော်လည်းကောင်း အကြံဉာဏ်များ ပေးလိုပါက မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ တစ်ဆင့် အကြံဉာဏ်များ ပေးနိုင်သည်ဟု သိရသည်။ ပြန်လည်ဖြန့်ဝေလိုသည့် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရမဟုတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများအတွက်လည်း မကြာမီ အခမဲ့ ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဟု သိရသည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-ခင်ဇော်ဇော် ဓာတ်ပုံ-ခင်မောင်ဝင်း(ကြေးမုံ)



ပြီးစနာမြင့်(ကြေးမုံ)



ပြည်တွင်းရေးရာ

ကော့ဖုံးမှ

ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ Park Royal Hotel ၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ပင်လယ်ရေကြောင်းနေ့အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြောကြားခြင်းဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ဆိုက်ကပ်လာသည့် သင်္ဘောအရေအတွက်မှာ တစ်နှစ်အတွင်းအစင်းရေ ၂၅၀၀ ကျော်ထိ ရှိလာခဲ့ကြောင်း၊ အထွေထွေကုန်စည်ပမာဏမှာလည်း လွန်ခဲ့သော ၁၀ နှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် နှစ်ဆခန့် တိုးတက်လာခဲ့ကြောင်း၊ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်း ဧရိယာအတွင်း အထူးသဖြင့် သီလဝါစီးပွားရေးဇုန်တွင် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ဆိပ်ကမ်း ၁၈ ခုရှိလာခဲ့ကြောင်း၊ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုအရှိန်နှင့်အတူ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု မြန်ဆန်လာပြီး ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးနှင့် နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှုများတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို အပြည့်အဝအသုံးပြု၍ သင်္ဘောလုပ်ငန်းဖြင့် စီးပွားတောင့်တင်းခိုင်မာပြီး ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးသော နိုင်ငံတော်ကြီး တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် ရေကြောင်း လောကသားများအားလုံး တာဝန်ကိုယ်စီဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် အလေးအနက်ထား တိုက်တွန်းပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ကမ္ဘာ့ပင်လယ်ရေကြောင်းနေ့အခမ်းအနားကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရေကြောင်းအဖွဲ့ချုပ် (IMO)မှ ၁၉၇၈ ခုနှစ်မှစတင်ပြီး နှစ်စဉ် နိုင်ငံအနှံ့ ကျင်းပလာခဲ့ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးမှလည်း ကမ္ဘာ့ပင်လယ်ရေ ကြောင်းနေ့အား နိုင်ငံတကာရေကြောင်းကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ (အထူးသဖြင့် သင်္ဘောလုပ်ငန်း)ဖြင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးနယ်ပယ်တွင် အထောက်အကူပြုမှု၏ အောင်ပွဲနေ့အဖြစ် ပုံဖော်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယခုနှစ်အတွက် ဆောင်ပုဒ်မှာ "ကမ္ဘာကြီးအတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော သင်္ဘောလုပ်ငန်း"ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့ (၁၅) ကြိမ်မြောက်ကျင်းပသည့် အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာရေကြောင်းအဖွဲ့ချုပ် (IMO) အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ သဝဏ်လွှာတွင် ပါရှိသော ၂၀၁၆ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ပင်လယ်ရေကြောင်းနေ့အတွက် ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် "Shipping : indispensable to the world" နှင့်ပတ်သက်၍ နောက်ခံရိုက်ကူးထားသော ဝီဒီယိုဖိုင်အား ပြသခဲ့သည်။

ရေကြောင်းကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းတွင် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်မှု၏ ပမာဏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် တန်ဖိုးအားဖြင့် ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ပင်လယ်ရေကြောင်းမှ ပို့ဆောင်နေကြောင်း၊ မြန်မာ့ရေကြောင်းကုန်သွယ်မှုတွင်လည်း နိုင်ငံတကာ ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍမှာ တန်ဖိုး/အရေအတွက်အားဖြင့် ပုံမှန်တိုးတက်မှုရှိနေ ကြောင်း အဆိုပါအခမ်းအနားမှ သိရသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာရေကြောင်းအဖွဲ့ချုပ်တွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံပေါင်း ၁၇၀ နိုင်ငံရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကုန်သွယ်မှုအခန်းကဏ္ဍမှာ နယ်စပ်ဒေသကုန်သွယ်မှု ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး ရေကြောင်းနှင့် လေကြောင်းကုန်သွယ်မှုမှာ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း ရှိကြောင်းနှင့် ရေကြောင်းကုန်သွယ်မှု အများဆုံးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-သီသီမင်း၊ ဓာတ်ပုံ-မြိုး

တရုတ်ရေတပ် ရေကြောင်းကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်အဖြစ် လာရောက်လည်ပတ်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀

တရုတ်ရေတပ် ရေကြောင်းကာကွယ်ရေးအဖွဲ့မှ တိုက်ချင်းပစ် ခွဲတင်စစ် ရေယာဉ် XIANG TAN နှင့် ZHOU SHAN စစ်ရေယာဉ် နှစ်စင်းသည် ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်အဖြစ် ယနေ့ ညနေပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ သီလဝါဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိလာရာ ရေတပ်သင်္ဘောကျင်းဌာနချုပ် ဌာနချုပ်မှူး ဗိုလ်ချုပ်မြင့်ဦးနှင့် တပ်မတော် ရေမှူး အရာရှိကြီးများ၊ အရာရှိ/စစ်သည်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး Mr. Hong Liang နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တရုတ် ပညာတော်သင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် စီးပွားရေးပညာရှင်များက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။



ထို့နောက် လာရောက်ကြိုဆိုသူများက စစ်ရေယာဉ်နှစ်စင်းအား တက်ရောက်လေ့လာကြည့်ရှုကြရာ အဆိုပါရေယာဉ်များမှ တာဝန်ရှိသူတို့က စစ်ရေယာဉ်တွင် တပ်ဆင်ထားသော လက်နက်များ၏ အသုံးပြုပုံများ အကြောင်းကို လိုက်လံရှင်းလင်းပြသသည်။

“(၂၀)ကြိမ်မြောက်အဖြစ် အေဒင် ပင်လယ်ကွေ့မှာ ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောတွေအတွက် ဓားပြရန်ကာကွယ်ဖို့နဲ့ ဆိုမာလီပင်လယ်စားပြေတွက် နှိမ်နင်းဖို့ ငါးလကြာတာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီကအပြန်မှာ နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ တိုးတက်ဖို့အတွက် အခုလို လာရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်”ဟုအဆိုပါ တရုတ်ရေတပ် ရေကြောင်းကာကွယ်ရေးအဖွဲ့မှ Senior Captain Mr. Wang Hongli က ပြောသည်။

ယနေ့ရောက်ရှိလာသည့် စစ်ရေယာဉ်နှစ်စင်းသည် အေဒင်ပင်လယ်ကွေ့တွင် ရေကြောင်းကာကွယ်ရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေပြီး နိုင်ငံသို့လာရောက်လည်ပတ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ခရီးစဉ်အတွင်း နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း သိရသည်။

စစ်ရေယာဉ်များတွင် တရုတ် ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ရေတပ်မှ RADM Qin Wei, Deputy Director of Political Department, East Sea Fleet, PLA-N ဦးဆောင်သော အရာရှိ/စစ်သည် စုစုပေါင်း ၇၂၈ ဦး လိုက်ပါလာပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် ချစ်ကြည်ရေး ခရီးစဉ်အဖြစ် ငါးရက်ကြာ လေ့လာလည်ပတ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်ကို တိုးမြှင့်စေမည့် မဟာဗျူဟာမြောက် ဆက်သွယ်ရေးကို ခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လက်တွေ့ကျသော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် တရုတ်-မြန်မာ နားလည်မှုရှိသော မဟာဗျူဟာမြောက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို ပိုမိုအားပြည့်ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်ကြီး(ပဏီတ)

ပူးပေါင်းအသိပညာပေးယာဉ် ညောင်တုန်းမြို့ သို့ရောက်ရှိ

ညောင်တုန်း စက်တင်ဘာ ၃၀

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုရဲအုပ် နေမျိုးအောင် ဦးဆောင်သော မှုခင်းအသိပညာပေးယာဉ်သည် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက်က ညောင်တုန်းမြို့သို့ ရောက်ရှိလာရာ အမှတ်(၂) အထကကျောင်းရှေ့ လမ်းမတော်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် မိဘပြည်သူများက လာရောက်ကြည့်ရှုကြသည်။ အဆိုပါမှုခင်းအသိပညာပေးယာဉ်သည် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်များသို့ လှည့်လည်ပြသလျက်ရှိရာ ညောင်တုန်းမြို့အပါအဝင် ၁၅ မြို့နယ်သို့ ပြသပြီးဖြစ်သည်။ ကျန်ရှိနေသည့် မြို့နယ်များသို့လည်း ဆက်လက်၍ လှည့်လည်ပြသပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမြင့်ကျော်(ညောင်တုန်း)

Advertisement for PTA (Private Teachers' Association) in Yangon. Includes logo, text about teacher training and association activities, and contact information.

Advertisement for 'အာရှနဂါး' (Asian Eagle) featuring a phone number and contact details.

Advertisement for 'ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း' (Bubble popping service) with contact information.

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ' (Advertisement for winning the lottery) with details on how to participate.

Advertisement for 'ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း' (Bubble popping service) with contact information.

Advertisement for 'ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း' (Bubble popping service) with contact information.

Advertisement for 'မီး သတိပြု' (Fire safety awareness) with contact information.

Advertisement for 'ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန' (Ministry of Communication) regarding spare parts and technical services.

Advertisement for 'The VOICE weekly' magazine, featuring a cover image and subscription information.

Advertisement for 'ဖခင်အမည်မှန်' (Correct father's name) with contact information.

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ' (Advertisement for winning the lottery) with details on how to participate.

Advertisement for 'YTC' (Young Teachers' Club) with contact information and details about their activities.

Advertisement for 'ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ' (Advertisement for winning the lottery) with details on how to participate.



ပြည်တွင်းရေးရာ

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးပြုဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မဏ္ဍိုင်ကြီး သုံးရပ်ဖြင့် အချင်းချင်း အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်သည်ဟု ဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာဂ၏ ဥပဒေနှင့် စပ်ဆိုင်သောဆောင်းပါးများကို အပတ်စဉ် (သောကြာနေ့)တိုင်း ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင် ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူအာဘော်သာ ဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

# အဂတိကင်းသည့် ငြိမ်းချမ်းသာယာသော လူ့ဘောင်လောကသို့

## မောင်စာဂ

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

### အသိနှင့်အကျင့်ပြင်ဆင်ကြဖို့လို

အဂတိလိုက်စားမှုပပျောက်ဖို့၊ အဂတိလိုက်စားမှုလျော့နည်းဖို့၊ ဥပဒေတွေကို ပြင်ဆင်၍ ဥပဒေတွေကို အသစ်ပြဋ္ဌာန်း၍ အရေးယူဆောင်ရွက်ကြရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြသည်။ ထိုရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်ကြဖို့ တွန်းအားပေးဆော်ကြနေကြသည်။ သို့သော် ရပ်တန့်မသွား၊ ရှိမြဲရှိနေသည်။ ဖြစ်မြဲဖြစ်နေကြသည်။ သည်တော့ ဥပဒေကြောင်းအရ အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းက တစ်ပိုင်း၊ အသိတွေ၊ အကျင့်တွေပြင်ဆင်ပေးဖို့က ပို၍အရေးကြီးသည်ဟု မြင်မိသည်။ လွဲမှားနေသော အသိတွေ၊ အကျင့်တွေ၊ ခံယူချက်တွေ၊ စိတ်နေစိတ်ထားတွေကို တည့်မတ်ပေးဖို့က ပို၍ပို၍ အရေးကြီးသည်ဟု မြင်မိသည်။

အဂတိလိုက်စားမှု ကင်းရှင်းသူနှင့် အဂတိလိုက်စားမှု ကျင့်သုံးသူများ၏ အနေအထား၊ အသွင်အပြင်၊ ပုံပန်းလက္ခဏာများ မည်သို့ရှိသည်ကို လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက် အငြိမ်းစားမိတ်ဆွေကြီးအချို့ထံမှ သဘောထားမှတ်ချက်များကို ရယူလေ့လာခဲ့သည်။ နှိုင်းယှဉ်ဖော်ပြပြောကြသည်များမှ အဓိကကျသည့် သွင်ပြင်လက္ခဏာအချက်အချို့ကို ကောက်နုတ်ဖော်ပြပါရစေ။

စဉ်	အဂတိကင်းရှင်းသူ	အဂတိလိုက်စားသူ
၁။	မိမိကိုယ်ကိုမိမိယုံကြည်မှုအပြည့်ရှိသည်။	မိမိကိုယ်ကိုမိမိ ယုံကြည်မှုမရှိ။
၂။	အတ္တဟိတ၊ ပရဟိတ နှစ်မျိုးတွင် ပရဟိတစိတ်ပိုမိုထားတတ်သည်။	အတ္တစိတ်များသောကြောင့် အတ္တမပါလျှင် ပရဟိတလုပ်ငန်းများစိတ်ဝင်စားမှုနည်းသည်။
၃။	မိမိနှင့်သူတစ်ပါးမျှတတကြည့်ရှုတတ်၊ မြင်တတ်သည်။	သူတစ်ပါး၏ အားနည်းချက်ကို အမြဲရှာဖွေလေ့လာလေ့ရှိသည်။
၄။	ကုသိုလ်စိတ်က အမြဲတမ်းလွမ်းမိုးနေသည်။	အကုသိုလ်စိတ်ကအမြဲတမ်းလွမ်းမိုးနေသည်။
၅။	ကောင်းသောသူများ၏ ဝန်းရံမှုကိုခံရပြီး ကောင်းကျိုးချမ်းသာများ ရရှိသည်။	မကောင်းသောသူများ၏ဝန်းရံမှုကိုခံရပြီး မကောင်းကျိုးများ ရရှိတတ်သည်။
၆။	လုံခြုံမှုရှိ၊ အေးချမ်းမှုရှိ၊ ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါးကျန်းမာချမ်းသာသည်။	လုံခြုံမှုမရှိ၊ အေးချမ်းမှုမရှိ၊ ရောဂါဘယထူပြော၊ ဘေးဒုက္ခများတွေ့ရ ပူပူပင်ပင်နှင့် နေရတတ်သည်။
၇။	လူဆင်းရဲသော်လည်း စိတ်ချမ်းသာခြင်း အပြည့်ရှိသည်။ အေးချမ်းစွာနေထိုင်ရသည်။	လူချမ်းသာတစ်ယောက်ဖြစ်နိုင်သော်လည်း စိတ်ချမ်းသာမှုမရှိနိုင်။ ပူလောင်စွာ နေထိုင်ရသည်။

၈။	သန့်ရှင်းစွာရရှိသော ငွေကြေးပစ္စည်းများဖြစ်၍ တန်ဖိုးထားသည်။ ဂုဏ်ယူတတ်သည်။ သန့်ရှင်းသော အစားအစာများ အမြဲစားသုံးနေရသည်။	အဂတိလိုက်စားမှုဖြင့် ရလာသော ငွေကြေးပစ္စည်းများဖြစ်၍ တန်ဖိုးထားတတ်မှု နည်းသည်။ ပူလောင်စေတတ်သည်။ မသန့်ရှင်းသော အစားအစာများ အမြဲစားသုံးနေရသည်။
၉။	လူ့ဘဝသက်တမ်းတစ်လျှောက် ကြာမြင့်လာလေလေ လူအများ၏ ကြည်ညိုလေးစားမှုခံရလေလေဖြစ်ပြီး ဂုဏ်သတင်းကျော်စော ပျံ့နှံ့နေမည်။	လူအများ၏ ကြည်ညိုလေးစားမှုခံရသော်လည်း တစ်ခဏမျှသာဖြစ်သည်။ ကြာလေကြာလေ ဂုဏ်သတင်းများကျဆင်းပြီး ညှိုးညှိုးငယ်ငယ်ဖြစ်နေတတ်သည်။
၁၀။	ကွယ်လွန်ခါနီး သေငယ်ဇောနှင့် မျောသည့် အချိန်အထိ စိုးရိမ်ကြောင့်ကျဗျာပါဒမရှိ။ ကောင်းသော သူဂုဏ်တို့သို့ အရောက်လှမ်းသွားနိုင်သည်။	သေငယ်ဇောနှင့် မျောသည့် အချိန်တွင် စိုးရိမ်သောကျဗျာပါဒများနေရသည်။ မကောင်းသော အဂတိတို့သို့ လားသွားစေနိုင်သည်။

### အဂတိကင်းသည့် ကမ္ဘာကြီးဆိုသို့

(၇၁) ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ အထွေထွေမူဝါဒရေးရာမိန့်ခွန်း နိဂုံးချုပ်၌ အဂတိလိုက်စားမှုနှင့် ဆက်စပ်ပြီး အောက်ပါအတိုင်း ပြောကြားထားသည်ကို မှတ်ထားရသည်-

“လောဘ၊ ဒေါသ၊ ကြောက်ရွံ့မှု၊ မသိနားမလည်မှုတွေဟာ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အဂတိလိုက်စားမှုရဲ့ အကြောင်းရင်းများဖြစ်ပါတယ်။ အဂတိလိုက်စားမှုလို့ ပြောရာမှ လာဘ်ပေးလာဘ်ယူပြုလုပ်မှု သက်သက်ကိုသာ ဆိုလိုခြင်းမဟုတ်ဘဲ လူ့ဘဝ ကျင့်ဝတ်ပျက်ခြင်းကို ဆိုလိုပါတယ်။ လောဘ၊ ဒေါသ၊ ကြောက်ရွံ့မှု၊ မသိနားမလည်မှုများဟာ လူ့ဘဝကျင့်ဝတ်ကို ပျက်စေသလို ကမ္ဘာကြီးကိုလည်း ကျင့်ဝတ်ပျက်စေပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ မြေးမြစ်အဆက်ဆက်အတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်တဲ့ နေရာအဖြစ် ကမ္ဘာကြီးကိုဖန်တီးရာမှ ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ကြပါလို့ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။ ဒီလိုကမ္ဘာနိုင်ငံအများ စုဝေးတဲ့နေရာမှာပဲ ဒီလိုမေတ္တာရပ်ခံမှုမျိုး ပြုလုပ်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့အားလုံး အတူတကွ ဒေါသ၊ အမုန်းတရား၊ အကြောက်တရားနဲ့ မသိနားမလည်မှုတွေကို ဆန်ကျင်ရပ်တည်ကြပါစို့၊ ကိုယ်ချင်းစာတရား၊ အကြင်နာမေတ္တာတရား၊ အခြားသူများရဲ့ ကံကြမ္မာကောင်းတွေအပေါ် ဝမ်းမြောက်တဲ့စိတ်များ မွေးမြူနိုင်ပြီး ပိုမိုကောင်းမွန်တဲ့ ကမ္ဘာကြီးဆိုသို့ လျှောက်လှမ်းရာလမ်းရှာဖွေကြပါစို့လို့ တိုက်တွန်းအပ်ပါတယ်။”

အထက်ပါမိန့်ကြားချက်သည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် မြန်မာပြည်သူတို့သာမက လူ့ဘောင်လောက တစ်ခုလုံးအတွက် လမ်းပြသဖွယ်ဖြစ်သည်။ အားလုံးက လေးစားလိုက်နာမှတ်သားဆောင်ရွက်သင့်ကြသည်။

အဂတိလိုက်စားမှုပပျောက်ရေးအတွက် အတ္တကိုရှေ့တန်းမတင်ဘဲ တရားသဖြင့် ဖြောင့်မတ်မှန်ကန်စွာ ဆောင်ရွက်ကြရန် အထူးလိုအပ်သည်။ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်း၊ အစုအဖွဲ့တစ်ခုချင်းအပါအဝင် ပြည်သူအားလုံးက ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ အချုပ်အားဖြင့် ဖြောင့်သောအယူ၊ ဖြူသောနုလုံး၊ သူတော်ထူးကို ကျင့်သုံးလုပ်ဆောင်ကြခြင်းဖြင့် အဂတိကင်းသည့် ငြိမ်းချမ်းသာယာသော လူ့ဘောင်လောကကို တည်ဆောက်နိုင်ကြပါစေကြောင်း ဆန္ဒပြုအပ်ပါသည်။

## ကျေးလက်နေပြည်သူများထံ တီဘီရောဂါရှာဖွေကုသမှုများ အခမဲ့ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေး

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၃၀  
နေပြည်တော် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာလှလှကြည် ဦးဆောင်မှုဖြင့် ခုခံအားကျ ကာလသားရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒေါက်တာမျိုးမင်းဦးနှင့် အဖွဲ့နှင့် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် တီဘီရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့မှ ဒေါက်တာ ထွန်းကျော်စိုးနှင့် အဖွဲ့တို့သည် စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့နယ် အင်ပင်ကျေးရွာ၌ တီဘီရောဂါရှာဖွေကုသပေးခြင်း၊ အထွေထွေရောဂါကုသပေးခြင်းနှင့် တီဘီရောဂါအကြောင်း သိကောင်းစရာများ အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းများကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။



ကျောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး TB Focial Person ကျန်းမာရေးမှူး ဒေါက်တာ ဦးအေးကိုက တီဘီရောဂါနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကူးစက်ပုံ၊ ကုသနည်းနှင့် မကုသပါကဖြစ်ပွားနိုင်သော ဆိုးကျိုးများကို ရှင်းလင်းဟောပြောသည်။ ထို့နောက် တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့မှ ဒေါက်တာထွန်းကျော်စိုးနှင့် အဖွဲ့သည် ကျေးရွာနေပြည်သူ ၁၃၇ ဦးနှင့် သံယာတော် နှစ်ပါးတို့ အား ရွေ့လျားဓာတ်မှန်စက်ဖြင့် တီဘီရောဂါရှာဖွေကုသပေးခြင်း၊ ခုခံ

အားကျ ကာလသားရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒေါက်တာမျိုးမင်းဦးနှင့်အဖွဲ့သည် ကျေးရွာနေပြည်သူ ၂၈၆ ဦးတို့အား အထွေထွေရောဂါကုသခြင်းနှင့် လိုအပ်သော ဆေးဝါးများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းများ အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည်။ ထိုသို့ တီဘီရောဂါရှာဖွေရာတွင် တီဘီရောဂါဝေဒနာခံစားရသူနှစ်ဦး တွေရှိရသဖြင့် ကနဦးဆေးကုသမှုများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ တီဘီရောဂါ

ကွင်းဆင်းရှာဖွေ ကုသခြင်းနှင့် အထွေထွေ ရောဂါကုသပေးခြင်း လုပ်ငန်းများကို ယခုလအတွင်း လယ်ဝေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရွာချောင်းကျေးရွာနှင့် သဲကောကြီးကျေးရွာတို့တွင် ၂၈ ရက်၌ လည်းကောင်း၊ အောင်သာကျေးရွာတွင် ၂၉ ရက်၌ လည်းကောင်း၊ ဝတ္တမူကျေးရွာတွင် ၃၀ ရက်၌လည်းကောင်း ဆက်လက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းသိရှိရသည်။ (သန့်မောင်)

## မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြု သွေးလျှံဒါန်း

ဘားအံ စက်တင်ဘာ ၃၀  
ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့က (၅၂)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် အရေးပေါ်လိုအပ်လာသော လူနာများအဆင်ပြေစေရန်အတွက်ရည်ရွယ်ပြီး စုပေါင်းသွေးလျှံဒါန်းခြင်းကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဘားအံမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ သုံးထပ်ဆောင်အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။ ဘားအံပြည်သူ့ဆေးရုံ သွေးလျှံဘဏ်တွင် ကော့ကရိတ်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့ အရာရှိဦးဦးနှင့် အခြားအဆင့် ၃၂ ဦး စုစုပေါင်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၄၁ ဦးအား ဓာတ်ခွဲကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများက လိုအပ်သော ဆေးစစ်မှုများပြုလုပ်ပြီး စုပေါင်းသွေးလျှံဒါန်းကြသည်။ နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)

## ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေးရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀

ကမ္ဘာ့ခွေးရူးရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့တီရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေးအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် အင်းစိန်မြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနရုံးတွင် အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန် ခွေး၊ ကြောင်များကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်နံနက် ၉ နာရီက ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေးခဲ့သည်။ ခွေးရူးကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းကို ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာကျော်သူ၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့် အင်းစိန်မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာ တင်ထွန်းနှင့် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာစိန်စိန်ကြီးတို့က ခွေး၊ ကြောင် အကောင် ၇၀ ကို အခမဲ့ထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ပြည်တွင်းရေးရာ



ပရီမီယာလိဂ်ရင်ဆိုင်သံ-၇

ပိုက်ဟတ်လိမ်းမှာစောင့်ကြည့်ရမယ့်မန်စီးတီးရဲ့ခြေစွမ်း

ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်-၇မှာ မန်စီးတီးက စပါးနဲ့ဆုံတွေ့ရမယ်။ ဒါကြောင့်လည်းမန်စီးတီးတို့နိုင်ပွဲဆက်နိုင်မလားဆိုတာ စောင့်ကြည့်ရမှာဖြစ်သလို ပွဲစဉ်-၆ မှာ ရိုးပြတ်ရှုံးခဲ့တဲ့ ချယ်လ်ဆီး၊ လက်စတာတို့ကလည်း နိုင်ပွဲပြန်ရှာလာမှာဖြစ်လို့ အောက်တိုဘာ ၁၊ ၂ နေ့တွေမှာ ကျင်းပမယ့် ပွဲစဉ် - ၇ က စိတ်ဝင်စားဖို့ကောင်းနေပါတယ်။

ရှိုင်း	မင်း	မင်း
အန်တိုနီယို( ဝက်စ်ဟမ်း)	- ၅	ရိုး
ကော်စတာ( ချယ်လ်ဆီး)	- ၅	ရိုး
အဂူရို(မန်စီးတီး)	- ၅	ရိုး
လူကာကူ ( အဲဗာတန်)	- ၄	ရိုး
စတာလင်း( မန်စီးတီး)	- ၄	ရိုး
ဆန်းချက်( အာဆင်နယ်)	- ၄	ရိုး



ပွဲစဉ် (၆)အပြီး အသင်းများ ရပ်တည်မှု အမှတ်ပေးဇယား

စဉ်	အသင်း	ပွဲ	နိုင်	သရေ	ရှုံး	ရဂိုး	ပေးဂိုး	ဂိုးကွာ	ရမှတ်
၁	မန်စီးတီး	၆	၆	၀	၀	၁၈	၅	၁၃	၁၈
၂	စပါး	၆	၄	၂	၀	၁၀	၃	၇	၁၄
၃	အာဆင်နယ်	၆	၄	၁	၁	၁၅	၇	၈	၁၃
၄	လီဗာပူး	၆	၄	၁	၁	၁၆	၉	၇	၁၃
၅	အဲဗာတန်	၆	၄	၁	၁	၁၀	၄	၆	၁၃
၆	မန်ယူ	၆	၄	၀	၂	၁၂	၇	၅	၁၂
၇	ခရစ္စတယ်ပဲလော်စ်	၆	၃	၁	၂	၁၀	၇	၃	၁၀
၈	ချယ်လ်ဆီး	၆	၃	၁	၂	၁၀	၉	၁	၁၀
၉	ဆောက်သစ်တန်	၆	၂	၂	၂	၇	၆	၁	၈
၁၀	ဝက်စ်ဘရမ်း	၆	၂	၂	၂	၇	၆	၁	၈
၁၁	ဝက်ဖွိုဒ်	၆	၂	၁	၃	၁၀	၁၁	-၁	၇
၁၂	လက်စတာ	၆	၂	၁	၃	၈	၁၁	-၃	၇
၁၃	ဘန်လေ	၆	၂	၁	၃	၅	၈	-၃	၇
၁၄	ဟားလ်စီးတီး	၆	၂	၁	၃	၇	၁၂	-၅	၇
၁၅	ဘုန်းမောက်	၆	၂	၁	၃	၄	၉	-၅	၇
၁၆	မစ်ဒယ်ဘရော့	၆	၁	၂	၃	၆	၉	-၃	၅
၁၇	ဆွမ်းဆီး	၆	၁	၁	၄	၅	၁၀	-၅	၄
၁၈	ဝက်စ်ဟမ်း	၆	၁	၀	၅	၇	၁၆	-၉	၃
၁၉	စတုတ်	၆	၀	၂	၄	၄	၁၅	-၁၁	၂
၂၀	ဆန်းဒါးလန်း	၆	၀	၁	၅	၅	၁၂	-၇	၁

အဲဗာတန် - ပဲလော်စ် နံနက် ၁၁:၅၅ (၁-၁၀-၁၆)

အဲဗာတန်က ဘုန်းမောက်ကိုရှုံးနိမ့်ခဲ့ရတာကြောင့် နိုင်ပွဲပြန် လည်ရယူနိုင်ဖို့အားစိုက်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင်အဲဗာတန်ဟာ အိမ်ကွင်းပွဲတွေမှာလည်း အသင်းလိုက်ခြေစွမ်းပိုင်းပိုမိုပြီးကောင်းမွန် တတ်ပါတယ်။ ပဲလော်စ်ကလည်းလက်ရှိအချိန်မှာခြေစွမ်းပိုင်းကောင်း မွန်မှုရှိနေသလို တိုက်စစ်ပိုင်းကလည်း ရိုးသွင်းခြေရရှိနေပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း ပဲလော်စ်ဟာ ခံစစ်ပိုင်းကကျစ်လစ်မှုမရှိပါဘူး။ အဲဗာတန်တို့ ဒီပွဲမှာ နိုင်ပွဲပြန်ရသွားနိုင်ပါ တယ်။

ဟားလ် - ချယ်လ်ဆီး ည ၈:၃၀ (၁-၁၀-၁၆)

ဟားလ်က ရိုးပြတ်တွေနဲ့အရေးနိမ့်နေရပေမယ့် အဆိုပါပွဲတွေမှာ ကစားသမား တစ်ဦးစီထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရတာကို သတိပြုရမှာပါ။ ဒီပွဲက အိမ်ကွင်းလည်းဖြစ်တာကြောင့် ဟားလ် တို့ ရလဒ်ကောင်းဖို့ ပြန်လည်အားစိုက်လာ မှာသေချာနေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ချယ်လ်ဆီး ကလည်း သုံးပွဲ ဆက်အနိုင်မရခဲ့တာကြောင့် အားစိုက်လာ မှာဖြစ်ပါတယ်။ ချယ်လ်ဆီးတို့ နိုင်ပွဲပြန်ရ နိုင်ပါတယ်။

ဝက်ဖွိုဒ် - ဘုန်းမောက် ည ၈:၃၀ (၁-၁၀-၁၆)

အဲဗာတန်ကို အနိုင်ရခဲ့တဲ့ပွဲမှာ ဘုန်းမောက်ခြေစွမ်းပိုင်းကောင်းမွန်ခဲ့ပါတယ်။ အသင်းလိုက် ခြေစွမ်းပိုင်းကောင်းမွန်နေသလို ခံစစ်ပိုင်း ကစားပုံလည်းကောင်းမွန်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဘုန်းမောက်က အထူးကောင်းပွဲတွေ မှာခြေစွမ်းပိုင်းကျဆင်းတတ်သလို ဝက်ဖွိုဒ်ကလည်း အိမ်ကွင်းအားနဲ့ဖိအားပေးစားလာ မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်ဒီပွဲမှာ ဝက်ဖွိုဒ်တို့ အနိုင်ဆုံးသရေရမယ်။

ဆွမ်းဆီး - လီဗာပူး ည ၆:၀၀ (၁-၁၀-၁၆)

လီဗာပူးကဟားလ်ကိုအနိုင်ရခဲ့တဲ့ပွဲစဉ် မှာ ခြေစွမ်းပိုင်းကောင်း မွန်မှုရှိခဲ့ပါတယ်။ တိုက်စစ်ပိုင်းမှာ ဖာမီနို၊ ကော်တင်ဟို၊ မာနီ တို့ တွဲဖက်မိနေသလို ကွင်းလယ်ကလည်း ဖန်တီးပေးနိုင်အား ကောင်းမွန်နေပါတယ်။ ဆွမ်းဆီးကလည်းလက်ရှိအချိန်မှာခြေစွမ်းပိုင်း မဆိုးပါဘူး။ မန်စီးတီးနဲ့ပွဲစဉ်မှာ တွန်ပြန် ကစားပုံကောင်းမွန်ခဲ့တာတွေ့ရပါတယ်။ ဒါ့အပြင်ဆွမ်းဆီးက အိမ်ကွင်းလည်းဖြစ်လို့ အားစိုက်ကစားလာမှာသေ ချာနေပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း လီဗာပူးတို့မထင်မှတ်ပဲခက်ခဲ နိုင်ကာ နှစ်ရိုးအသာလောက်ပဲရမယ်။

ဆန်းဒါးလန်း - ဝက်စ်ဘရမ်း ည ၈:၃၀ (၁-၁၀-၁၆)

ဆန်းဒါးလန်းခြေစွမ်းပိုင်းက အားနည်းမှု တွေများနေပါတယ်။ အထူးသဖြင့်ခံစစ်ပိုင်းက အားနည်းလွန်းနေတယ်။ ပဲလော်စ်နဲ့ပွဲမှာ နှစ်ရိုး အသာရယူနိုင်ခဲ့ပြီးမှ သုံးဂိုးပြန် ပေးခဲ့ရတဲ့ခံစစ် အနေအထားအရ ဒီပွဲမှာလည်း ဆန်းဒါးလန်း တို့ ဝက်စ်ဘရမ်းကို ဂိုးမပေးရအောင် ထိန်းချုပ် နိုင်ဖို့ဆိုတာ ခက်ခဲနေပါတယ်။ ဝက်စ်ဘရမ်း ကလည်း လက်ရှိအချိန်မှာခြေစွမ်းပိုင်းမဆိုး သလို တိုက်စစ်ကလည်းရိုးသွင်းခြေရနေပါ တယ်။ ဆန်းဒါးလန်းသရေထက်မပိုနိုင်ပါဘူး။

ဝက်စ်ဟမ်း - မစ်ဒယ်ဘရော့ ည ၈:၃၀ (၁-၁၀-၁၆)

ဝက်စ်ဟမ်းက လက်ရှိအချိန်အထိခြေစွမ်း ပိုင်းမတည်ငြိမ်သေးပါဘူး။ ဒါပေမယ့် အိမ် ကွင်းမှာ ကစားရမှာဖြစ်လို့ နိုင်ပွဲရယူနိုင်ဖို့ အ တွက်တော့ အားစိုက်လာမှာသေချာနေပါ တယ်။ ဒါ့အပြင် လက်ရှိအချိန်မှာလည်း မစ်ဒယ်ဘရော့ခြေစွမ်းက ကျဆင်းနေပါတယ်။ နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ သုံးပွဲဆက်တိုက်အနိုင် မရခဲ့သလိုခံစစ်ပိုင်းကလည်း အဆိုပါ သုံးပွဲ ဆက်တိုက် ဂိုးတွေပေးခဲ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် လည်း ဒီပွဲစဉ်မှာ ဝက်စ်ဟမ်းပဲတက်နိုင်မယ်။

မန်ယူ - စတုတ် ညနေ ၅:၃၀ (၂-၁၀-၁၆)

မန်ယူက လက်စတာနဲ့ပွဲစဉ်မှာခြေစွမ်း ပိုင်းကောင်းမွန်ခဲ့တာတွေ့ရပါတယ်။ ဘလင်းကိုဘယ်တောင်ပံခံစစ်မှာအသုံးပြုခဲ့ လို့ ခံစစ်ပိုင်းကောင်းမွန်ခဲ့တာ ရှိနေကြပုံထက် အသုံးမပြုခဲ့တာကြောင့်လည်း ပေါ့တာ ပိုမို လှုပ်ရှားနိုင်ခဲ့တာ ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့တာတွေ့ ရပါတယ်။ ဒီပွဲစဉ်ကလည်း အိမ်ကွင်းဖြစ်နေတာ ကြောင့် မန်ယူတို့နိုင်ပွဲဆက်နိုင်အောင် အား စိုက်လာမှာသေချာနေပါတယ်။ စတုတ်ခြေစွမ်း လည်း အခုနောက်ပိုင်း ကျဆင်းနေတာကြောင့် မန်ယူတို့အခွင့်အရေးရနိုင်ပါတယ်။

စပါး - မန်စီးတီး ည ၇:၃၀ (၂-၁၀-၁၆)

ပွဲကောင်းတစ်ပွဲဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်သင်း စလုံး ချန်ပီယံလိဂ်ကစားခဲ့တာကြောင့် ပွဲပန်း နိုင်ကြပေမယ့် ကစားသမားအင်အားပိုင်းမှာ မန်စီးတီးက ပိုမိုပြည့်စုံသလို လက်ရှိခြေစွမ်း ပိုင်းကလည်း မန်စီးတီးက ပိုမိုကောင်းမွန်နေပါ တယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း စပါးကလည်း အိမ် ကွင်းအားနဲ့ ထိန်းချုပ်ကစားလာမှာဖြစ်တာ ကြောင့် မန်စီးတီးတို့လွယ်လွယ်တော့ အနိုင်မရ နိုင်ပါဘူး။ မန်စီးတီးအနိုင်ရနိုင်ပေမယ့်လည်း ရိုးပြတ်ဖို့တော့ ခက်ခဲနိုင်ပါတယ်။

လက်စတာ - ဆောက်သစ်တန် ည ၇:၃၀ (၂-၉-၁၆)

မန်ယူကိုရှုံးနိမ့်ခဲ့ရတာကြောင့် လက်စတာ တို့နိုင်ပွဲပြန်လည်ရယူ နိုင်ဖို့အားစိုက်လာမှာဖြစ် ပါတယ်။ လက်စတာအနေနဲ့ ချန်ပီယံကစား ခဲ့ရတာကြောင့် ပွဲပန်းလာနိုင်ပေမယ့်လည်း ဆောက်သစ်တန်ကလည်း ယူရိုပိုလိဂ်ကစား ခဲ့ရလို့ပွဲပန်းလာနိုင်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဆောက် သစ်တန်ခြေစွမ်းလည်း အားနည်းမှုတွေရှိနေ သလို လက်စတာရဲ့အိမ်ကွင်း လည်းဖြစ်တာ ကြောင့် လက်စတာနိုင်ပွဲပြန်ရနိုင်ပါတယ်။

ဘန်လေ - အာဆင်နယ် ည ၁၀:၀၀ (၂-၁၀-၁၆)

အာဆင်နယ်က ချယ်လ်ဆီးကိုအနိုင်ရခဲ့ တဲ့ပွဲမှာ ကစားပုံကောင်းမွန်ခဲ့ပါတယ်။ ဆန်း ချက်၊ အီတိုဘီ၊ ဝဲလ်ကော့တို့ရဲ့တိုက်စစ်ပိုင်း ကကောင်းမွန်မှုရှိခဲ့သလို အိုဇေးလ် ဦးဆောင် တဲ့ ကွင်းလယ်ကလည်း ဖန်တီးပေးနိုင်မှု ကောင်းမွန်ခဲ့တာတွေ့ရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အာဆင်နယ်အနေနဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ကစားခဲ့ရ တာကြောင့် ပွဲပန်းလာနိုင်တာကို သတိပြုရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဘန်လေကလည်း အိမ်ကွင်းအားနဲ့ ထိန်းချုပ်ကစားလာမှာဖြစ် တာကြောင့် အာဆင်နယ်တို့အခက်တွေ့နိုင် ပါတယ်။

စပါးနှင့် ပွဲအတွက် စိတ်အားထက်သန်နေတဲ့ ဂျီဒီယိုလာ

မန်စီးတီးအနေဖြင့် စပါးအသင်း၏ အိမ်ကွင်းတွင် သွားရောက် ကစား ရမည့် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၇)အတွက် စိတ်အားထက်သန်နေပြီ ဖြစ်ကြောင်း မန်စီးတီးနည်းပြ ဂျီဒီယိုလာက ဆိုလိုက်သည်။ မန်စီးတီး အသင်းသည် ချန်ပီယံလိဂ်ဒုတိယပွဲစဉ်တွင် ဆဲလ်တစ်အား အဝေးကွင်း တွင် သုံးဂိုးစီသရေ ကျခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ပွဲဆက် စံချိန်တစ်ရပ် ရပ်တန့် သွားခဲ့သော်လည်း ပရီမီယာလိဂ်တွင်ရာနှုန်းပြည့် နိုင်ပွဲရယူထားနိုင်သည့် တစ်ခုတည်းသော အသင်းဖြစ်နေဆဲ ဖြစ်သည်။ စပါးအသင်းမှာလည်း

အဲဗာတန်နှင့် လီဗာပူးတို့နှင့် ပွဲစဉ်နှစ်ပွဲတွင်သာ သရေရလဒ် ထွက်ပေါ် ခဲ့ပြီး ကျန်ပွဲစဉ်လေးပွဲတွင် အနိုင်ရရှိခဲ့သည် ဖြစ်ရာ ရမှတ်၁၄မှတ်ဖြင့် ပရီမီယာလိဂ်အမှတ်ပေးဇယားဒုတိယနေရာတွင် ရောက်ရှိနေခြင်း ကြောင့် နိုင်ပွဲဆက်မန်စီးတီးနှင့် ရှုံးပွဲမရှိသေးသည့် စပါးနှင့် ထိပ်တိုက် တွေ့ဆုံမှုမှာ မန်စီးတီးအတွက် စမ်းသပ်မှုတစ်ခုလည်း ဖြစ်လာမည်ဖြစ် ကြောင်း ဂျီဒီယိုလာက သုံးသပ်ခဲ့သည်။



(မေလဲ့သင်း)



# ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားဧည့်သည် အသုံးပြုမှုများသည် လမ်းအားတိုးချဲ့ပြုပြင်မှု ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီး



ညောင်ဦး စက်တင်ဘာ ၃၀

ပုဂံရှေးဟောင်း ယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေရှိ FIT ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွား ဧည့်သည်များ နေ့၊ ည မပြတ် ဖြတ်သန်းသွားလာအသုံးပြုမှု အများဆုံးလမ်းဖြစ်သည့် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် ယခု ရွှေပြည်နန်းသနပ်ခါးပြတိုက်ရှိရာ သီရိပစ္စယာ (၄)လမ်းအား လမ်းတိုးချဲ့ခြင်းနှင့် ကတ္တရာထပ်ပိုးလွှာခင်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို စက်တင်ဘာ ၆ ရက်မှစတင်၍ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီးနေပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါလမ်းအား တိုင်းဒေသကြီး ခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေ ၂၈ ဒသမ ၃၇ သန်းဖြင့် မြို့နယ်စည် ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် တိန်း ညီမင်းကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်

လျက်ရှိသည်။ သီရိပစ္စယာ(၄)လမ်း၏ အရှည်ပေ ၁၇၀၀ ရှိသည်။ ယခင် ၁၂ ပေရှိကတ္တရာလမ်းဟောင်း၏ ဘေးတစ်ဖက် တစ်ချက်စီအား သုံးပေစီချဲ့၍ ၁၈ ပေ အကျယ်ရှိသော ကတ္တရာလမ်း (ထပ်ပိုး လွှာ) ခင်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အောက်တိုဘာလဆန်းပိုင်းတွင် အပြီး သတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သိရသည်။

ယင်းလမ်းတွင် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွား ဧည့်သည်များ တည်းခိုရာတိုက်များ၊ စား သောက်ဆိုင်များနှင့် ပန်းချီ ပန်းပု အမှတ်တရ ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များ အများစု ရှိနေခြင်း ကြောင့် ဧည့်သည်များသည် နံနက်ပိုင်းတွင် လေ့လာလည်ပတ်၍ပြန်လာပြီး ညနေပိုင်းနှင့် ညပိုင်းတွင် လမ်းလျှောက်အပန်းဖြေခြင်း၊

ညစာစားသောက်ခြင်း၊ အမှတ်တရပစ္စည်း ဆိုင်များတွင် ဈေးဝယ်ထွက်ခြင်းတို့အတွက် အသုံးပြုနေသည့် လမ်းတစ်ခုကဲ့သို့ ဖြစ်နေ ပြီး ညပိုင်းတွင် ပိုမိုစည်ကားကြောင်း၊ ကား ကြီး၊ ကားငယ်နှင့် ဆိုင်ကယ်များ အဝင် အထွက်များသည် လမ်းဖြစ်သောကြောင့် ယခင် လမ်းဟောင်းအနေအထားမှာ ကျဉ်း မြောင်း၍ ယာဉ်မတော်တဆမှုအန္တရာယ်များ ဖြစ်ပွားနိုင်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ လမ်းတိုးချဲ့ပြီး ကတ္တရာထပ်ပိုးလွှာခင်းပေး ခြင်းအားဖြင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွား ဧည့်သည်များ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ လေ့လာ လည်ပတ်နိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ရဲသူရအောင်(ညောင်ဦး)

## ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ပုလဲ စက်တင်ဘာ ၃၀  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင် ခရိုင် ပုလဲမြို့နယ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုး ရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ လွှဲပြောင်း ပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ပုလဲမြို့ ပုလဲရတနာခန်းမ၌ စက်တင် ဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပြု လုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ် စားလှယ်ဦးထော်ထော်က ပြည်ထောင် စုလွှတ်တော်မှ ချထားပေးသည့် ရန်ပုံ ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀၀ ဖြင့် မြို့နယ် အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများ ဖွံ့ ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လမ်းလုပ် ငန်း ၃၁ ခု၊ ပညာရေးလုပ်ငန်း ၁၃ ခု၊ တံတားလုပ်ငန်း ခြောက်ခု၊ ရေရရှိရေး လုပ်ငန်း သုံးခု၊ ရေကျော်လုပ်ငန်းငါး ခုနှင့် သီးခြားလုပ်ငန်း နှစ်ခုတို့ကို ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ရာ ရန်ပုံငွေများ ရရှိသည့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများက လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများကို သတ်မှတ် အချိန်ကာလအတွင်း ပြီးစီး ရေး၊ စံချိန်စံညွှန်းကိုညီမူ ရှိရေး နှင့် အရည်အသွေးပြည့်မီပြီး အလေ အလွင့်မရှိအောင် စေတနာထားပြီး ပြည်သူများအတွက် အမှန်တကယ် ထိရောက် အကျိုးပြုအောင် ဆောင် ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ရန်ပုံငွေပေး အပ်ပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြား ခဲ့သည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ် တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးထော်ထော်က လုပ်ငန်းကဏ္ဍအလိုက်ခွင့်ပြုသည့် ရန် ပုံငွေများကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် နှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် အဆို ပါ အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်စီမံခန့် ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတိုးတိုးဝင်း နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေး ရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
မင်းခန့်စိုး(စေလျာမြေ)

## အိမ်အကူအပြစ်ခိုင်းစေနေသည့် မိန်းကလေးအား ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်သူများကို အရေးယူနိုင်ရေးဆောင်ရွက်

လွိုင်ကော် စက်တင်ဘာ ၃၀  
ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့ မင်း/၂၇၉ အုပ်စု (၁၁) မင်းစုရပ်ကွက်နေအိမ်၌ စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက အိမ်အကူအပြစ် ခိုင်းစေနေသည့် မိန်းကလေးတစ်ဦးအား ညှဉ်း ပန်းနှိပ်စက်သည့် မှုခင်းတစ်ရပ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။  
ဖြစ်စဉ်မှာ စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခန့်တွင် တရားလို မိမိခင်နှင့် ညီမဖြစ်သူ မသက်သက်ထွန်းတို့နှစ်ဦးသည် ဦးမောင်ပုံ+ ဒေါ်ဇာတီထံသို့ တင်းများသွားရောက်ပို့ ဆောင်စဉ် ဦးမောင်ပုံနှင့် တစ်ဝိုင်းတည်းနေ ထိုင်သူ ကောင်လေး (ခ) မျိုးနိုင်ထွန်းနှင့် ၎င်း၏ ဇနီးဖြစ်သူ မဖြူသွယ် (ခ) သူဇာအောင်တို့၏ အိမ်အကူ မိထက်က တရားလိုနှင့် မသက်သက် ထွန်းတို့နှစ်ဦးအား အိမ်ရှင်သည် မိမိအား ညှဉ်း ပန်းနှိပ်စက်ပြီး ထမင်းလည်းမကျွေး တံမြတ် စည်းရုံးဖြင့် ကျောကုန်းနှင့် လက်များအား ရိုက်၍ မကျိုးကိုင်းဖြင့် ယာဘက်မျက်လုံးအား ရိုက်သဖြင့် ယာဘက်မျက်လုံး၊ လက်၊ ကျော ကုန်းတို့တွင် ဖူးရောင်နာကျင်ဒဏ်ရာများ ရရှိ ခဲ့ကြောင်း ပြောပြခဲ့သည်။

အိမ်ရှင်လင်မယားမှ မိမိအား တစ်လလျှင် ၃၀၀၀၀ ကျပ်ပေး၍ ခိုင်းစေခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်း နေအိမ်မှ မိမိအားကယ်ထုတ်ပေးရန် မိထက်က ပြောသဖြင့် တရားလို မိမိခင်က ဦးမောင်ပုံ၊ မစန္ဒာ၊ မနော်ခမ်းသိန်းတို့သုံးဦးနှင့် တိုင်ပင်ကာ မင်းစုရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခင်မောင်ဝင်း ထံသို့သွားရောက် တိုင်တန်းရာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး က မင်းစုရပ်ကွက် ရာအိမ်မှူးများအား ဖုန်းဆက် ခေါ်ပြီး ကောင်လေးနှင့် မဖြူသွယ်တို့နေအိမ်သို့ သွား၍ နှစ်နာသူ မိထက်အား ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံးသို့ ခေါ်ဆောင်လာခဲ့သည်။  
မိထက်အား ဖူးရောင်နာကျင်ဒဏ်ရာများ ရရှိ အောင် ပြုလုပ်သူ လင်မယားအား ဥပဒေအရ အရေးယူပေးရန် မိမိခင်ကတရားလိုပြု၍ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်အတူ ရဲစခန်းသို့ လာရောက် တိုင်တန်းသဖြင့် လွိုင်ကော်မြို့မရဲစခန်းမှ စစ် ဆေးမေးမြန်းမှုများပြုလုပ်ကာ ဆေးစာများအရ ကောင်လေး (ခ) မျိုးနိုင်ထွန်းနှင့် မဖြူသွယ် (ခ) မသူဇာအောင်တို့အား ပြစ်မှုပုဒ်မ - ၁၈၁/ ၂၀၁၆၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၂၃/၃၂၅ ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။  
ကိုနိုင်း (လွိုင်ကော်)



## ပဉ္စမအကြိမ် ကမ္ဘာ့ကျောင်းများနို့တိုက်ကျွေးရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် နို့နှင့်အာဟာရများ တိုက်ကျွေး

မေမြည်တော်၊ စက်တင်ဘာ ၃၀  
ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ကျောင်းများ နို့တိုက်ကျွေးရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား နို့နှင့် အာဟာရများတိုက်ကျွေးခြင်း အခမ်းအနား

ကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဒက္ခိဏ သီရိမြို့နယ် အမှတ်(၁၉) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ယင်းနေ့က စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်

ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားပြီး ကမ္ဘာ့ကျောင်းများ နို့ တိုက်ကျွေးရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ပန်းချီ ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ သည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးအေးမောင်စိန်က ကမ္ဘာ့ကျောင်းများ နို့ တိုက်ကျွေးရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် စာစီ စာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိကြသူများအားလည်း ကောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည် မြောင်းဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာခင်ဇော်က ပန်းချီပြိုင်ပွဲနှင့် စာစီ စာကုံးပြိုင်ပွဲများတွင် နှစ်သိမ့်ဆုရရှိသူများ အားလည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့် ခဲ့ကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အလှူရှင်များဖြစ်ကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံ မွေး မြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၊ Myanmar CP Livestock Co.,Ltd၊ Tetra Leval Co.,Ltd နှင့် Nestle Co.,Ltd တို့အား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာများပေးအပ်ပြီး တာဝန်ရှိသူများနှင့် အတူ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား နွားနို့များတိုက်ကျွေးခြင်းနှင့် အာဟာရများ ကျွေးမွေးခဲ့ကြသည်။  
ထွန်းထွန်းဝင်း



## လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ အသုံးပြုနိုင် စေရေးအသိပညာပေးခြင်းဆောင်ရွက်

ဝါးခယ်မ စက်တင်ဘာ ၃၀  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြခရိုင် ဝါးခယ်မမြို့နယ် အတွင်းမှ ဒေသခံပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်း စွာ အသုံးပြုနိုင်စေရေးအတွက် အသိပညာပေး ဆောင် ရွက်မှုအနေဖြင့် မြို့နယ်လျှပ်စစ် အင်ဂျင်နီယာရုံးမှ ဝန်ထမ်း များက စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက်တွင် လက်ကမ်းစာစောင် များ ဖြန့်ဝေခြင်း၊ အသိပညာပေး မြေစိုက်ပုံစံတားများ စိုက် ထူခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို နေရာအနှံ့အပြား၌ သုံးစွဲလျက်ရှိ ရာ အချို့သောသူများက လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကြီးမားမှုကို မသိရှိ၍ အမှတ်မထင် ပေါ့ဆစွာ ပြုလုပ်မှုကြောင့် ဓာတ်လိုက် ခံရခြင်း၊ ဓာတ်လိုက်သေဆုံးခြင်း၊ မီးလောင်ခြင်း ဖြစ်ပွား စေနိုင်သည့်အတွက် ကြိုတင်သတိပြု ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် စနစ်တကျ ကိုင်တွယ်အသုံးပြုကြစေရန် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသာမက ဈေးရောင်း၊ ဈေးဝယ်များ၊ ခရီး သွားပြည်သူများပါ သိရှိစေရန် အသိပညာပေးခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းသို့ အသိပညာပေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေး၊ အ-ထ-က (၁) ကျောင်းရှေ့၌ လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်း၊ ဈေးရပ်ကွက် မြူရုံးလမ်းနှင့် ခေါက်ဆွဲတန်းလမ်းထိပ်၌ မြေစိုက်ပုံစံတား စိုက်ထူပြီး အသိပညာပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
လွမ်းသီဟ (ဝါးခယ်မ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

စွန့်ခွဲအင်းအလှထက် ဒေသခံတို့၏ရိုးသားဖော်ရွေခြင်းက ဧည့်သည်များကို ပိုမိုစွဲဆောင်နေ

ကျောက်ဆည် စက်တင်ဘာ ၃၀  
ကျောက်ဆည်မြို့၊ စွန့်ခွဲအင်းဒေသသည် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန်လမှစတင်ကာ လူအများ အဝန်းဖြေလာရောက်လည်ပတ်မှုများပြားလာရာ မူလက လေ့လာသုံးစွဲခန်းရုံရာမှ ယခုအခါတွင် လေ့လာသုံးစွဲခန်းရုံရာအစဉ်အတိုင်း သိရသည်။

စွန့်ခွဲအင်းအလှထက် ဒေသခံတို့၏ ရိုးသားမှု အလှထက် ပိုမိုလှပလာသည်ဟု ဧည့်သည်များက တင်စားထားသည်။ လေ့လာသုံးစွဲခန်းရုံရာ အင်းအနောက်ဘက်ရှိ အိမ်ခြေ ၂၀၀ခန့်ရှိသည့် အင်းကုန်းမှ လာရောက်လေ့လာသုံးစွဲသူများ ဖြစ်သည်။ လေ့လာသုံးစွဲခန်းရုံရာ စုပေါင်းလုပ်ဆောင်ကြသည်။ စုပေါင်း လေ့လာသုံးစွဲခန်းရုံရာ စုပေါင်းလုပ်ကိုင်ပြီး ရရှိလာသည့်ငွေကို အချိုးကျ ညီမျှစွာခွဲဝေယူသည့်စနစ်ကို အသုံးပြုခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ လူတစ်ဦးလျှင် လေ့လာခွင့် ၃၀၀၀ ဟု သတ်မှတ်ထားပြီး လေ့လာခွင့်ရရှိသူ လူလေးဦးခန့် တင်ဆောင်လျှင်ခတ်ပေးသည်။ လူတစ်ဦး ကျပ် ၃၀၀၀ ဟု ဆိုသော်လည်း အများစုမှာ ညှိနှိုင်းစေ့ဖြင့် အဆင်ပြေအောင်လုပ်ဆောင်ပေးကြသည်။

လေ့လာခွင့်(လေ့လာခွင့်)မှ ဦးဆောင်ကာ ဧည့်သည်များကို လေ့လာကြိုတင်စောင့်ဆိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး အချိန်ကန့်သတ်ခြင်းမရှိပေ။ ဧည့်သည်စိတ်တိုင်းကျ လေ့လာခတ်ပေးကြသည်။ လေ့လာခတ်ပေးခြင်းနှင့် လေ့လာခတ်ပေးသူများ ဝိုင်းဝန်းတွန်းပေးခြင်း

မှအစ ကူညီလုပ်ကိုင်ကြသည်။ ကိုယ်ရ ကိုယ်ယူစနစ်မဟုတ်ဘဲ ညီတူပူးပေါင်း လုပ်ဆောင်သည့်အတွက် ဒေါသ မောဟ လောဘကင်းကာ ပြီးစွာဖြင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေကြသည်။

စွန့်ခွဲအင်းရောက်သူတိုင်းအတွက် မဖြစ်မနေ ယူဆောင်ငှားရမ်းသွားသည့်အရာမှာ မြန်မာ့ရိုးရာ ပုသိမ်ထီးကလေးများပင်ဖြစ်သည်။ ကြာပန်းအလှ၊ ပုသိမ်ထီးနှင့် လေ့လာလိုက်ပါသွားသည့်အလှသည် လက်ရှိကာလတွင် ပေါ်ပြူလာအဖြစ်ဆုံးသော ဖက်ရှင်များပင်ဖြစ်သည်။

ဧည့်သည်များလာချိန်တွင် ရွာထဲမှ အင်းအလှပျက်မည်စိုးသဖြင့် ကြာပန်းခူးကာ ဝတ်ဆံထုတ်ရောင်းသည့်လုပ်ငန်းကို နားထားကာ ပုသိမ်ထီးငှားခြင်းများကို လုပ်ကိုင်ကာ တစ်ရွာလုံး ညီမျှစွာ လုပ်ကိုင်စားသောက်ကြသည်။ ညာခြင်း၊ ဟန်ဆောင်ခြင်းကင်းကာ ဧည့်သည်တိုင်းကို လေးစားစွာဆက်ဆံကြသည်။ မေးသမ္မုဖြေသလို ဧည့်သည်များကို ကူညီပေးသည့်အတွက် စွန့်ခွဲအင်းလာသည့် ဧည့်သည်တိုင်းစိတ်ချမ်းသာကြသည်။

အမျိုးသမီးများ ပုသိမ်ထီးငှားပြီဆိုလျှင် ဝန်ဆောင်မှုပေးသူများသာမက ဈေးရောင်းသူများကပင် ဝတ်ဆံလာသည့် အင်္ကျီအရောင်နှင့်လိုက်ဖက်သည့်များကိုပင် ရွေးပေးကြသည်။ အားလုံးကိုလှစေချင် အဆင်ပြေစေချင်သည့်သဘောဆန္ဒရှိနေကြပြီး ရိုးသား



ပွင့်လင်းဖော်ရွေသည့်ဆက်ဆံမှုမှာ စွန့်ခွဲအင်းအလှကို ပိုမိုတောက်ပြောင်စေသည်။ ဧည့်သည်များ စိတ်ချမ်းသာမှုကိုပေးစွမ်းခြင်းနှင့် အတူ ဧည့်သည်များကိုလှစေချင် စိတ်ချမ်း

သာစေချင်သည့်စိတ်အလှက ဧည့်သည်များကို ပိုမိုစွဲဆောင်လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ စွန့်ခွဲအင်းမှာ ယခင်ကဒေသခံများ တံငါလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရာ အင်း၊ ကြာပန်းခူးကာ

ကြာပတ်ဆံထုတ်ယူကာ ရောင်းချရသည့် အင်းပင်ဖြစ်သည်။ မန္တလေးမြို့ရှိ ဓာတ်ပုံအသင်းများမှ စွန့်ခွဲအင်းအလှ ဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲများ ပြုလုပ်ခဲ့သည့်အင်းပင်ဖြစ်သည်။ တိမ်တမန်

ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအကြောင်း သိရှိစေရန် ပညာပေးဆောင်ရွက်

ကျောက်ဆည် စက်တင်ဘာ ၃၀  
ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာနက အခြေခံပညာကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကျောက်ဆည်မြို့၊ အဏ္ဏဝါရပ်ကွက် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ)၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆောင်ရွက်မှုတွင် ကော့သောင်းခရိုင် ကော့သောင်းမြို့ မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးတင်ထွန်းနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားများအား မီးဘေးလုံခြုံရေးနှင့် မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး၊ မီးသုံးစွဲရာတွင် သိသင့်သိထိုက်သည်များ၊ ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန် အချက်များအား အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့သည်။

ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ စိုးရိမ်ထိတ်လန့်မှု မဖြစ်စေရေးစနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ရမည့် မီးငြိမ်းသတ်မှု နည်းစနစ်များအား သရုပ်ပြသပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကိုယ်တိုင် မီးငြိမ်းသတ်နည်းစနစ်များအား လက်တွေ့ပညာပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကျော်စိုး (ကျောက်ဆည်)

လူထုဦးဆောင်သော အလုံးစုံသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်း စီမံချက်လုပ်ငန်းပြန်လည် ဆန်းစစ်ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်

မြိုင် စက်တင်ဘာ ၃၀  
ယူနီဆက် (UNICEF) ၏ အထောက်အပံ့ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးအသင်းနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော လူထုဦးဆောင်သော အလုံးစုံသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းစီမံချက် (Community - Led Total Sanitation (CLTS) Project) လုပ်ငန်းပြန်လည်ဆန်းစစ် ဆွေးနွေးပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၁၀နာရီက မြိုင်မြို့ အမှတ်(၁) ရပ်ကွက် စည်းစိမ်စံခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

သာမက အသိပညာပေး ခြင်းများကိုပါ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ မြိုင်မြို့နယ် စီမံချက်တာဝန်ခံ ဦးလှအောင်က မြို့နယ်တွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သော စီမံချက်အောင်မြင်မှုများနှင့်ပတ်သက်သည့်များကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးကျော်သူဝင်းက အဖွဲ့အစည်းများပြောကြားပြီး မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ကိုယ်စားဒေါက်တာ စုလှိုင်မြင့်က ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးအသင်း ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဦးကိုကိုက မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးအသင်းကြီး၏ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသော စီမံချက်များတွင် ပြည်သူများ ယင်လုံအိမ်သာသုံးစွဲရေးနှင့်တောထိုင်ခြင်း ဓလေ့အမှုကို ပပျောက်စေလိုသောအဓိက ရည်မှန်းချက်များကိုလည်းကောင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ယူနီဆက်အဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာ မြသန်းထွန်းက လူထုဦးဆောင်သော အလုံးစုံသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်း စီမံချက်တွင်လုပ်ငန်းပြန်လည် ဆန်းစစ် ဆွေးနွေးခြင်း၊ ကူညီထောက်ပံ့ပေးမှုများတွင်

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးအသင်း၏ လူထုဦးဆောင်သော အလုံးစုံသန့်ရှင်းရေးစီမံချက်တွင် တက်ကြွစွာပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ရွာလုံးကျွတ် တောထိုင်ဓလေ့ကင်းစင်သော ဘုန်းကြီးကျောင်းရွာအုပ်စု ဆည်တောကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား လည်းကောင်း၊ အိုရင်းကျေးရွာအုပ်စု ဇီတောကျေးရွာ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်အား လည်းကောင်း၊ ထနောင်းဝင်းကျေးရွာအုပ်စု အလုံကြီးကျေးရွာ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်အားလည်းကောင်း၊ ရွာလုံးကျွတ် တောထိုင်ဓလေ့ကင်းစင်သော ကျေးရွာ ၁၁ ရွာအတွက် အိုရင်းကျေးရွာအုပ်စု ရွာသစ်ကျေးရွာမှ ဦးအောင်ကို အားလည်းကောင်း တာဝန်ရှိသူများကတူဖွဲ့လက်မှတ်များပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ယင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် တက်ရောက်လာကြသူအားလုံးက လူထုဦးဆောင်သော အလုံးစုံ သန့်ရှင်းရေး စီမံချက်နှင့် ပတ်သက်၍ အထွေထွေ အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးမေးမြန်းခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အသိပညာပေးခြင်း၊ စီမံချက်နှင့်ပတ်သက်၍ လူထုစိတ်ဝင်တစားဖြစ်စေရန် စည်းရုံးဆောင်ရွက်သွားကြရန် တာဝန်ရှိသူများက တိုက်တွန်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ အောင်ကျော်မြင့်

သရက်ချောင်းမြို့၌ ဆွေးနွေးရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ဆေးအခမဲ့ထိုးနှံပေး

သရက်ချောင်း စက်တင်ဘာ ၃၀  
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး သရက်ချောင်းမြို့နယ်၌ စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်က မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာသိန်းအေးနှင့် ဝန်ထမ်းများက တစ်အိမ်တက် တစ်အိမ်ဆင်း ဆွေးနွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

သရက်ချောင်းမြို့နယ်အတွင်း ဆွေးနွေးရောဂါ မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် ဖော်ရွယ်ကုန်းရပ်ကွက်၊ ကျောက်မြောင်းရပ်ကွက်၊ မြို့မရပ်ကွက်တို့တွင် အိမ်ထိုင်ရာရောက် အိမ်မွေးမွေး၊ ကြောင် အကောင် ၁၀၀ အား ဆွေးနွေးရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးပေးပြီး အိမ်မွေးမွေး၊ ကြောင် မွေးမြူသူများအား မြို့မရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတွင် ပညာပေးဟောပြောခဲ့သည်။ နိုင်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)

အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံကျောင်း၌ စားသုံးသူအကာကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ ပညာပေးဟောပြော

ဝါးခယ်မ စက်တင်ဘာ ၃၀  
ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ရွေးချယ်သုံးစွဲမှု မှန်ကန်စွာဖြင့် လုံခြုံစိတ်ချရသည့် အစားအသောက်များကို သုံးစွဲတတ်စေရန်နှင့် စားသုံးသူရေးရာနှင့် ပတ်သက်ပြီး အသိပညာ ဗဟုသုတကောင်းများ ရရှိစေရန် ပညာပေးဟောပြောမှုကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြခရိုင် ဝါးခယ်မမြို့နယ် အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံကျောင်း၌ စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ကုံ့ကော်တော်လမ်း ကျောက်ချောင်းခြင်းလုပ်ငန်းများစစ်ဆေး

ဝယ်ခုံ စက်တင်ဘာ ၃၀  
ဖယ်ခုံမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးဌာနမှ ညောင်ကုန်း (၅) ရပ်ကွက် ကုံ့ကော်တော်လမ်းအား မြေသားလမ်းမှ ကျောက်ချောင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို မြို့နယ်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်နိုင်၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးထိန်လင်းတို့က စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်က လိုက်လံစစ်ဆေးခဲ့ရာ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနမှ တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာ ဦးရန်နိုင်စိုးက လိုက်လံရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။

အဆိုပါ ကုံ့ကော်တော်လမ်းအား မြေသားလမ်းမှကျောက်ချောင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း လမ်းအရှည်ပေ ၈၅၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေကို ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၇၆၀၀၀၀၀ ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုထွေး

# ရေးမြို့နယ်အတွင်း ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန်လအထိ မွေးဖွားသူ ၈၉၄ ဦးရှိကာ သေဆုံးသူ ၇၃ ဦးရှိ

ရေး စက်တင်ဘာ ၃၀

မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ခုတင် ၁၀၀ ဆံ့ ဆေးရုံတစ်ရုံ ၁၆ ခုတင် ဆို တိုက်နယ် ဆေးရုံလေးရုံတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန်လအထိ မွေးဖွားသူ ၈၉၄ ဦးရှိကာ သေဆုံးသူ ၇၃ ဦးရှိကြောင်း မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၏ မှတ်တမ်းများအရ သိရသည်။

ရေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဆေးရုံသို့ လာရောက် ကုသမှုခံယူသူ အများဆုံးမှာ အရေးပေါ် လူနာများထဲတွင် ယာဉ်တိုက်မှုကြောင့် ဆေး

ဝါးကုသမှုခံယူသူများပြားနေပြီး ဝမ်းပျက် ဝမ်းလျှောနှင့် မတော်တဆ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရသူများမှာ ဒုတိယအများဆုံးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရောဂါများဖြင့် သေဆုံးမှုအများဆုံးမှာ နှလုံးသွေးကြောဆိုင်ရာရောဂါ ပြင်းထန် အဆုတ်ရောင်ရောဂါ၊ မွေးကင်းစကလေး အသည်းရောင်အသားဝါရောဂါများဖြင့် သေ ဆုံးမှုမှာ အများဆုံးဖြစ်နေကြောင်း၊ ခုတင် ၁၀၀ ဆံ့ဆေးရုံအုပ် ဒေါက်တာမေစန်းချိုက ပြောသည်။

ရေးမြို့နယ်တွင် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လက်ရှိ အခြေနေမှာ ကျန်းမာရေးဌာနမှ

ပညာရှင်ဆရာဝန်အပိုင်းတွင် လုံလောက်မှုရှိ ပြီး အောက်ခြေဝန်ထမ်းအရေအတွက် လိုအပ် ချက်များရှိနေ၍ သက်ဆိုင်ရာ အထက်အဖွဲ့ အစည်းများထံသို့ တင်ပြတောင်းခံထား ကြောင်း ဒေါက်တာမေစန်းချိုက ဆက်လက် ပြောသည်။

ရေးမြို့နယ်တွင် ခုတင် ၁၀၀ ဆံ့ တစ်ရုံ၊ ၁၆ ခုတင်ဆို တိုက်နယ်ဆေးရုံလေးရုံ မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးဌာနတစ်ခု၊ ကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနရစ်ခါ၊ ကျေးလက်ကျန်းမာ ရေးဌာနခွဲ ၃၇ ခုနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင်ဆေးရုံနှစ်ရုံ ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဇော်စိုးထွန်း (ရေး)

## စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့မှ ယင်းမာပင်မြို့ မဟာဇောတိကာရာမဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်းအတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်

မုံရွာ စက်တင်ဘာ ၃၀

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ဆွေဆွေလတ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် စက်တင်ဘာလတတိယပတ်က စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ယင်းမာပင်မြို့ရှိ မဟာဇောတိကာရာမဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေးကျောင်းသို့ သွားရောက်ပြီး အဆိုပါကျောင်းအတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်း များ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထောက်ပံ့ပစ္စည်း ပေးအပ်ပွဲတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီးရေးရာ အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ဆွေဆွေလတ်က အဆိုပါဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၆၅ ဦးအတွက် စာရေးကိရိယာများ၊ မုန့်နှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်း များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကိုယ်စား တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက လက်ခံရယူခဲ့သည်။

ဆက်လက်ပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ဆွေ ဆွေလတ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မဟာဇောတိကာ တောရသီလရှင်စာသင်တိုက် နှင့် ရွှေပေါက်ပင် ပရဟိတသီလရှင်ကျောင်းသို့ရောက်ရှိကြရာ ဆန်း၊ ဆီနှင့် လှူ ဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ ယင်းမာပင်မြို့နယ်နှင့် ကနီမြို့နယ် အမျိုး သမီးရေးရာအဖွဲ့တို့အား ထောက်ပံ့ငွေကျပ်တစ်သိန်းစီ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

စိုးချမ်း(မုံရွာ)

## မီးရှူး၊ မီးပန်း၊ ဗျောက်အိုး၊ ရှူးခိုင်းပစ်ဖောက်ခြင်း၊ သိုလှောင်ရောင်းဝယ်ခြင်းမပြုရန် အသိပေး

မန္တလေး စက်တင်ဘာ ၃၀

သီတင်းကျွတ်ကာလနှင့် တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်ကာလများ တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မန္တလေးခရိုင် မြို့နယ်ခန့် မြို့နယ်ရှိ ရပ်ကွက်များတွင် မီးရှူး၊ မီးပန်း၊ ဗျောက်အိုး၊ ရှူးခိုင်းများ ပစ်ဖောက်ခြင်း၊ သိုလှောင်ရောင်းဝယ်ခြင်းများ မပြုလုပ်ရန် မန္တလေးခရိုင်ခန့်မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ က စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရ သည်။

မီးရှူး၊ မီးပန်း၊ ဗျောက်အိုး၊ ရှူးခိုင်းများ ပစ်ဖောက်ခြင်း ကြောင့် အများပြည်သူတို့အား အထိတ်တလန့်ဖြစ်စေ ခြင်း၊ မသမာသူများမှ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် နယ်မြေလုံခြုံရေးကို ထိခိုက်စေနိုင်သဖြင့် မီးရှူး၊ မီးပန်း၊ ဗျောက်အိုး၊ ရှူးခိုင်းများ သယ်ဆောင်၊ ရောင်းဝယ်၊ ပစ်ဖောက်ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးခြင်းများ လုံးဝမပြုလုပ်ရန်နှင့် ဖောက်ဖျက် ပါက တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေသန္တရအမိန့်အမှတ် (၁/၂၀၁၆)ကို ထုတ်ပြန်၍ တားမြစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သီဟကို(မန္တလေး)

## အစေ့ထုတ်ပြောင်းများ ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေး စက်စွမ်းအားဖြင့် ဆောင်ရွက်

တပ်ကုန်း စက်တင်ဘာ ၃၀

နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း ကင်မွန်းတန်း၊ လက်ပန်တော၊ ဆင်သေ၊ ခြုံကြီး၊ ရှားတော၊ ရေအေး၊ ကျားသေအိုင်၊ နွယ်ရစ်ကျေးရွာ များတွင် ပြောင်းအစေ့ထုတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ယခင်လက ခြေစနစ်မှ စက်ခြေစနစ်များသို့ တောင်သူအချို့ ကူးပြောင်းလုပ်ဆောင်လာကြ ကြောင်း ဒေသခံပြောင်းစိုက်တောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

“ကျွန်တော်တို့နယ်ဘက် (၈၈၈) မျိုးကို အဓိကစိုက်ပျိုးပါသည်။ အစေ့ထုတ် ပြောင်းမျိုးတွေက (၈၈၈) (၉၉၉) (၁၂၉) ဆိုပြီး အမျိုးမျိုးရှိပါတယ်။ (၈၈၈) မျိုးစေ့တစ်အိတ် ကျပ် ၂၅၀၀၀ နှုန်းနဲ့ ဝယ်ယူရပါတယ်။ တစ်အိတ်ကို တစ်ဧကလောက် စိုက်ပျိုးလို့ရပါတယ်။ စိုက်တဲ့အချိန်ကတော့ ဇွန်လ ဆန်းပိုင်းလောက်မှာ စတင်စိုက်ပျိုးပါတယ်။ စိုက်ပျိုးပြီးရက် ၃၀ သား လောက်မှာ သံထွန်လိုက်ပြီး ပေါင်းမြက်သုတ်သင်ခြင်း၊ မြေဩဇာကျွေး ခြင်းနှင့် ပေါင်းလုံးခြင်းလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရပါတယ်။ စိုက်ပျိုးပြီး သုံးလခွဲကြာတဲ့အခါမှာ ပြောင်းချိုးခြင်း၊ အခြောက်လှမ်းခြင်းနှင့် စက်ခြေ အစေ့ထုတ်ခြင်း ပြုလုပ်ပါတယ်။ ပြောင်းဖူးစေ့များကို ရောင်းတန်းဝင် အဆင့်ရရှိအောင် ပိုမိုခြောက်သွေ့တဲ့အထိ ထပ်မံအခြောက်လှမ်း ရပါတယ်။ အထွက်နှုန်းအနေနဲ့ကတော့ တစ်ဧကလျှင် တင်း ၈၀ နီးပါးလောက်ထွက်ရှိပြီး ကုန်ကျမှုအနေနဲ့ကတော့ ထယ်ရှင်း၊ ထွန်ရှင်း၊ အလုပ်သမားခ၊ စက်ချွေခ စုစုပေါင်းသွင်းအားစုအပါအဝင် တစ်ဧက ကုန်ကျငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ နီးပါးရှိပြီး ရောင်းချမှုအနေနဲ့ အခုပေါက်ဈေး တစ်တင်းလျှင် ကျပ် ၆၀၀၀ ကျော်လောက်ရောင်းရပါတယ်။ ယခင်နှစ် ကထက် ဈေးနှုန်းလျော့၍ တောင်သူများ အမြတ်နည်းကြပါတယ်။ ပြောင်းတစ်ဧကလျှင် ၃၀၀၀၀ အမြတ်ခန့်မှန်းထားပါတယ်” ဟု ကြံဖို့ ကျေးရွာမှ ပြောင်းစိုက်တောင်သူ ဦးဝင်းနိုင်က ပြောသည်။

ယင်းဒေသများတွင် အစေ့ထုတ်ပြောင်းများ အဓိကစိုက်ပျိုးကြပြီး မြို့နယ်အတွင်း အစေ့ထုတ်ပြောင်းစိုက်ဧက ၃၁၁၁ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေးအတွက် ပြောင်းချိုးခြင်း၊ အခြောက် လှမ်းခြင်း၊ အစေ့ထုတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများလုပ်ကိုင်နေပြီဖြစ်သည်။ တင်ဆန်းလွင်



တပ်ကုန်း စက်တင်ဘာ ၃၀

## ကလေးငယ်များ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးထက်မြက်စေရန်ရည်ရွယ်၍ မကွေးခရိုင်ရုံးတွင် ပုံပြောပြိုင်ပွဲများကျင်းပ

မကွေး စက်တင်ဘာ ၃၀

ကလေးငယ်များ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးများ ထက်မြက်စေရန်နှင့် စာဖတ်စွမ်းရည်များ မြှင့်တင်ပေးရန် ရည်ရွယ်ပြီး စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မကွေးခရိုင်ရုံး အပေါ်ထပ်ခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ပုံပြောပြိုင်ပွဲတွင် အမှတ်ပေးဒိုင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်သည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝိတ အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိုက်ထွန်းက အမှတ် ပေး စည်းမျဉ်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။ ပုံပြောပြိုင်ပွဲကို မကွေးမြို့ အမှတ် ၁၀ အခြေခံပညာအလယ်တန်း(ခွဲ)မှ မူလတန်း ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ကလေးငယ် ၁၀ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

ယင်းနောက် ပုံပြောပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်သိင်္ဂီနှင့် Save the Children မှ တိုင်းမန် နေရာ ဦးနေမျိုးထွန်း၊ အကြီးတန်းစီမံချက် အရာရှိ ဒေါက်တာမာန်ဝင်း၊ မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး ဝိတအစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိုက် ထွန်းတို့က ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြသည်။

ပုံပြောပြိုင်ပွဲသို့ တက်ရောက်လာသည့် အမှတ် ၁၀ အခြေခံပညာအလယ်တန်း(ခွဲ) မှ မူလတန်းကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူကလေး ငယ်များကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေး ခရိုင် ပြန်/ဆက်မှ ဘောပင်နှင့် အချိုရည်များ ဝေငှပေးခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ကို စာစီစာကုံးစာအုပ်များ၊ ဗလာစာအုပ်များ၊ ခဲတံများကို ပေးအပ်ပေးသည့် မကွေးမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးထင်အောင်၊ Save the Children မှ တိုင်း မန်နေဂျာ ဦးနေမျိုးထွန်းနှင့် ကျောင်းသား မိဘများအား မကွေးခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးမြင့်သန်းက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

ပုံပြောပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သည့် ကျောင်းသားတစ်ဦးက “အခုလို ပုံပြောပြိုင်ပွဲ တွေ ဝင်ပြိုင်ရတော့ သားတို့ဖတ်ထားတဲ့ ပုံပြင် တွေထဲက ကိုယ်ကျင့်တရားနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ပုံပြင်တွေကို ပြန်ပြောရတာပါ။ အခုလို ပုံပြော ပြိုင်ပွဲတွေ အများကြီး လုပ်ပေးစေချင်ပါ တယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ညီညီမောင်(မကွေး)

## မြန်မာ - ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်း မြှင့်တင်ရေး ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲ တာချီလိတ်မြို့ ဆန်းဆိုင်(ခ) ရပ်ကွက်ရှိ Golden Cherry Hotel တွင် စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

တာချီလိတ် စက်တင်ဘာ ၃၀

မြန်မာ - ထိုင်း နှစ်နိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေး ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို တာချီလိတ်မြို့ ဆန်းဆိုင်(ခ) ရပ်ကွက်ရှိ Golden Cherry Hotel တွင် စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွန်းဝင်းအောင်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ မယ်ဆိုင်မြို့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး Mr.Chutidet Meechon တို့က မိတ်ဆက်အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်း နောက် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး ညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာန တာချီလိတ်ရုံးခွဲမှ လက်ထောက်ညွှန် ကြားရေးမှူး ဦးတေဇာမင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းနှင့် ဟိုတယ်များမှ တာဝန်ရှိသူများက ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေး ဆိုင်ရာများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ဆွေးနွေးခြင်းဖြင့် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွား လာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အရည်အသွေး၊ အဆင့် အတန်းနှင့် အတတ်ပညာများ စနစ်တကျ တိုးတက်ပြန့်ပွားရေး၊ လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ရရှိရေးနှင့် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားကဏ္ဍ စနစ်တကျ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝေယလင်း(မြန်/ဆက်)



<p><b>MBA-04-2014</b> Hein Thura Soe Khin Sabai Bo Nyein Htet Htet Hlaing Ei Ei Mon Marnn Toe Oo Mya Phue Thwe Myet Chel Khin San Thida Myo Min Kyaw Soe Paing Ko Ko Oakar Min Hla YuPar Kyawe Sithu Aung Myat Htet Htet Kyaw Kyaw Tun Naing Phyu Phyu Thein Su Su Myint Aung Wint War Phone Myint Oakkar Kyaw Khin Cho Cho Satt</p> <p><b>MBA-01-2015</b> Aung Myo Oo Aung Pwint Aye Thi Mon Chaw Su Moe Ei Mon Lwin Hla Sandar Htay Hsu Myat Htet Khin Yee Mon Kyaw Moe Moe Hlaing Dwe Myat Noe Tin Aye Naing Thinzar Wai Cho Phyo Phyo Phyo Zaw Aung Su Hnin Kyi Wut Yi Tin Shein Zaw Khun Du Zay Yar Myo Sat The Mon Thet Aung Su Mon Phyo Wai Thazin Khaing Win Lwin Htay Myo Thaw Yamin Mu Yar Wah Wah Myint Wai Thazin Khaing Okkar Than Htay Nu Yin Htwe</p> <p><b>MBA-02-2015</b> Zin Maw Maw Naing Hsu Pyae Sone Naing Chan Nyein Min Thu Khant Soe Thu Win Htet Aung Shine Kyaw Lin Thein Kaung Zan Thae Oo Khin Myat Myo Swe Myat Wut Yee</p>	<p>Kyi Lal Han <b>MBA-03-2015</b> Tin Moe Lwin Myint Myat Sandy Htay Hnin Shwe Sin Win Myo Zarchi Soe Chu Thet Lae Jue Myat Chel Thandar ZawWin Thinzar Maung Aung Thiha Nan Aye Aye Mon Thant Htike Tun Htet Hnin Maung Yee Mon Aung Zu Zu Cho Oo Aye Chan Thu War War Aung Kunti Tun Ko Ko Khaing Pann Wut Yee May Myat Noe Khaing Thu Ta Swe Kyaw Naing Lynn Su Wai Hnin Aung Linn Sandar Aung Mya Mya Oo Myat K Khaing Myint Aung Min Tun</p> <p><b>MBA-04-2015</b> Zin Mar Wint Ya Ti Htay Su Su Lwin Swe Yu Naing Yimon Thu Moe Moe Thein Kyaw Soe Hnin Nu Nu Aung Thu Thu Nyein Ye Linn Paing Htet Aung Shine Thu Ra Oo Yee Mon Aung Ei Thazin Phoo Saw Kaythi Maung Min Htet Aung Phyu Phyu Khaing Aye Moe Han Mang Seinn Kyaw Zay Ya Myo Myint Aung Thin Yanent Aung Tin Ko Ko Win Htet Htet Aung Ye Lin Htike</p> <p><b>BAM-01-2014</b> Aung Maw Min Chaw Su Lal July Phoo Christopher Paul</p>	<p>Hla Myat Noe Khin Hla Yu Par Thein Mya Yamin Phyu Khin Myat Myo Htun Lynn Kyaw Swar Win May Htet May Thin Kyu Myo Thu Myo Ko Ko Zaw Nan Thet Myat Htoo Ngu Shwe Yee Phoo Phoo Yadanar Sai Phone Myat Aye Thet Mon Soe Shun Lae Yee Maung Zan Lin Aung Soe Ye Paing Htut Thant Thakhin Khant Thet Myat Noe Thuzar Khin Ye Wint Aung Soe Mi Mi Yoon Thwet Kay Khine</p> <p><b>BAM-01-2015</b> Aye Myat Phyo Aye Yadanar Win Bo Win Myat Chit Su Su Soe Dway Min Yan Oak Soe Han Thi Maung Hsu Nyein Wai Htin Shar Kyaw Zaw John Laleng Thanga Kaung Moe Tun Ko Ko Khine @ Roshan Yuzana Htut May Thant Cynn Min Thiha May Thynn Khaing Moe Thaw Naing Myat Moe Sint Myat Phone Maung Myat Thinzar Nay Lin Aung San Haymar Win @ Rosie Sithu Hein Thandar Aung Shwe Thawdar Zon Aung Thient Nay Chi Hlaing Thin Nwe Nyein Kyaw Khaung Htoot Thin Pyae Pyae Aung Thondri Wai Yan Lin Win Ko Hlaing Win Mon Kyaw Yar Thet Khine</p>	<p>Yu Nandar Win <b>BAM-02-2015</b> Amy Aung Ar Shi Lar Cherry Bo Chit Snow Khin Hnin Oo Wai Hnin Oo Yin Hsu Hsu Thauang Wai Htat Ahkar Htun Htet Myet Da Na Htet Zaw Htoo Ko Ko Han Htoo Myat Thein Kaung Mrat Minn Kaung Zaw Htet Khin Sanda Hla Myint La Yaung Lynn Lin Lin Thandar Htay Thu Ya Tun May Nadi Maung Min Hlaing Phyo Min Khant Aung Myint Zu Pwint Min Pyae Zan Oo Mong Seng Aung Myat Thiha Tun Okkar Min Pyae Phyo Kyaw Pyae Soan Tun Sandi Linn Htun Soe Yan Naing</p>	<p>Thu Rein Aung Myint Htay <b>UB-02-2014</b> Hnin Yee Win Thida Tun Kaung Set Thant Wai Yan Paing Wai Lu Kyaw Htet Myat Thiri Hsu Myat Noe Tin Zar Maw Kyaw Thu Han Myat Noe Thandar Linn Thiri Aung Wai Yan Kyaw Thet Myat Shwe Yee Oo Thin Eaindra Myint Thein Thin Nandar Aung Chan Min</p>	<p>Yati Lin Cherry Min Tun Okkar Min Pan Su Pyae Kyaw Soe Thitsar Kyaw Seint Zar Chi Shin Maung Maung Myo Thura Than The Yadanar Htwe Hein Htet Aung Eh Kaw Htoo Zaw Win Hlaing <b>UB-04-2014</b> Zaw Lin Tun Htet Yan Naing Oo Lang Phyu Pann Myat Thu Nay Lin Htet Ye Zaw Tun Thaw Thaw Zin Htoo Zayar Tun Lin Lae Htut Sai Tun Aung Pyae Phyo Hein Soe Pyay Linn Jue Jue Than Naing Ei Thu Phyo Thinzar Myint Thu Ahlainmar Oo May Barani Min</p> <p><b>UB-05-2014</b> Theingi Latt Kyaw Thu Hein Ye Thway Naung Phyu Cyn Soe Thu Htet Oo Shein Phyo Thandar Htun May Htet San May Myo Thae Pyet Phyo Khine Htet Lynn Thu Swe Satt Naing Hein Htet Nyi Nyl Myat Noe Mg Mg Kyaw Pyae Phyo Tun Sai Sei Hlaing Sai Hlaing Phone Thant Shein Min Htut Thaw Myo Zin</p> <p><b>UB-01-2015</b> Phone Thit Win Khin Moe Htet Ngwe Lamin Zaw Lin Htet Mariyam Linn Zaw Htet Kyi Win Tun</p>	<p>Hsu Kyi Kabyar Htaik Pyae Sone Tun Sut Seng Naw Seinn Nu Win Khin Hnin Su Wai Mya Theingi Khine Saw Nathanael That Nay Aung Aung Khine Myint Moe Yadanar Oo Nyein Chan Awra Tun Hsu Wai Thant Chan Myae Aung Win Min Oo Thuu Wint Wint Thu Bi Bi Mariam @ Lae Lae Win Yin Min Phyu Aung Naing Thura Myat Thurein Aye Eaindra Kyaw Aye Yamon Kyaw Shoon Pwint Phyu Aung Htet Aung Zaw Khaing Thitsar Aung Ar Maw Thiha Zaw Aung Zaw Hein Lwin Htoo Maung Maung Kyi Mon Yee Mon Oo</p> <p><b>UA-01-2015</b> Yaung Ni Oo Soe Ahyone Soe Yan Paing Wai Yan Shin Khanth Khant San Hnin Pwint Phyu Naing Htwe Aung Htet Pwint Aung</p> <p><b>UH-01-2014</b> Htet Yee Mon Shwe Ja San Aung Han Min Htet Phoo Phoo Khin Ngu Wah Aung Wint Wah Hlaing Myat Myint Zu Aung Wai Yan Lin Thaw Wai Yan Aung May Phone Su San Aung Si Hein Wai Yan Min Thant Hlaing Yadanar Tun</p> <p><b>MBA - Cohort 2</b> Kay Zin Lei Maung Maung Thwin</p>	<p>Ingyin Thura Naing Lo Maung Thin Myat Noe Thinzar Aung Seng Pa Dang Wai Wai Phoo Min Thant Soe</p> <p><b>MBA - Cohort 3</b> Nant Khin Thuzar Thein Thet Yee Win Hlaing May Pwint Thu Thin Sapal Myint Aye Chan Ma Ma Aung Khine Oo Myat Thu Khin Myat Naing Khin Wai Wai Myint Thein Khaing Zin Oo Khin Khin Thant Nwe Oo Wai Soe Zar Chi Htay Khin Thiri May Than Zaw Oo Zayar Kyaw Win Thinzar Aung The Hnin Phyu Thin Nwe Soe Waing May Thu Aung Kyaw Khant Mi Mi Kyaw Htin May Myat Kyaw</p> <p><b>MBA - Cohort 4</b> Aung Myint Zaw Ye Linn Tun Win Naing Thet New Aye Su Myat Sandi Su Le Wai Shwe Yi Win Myint Sai Thein Htun Naing Sai Long Queau Junior Nay Thwe Nang Lai Yi Soe Myo Min Maw Moe Min Thaw May Sandy Win Kyar Phyu La Min Soe Khin Tin Zar Htay khin myat win Khin Htet Htet Chaw Kay Zin Han Kay Khine Nyein Aye Ei Hnin Phyu Cho Zin Maw Aye Aye Aung Yan Aung Win Phyoe Sandar Lin</p> <p><b>MBA - Cohort 5</b> Aye Nyein Bo Aye Thandar Kyaw</p>	<p>Aye Thinzar Myint Ei Thinzar Win Naing Hnin Thet Yun Ei Htet Moe Aye Kyi Yamone Kyaw Shirin May Phoo Aung Minn Thyu Aung Mya Thu Zar Aung Myat Noe Khing Nae Myo Aung Khing Nay Lin Paing Thet Pine Soe Tin Zar Myo Ye Kyaw Zwa Htet Htet Linn Kyae Moe Khin Nay Zaw Aung Ngwe Shan Toe Aye Nyein Sanda Kyaw Phone Myint Ko Phyu Phyu Zin Win Myint Zay Zin Latt Aye Chan Win</p> <p><b>MBA - Cohort 6</b> Kalayar Moe Kyaw Hla Pyait Phyo Thu Kyi Thar Myint Thwe Thwe Soe Pwint Mar Thin Naw Htike Htike Htun Kyaw Htin Khant Ye Yint Aung Tin Su Hlaing Winnu Phyu Ye Htoot Thiri Thaw Htan Kyon Htion Zin Mar Soe Shwe Win Thaw Htoo Nandar Win The Su Myat Maw</p>
---	---	---	--	---	---	--	---	--



Myanmar Imperial College

Leaders for Tomorrow

# Congratulations Graduates 2016

## Oath of MIC

I promise to follow ethical considerations whenever I make decisions.  
I promise to live my life with positive attitude and professional manners.  
I promise to create positive contributions to the business, society and country.



Professor Dr Daw Yi Yi Myint  
Academic Advisory Head  
Myanmar Imperial College

Daw Poht Poht Kyi  
Founder and Managing Director  
Myanmar Imperial College

Graduates of 2016

Myanmar Imperial College ၏ဘွဲ့ရမာဏ်ပေးပေးခြင်းသော MBA ဘွဲ့ရမာဏ်ပေး (၂၀၁၆) ဦးအပါအဝင် Bachelor ဘွဲ့(၁၀၀)ဦးနှင့် HND ဘွဲ့(၁၀၇)ဦးစုစုပေါင်း  
Graduates of 2016 (၄၅၅)ဦးတို့အတွက်ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူကြောင်းနှင့် အပ်မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွက် ဂုဏ်ယူအားထူးရသော ခေါင်းဆောင်ကောင်းများဖြစ်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။  
Myanmar Imperial Collegeအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းမှလူငယ်များကိုငွေ့ငွေ့စွာ ကြိုဆိုလျက်ရှိပြီး လူ့သက်ရှိလည်း အပ်မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွက်ထူးချွန်ထက်မြက်သောလူငယ်ခေါင်းဆောင်များကို  
ဆက်လက်ပြုစုပျိုးထောင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆန္ဒပြုအပ်ပါသည်။

ကြေးမုံ

**ရွေးချယ်ခံလေးသူ့ရွန်**

တစ်ဦးတည်းသောချစ်သားလေး မောင်အောင်ကောင်းသန့်ကျော် (Grade-11 ၊ အထက(၂)ပုသိမ်မြို့)၏(၁-၁၀-၂၀၁၆)ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သည့်(၁၆)နှစ်မြောက်မွေးနေ့မှသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာ သက်ရှည်၊ ကျန်းမာ စိတ်ချမ်းသာစွာဖြင့် ပညာထူးချွန်ပြီး နိုင်ငံနှင့်မိဘကို အကျိုးပြုနိုင်သည့် သားကောင်းရတနာလေးဖြစ်စေရန် ဆုတောင်းပေးထွာပို့သလိုက်ပါသည်။

**စေတီ၊ ရေစေ**  
**ဦးဦးများ၊ ဆန်ထီများ**

**ဝေချွန် WEI CHUAN**

**ဟင်းရွက်ဟင်းချိုမှုန့်**

သာယာအချစ်ကဲ့သို့ အားခိုင်မြောက်ခြင်း၊ ရင်းနှီးခြင်း၊ ရေတိုခြင်းမရှိစေဘဲ ကျန်းမာရေးအတွက် မထိခိုက်စေရန် အထူးစီမံထားပါသည်။

သဘာဝအသီးအရွက်များမှ စီမံထုတ်လုပ်ထားပါသည်။

ထိုင်ဝမ် ဝေချွန် ဘားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းကုမ္ပဏီမှ ထုတ်လုပ်သည်။

**ဆက်သွယ်ရန် 01-210271, 09-5139916**  
ညောင်ပင်လေးဈေး (B-250) ☎ : 01-707 721, 01-211 233 (Ext : 513)

• City Mart • Ocean • Capital • Sein Gay Har • Super One • Ga Mone Pwint • Gandamar • Star Mart • Orange • Myanmar Big Shop • Asia Light • Mi Tha Su Mart • City Express • United Living Mall • abc Convenience Store • g&g Convenience Store

နယ်ပယ်တစ်ဆင့် ရောင်းချလိုသူများ ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

**“ခင်နဒီ” ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီ**  
“အကောင်းဆုံးဝန်ဆောင်မှုများကိုခံစားရင်း ခင်နဒီနှင့်ခရီးသွားကြပါစို့”

**သီတင်းကျွတ်အထူးခရီးစဉ်များ လိုင်စင်အမှတ်-၁-၂၀၉၁**

- ထားဝယ်ရှင်ကိုးရှင်၊ မျှော်ရစ်၊ မောင်းမကန်သပိတ်မျှောပွဲ၊ Oct 14, Nov 11, Dec 23 (4N5D)
- ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီ Oct16, Nov14, Dec 25,29 (နေ့ချင်းပြန်)
- ငွေဆောင်ကမ်းခြေ၊ ချစ်သူများကျွန်း } Oct 21,28 (မီးပွဲပွဲ) } Nov 4,11,18,25 (2N3D)
- ချောင်းသာကမ်းခြေ(မီးပွဲပွဲ) } Dec 2,9,16,23,30 (Hotel အိပ်၊ စားသောက်ဆိုင်စား ခရီးသွားအာမခံပါပြီး စရိတ်ငြိမ်း) ဖုန်း-၀၉-၅၁၄၇၇၇၁၊ ၀၉-၉၆၅၁၄၇၇၁

**နိုင်ငံကျော် ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ ဖော်ဒယ်၊ သဘင် အနုပညာရှင်ပေါင်း များစွာ ထူးခြားစွာ တင်ဆက်ပြသမည်။**

**မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးသော မဂ်ဂလာဝတ်စုံပြပွဲကြီး**

ပြပွဲရက် - 2.10.2016 (တနင်္ဂနွေနေ့.)  
ဈေးရောင်းပွဲအချိန် - (11:00) am to (6:00)pm  
ဝတ်စုံပြပွဲ အချိန် - (6:00)pm to (10:00)pm  
နေရာ - Gandamar Grand Ballroom  
Gandamar Wholesale,ဝေလေတ္တာလမ်းနှင့် ဂန္ဓမာလမ်းထောင့်၊ ရန်ကုန်။

Gold Sponsored Silver Sponsored Media Sponsored

Platinum Sponsored

**EL dorado Travels and Tours**  
သီတင်းကျွတ်အထူးအဆင့်မြင့်ခရီးစဉ်လေးများ

သီတင်းကျွတ်ငွေဆောင်ကမ်းခြေခရီးစဉ်	Oct 14 (၃ရက်)	165000Ks
မြစ်ကြီးနား-မြစ်ဆုံ-ဆင်းရေတံခွန်	Oct 15 (၄ရက်)	Air 390000Ks
မြဝတီ-မဲဆောက်-ဘားအံခရီးစဉ်	Oct 14 (၄ရက်)	125000Ks
မော်လမြိုင်-ဘားအံ-တောင်ငူ-စင်းကျိုက်	Oct 14 (၄ရက်)	120000Ks
ကလေး-Treaking -လှိုင်ကော်-ယုံပက်	Oct 14 (၅ရက်)	180000Ks
ပုဂံ-ညောင်ဦး-ပုပ္ဖိုး-ပခုက္ကူခရီးစဉ်	Oct 14 (၅ရက်)	180000Ks
တောင်ကြီး-အင်းလေး-အောင်ပန်း	Oct 14 (၅ရက်)	180000Ks
မိန်းမရဲ-မြသပိတ်-တောကျယ်ရေတံခွန်ခရီးစဉ်		
ထားဝယ်-မောင်းမကန်-ကျွန်းပတ်ခရီးစဉ်	Oct 14 (၅ရက်)	215000Ks
ချင်းပြည်နယ်-မိတ္ထီယံတောင်ပုဂံခရီးစဉ်	Oct 14 (၆ရက်)	250000Ks

3Star+Hotelများ၊ 4Starယောက်စီး U Tong/Scanic ကားအသစ်ကြီးများဖြင့် စရိတ်ငြိမ်းခရီးစဉ်များဖြစ်ပါသည်။  
Hot Line : 01-500424, 09-259256647, 09-972447645

ပည်သူပေါ်အမဲဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။  
အထူး Discount များနှင့် ကျပ်သိန်းပေါင်းများစွာ တစ်စင်းမဲများစွာရရှိဖို့ ဖွဲ့စန့်တွင်လာရောက်အလုပ်အကိုင်ကြပါစို့။ ဖုန်း - 09 8611521

**နဂါးကိုးကောင်**  
စိန်ရွှေတနာဆိုင်

**မိုးကုသိ ကံဝမ်းရန်မပျီ**

**Special Promotion**

**“ရွှေဝယ်လျှင် ရွှေလက်ဆောင်”**

ရမည့်အခွင့်အရေး  
၂၇-၈-၂၀၁၆ မှ ၅-၁၀-၂၀၁၆ အထိ

**အင်္ဂလိပ်စကား ငြော့ဖို့ ... နိုးရှင်နေပါသလား...**

**ENGLISH SPEAKING CLASS**

ရေစက်မှတ်တိုင်၊ ရေနဲ့သာဈေးရွှေ၊ သံသုမာလမ်း၊ သူဝဏ္ဏ။

**MEIN EDUCATIONAL SERVICE**

09-261-587-154  
09-451-023-950

**EL dorado Travels and Tours**  
သီတင်းကျွတ်အထူးအဆင့်မြင့်ခရီးစဉ်လေးများ

သီတင်းကျွတ်ငွေဆောင်ကမ်းခြေခရီးစဉ်	Oct 14 (၃ရက်)	165000Ks
မြစ်ကြီးနား-မြစ်ဆုံ-ဆင်းရေတံခွန်	Oct 15 (၄ရက်)	Air 390000Ks
မြဝတီ-မဲဆောက်-ဘားအံခရီးစဉ်	Oct 14 (၄ရက်)	125000Ks
မော်လမြိုင်-ဘားအံ-တောင်ငူ-စင်းကျိုက်	Oct 14 (၄ရက်)	120000Ks
ကလေး-Treaking -လှိုင်ကော်-ယုံပက်	Oct 14 (၅ရက်)	180000Ks
ပုဂံ-ညောင်ဦး-ပုပ္ဖိုး-ပခုက္ကူခရီးစဉ်	Oct 14 (၅ရက်)	180000Ks
တောင်ကြီး-အင်းလေး-အောင်ပန်း	Oct 14 (၅ရက်)	180000Ks
မိန်းမရဲ-မြသပိတ်-တောကျယ်ရေတံခွန်ခရီးစဉ်		
ထားဝယ်-မောင်းမကန်-ကျွန်းပတ်ခရီးစဉ်	Oct 14 (၅ရက်)	215000Ks
ချင်းပြည်နယ်-မိတ္ထီယံတောင်ပုဂံခရီးစဉ်	Oct 14 (၆ရက်)	250000Ks

3Star+Hotelများ၊ 4Starယောက်စီး U Tong/Scanic ကားအသစ်ကြီးများဖြင့် စရိတ်ငြိမ်းခရီးစဉ်များဖြစ်ပါသည်။  
Hot Line : 01-500424, 09-259256647, 09-972447645

**G.H.I မှ အမြန်ရောင်းမည်**

- \* ရတနာအိမ်ရာ၊ ဝေလေတ္တာလမ်း၊ ဝေ(၆၀ x ၁၀၀)
- \* (၁၄၃/၂)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဒဂုံ၊ ပေ(၄၀ x ၆၀)
- \* ရာဘာမြို့၊ (၁၀)ဧက၊ ဖောင်ကြီး
- \* သစ္စာလမ်း၊ (၃၇)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံ၊ ပေ(၄၀ x ၆၀)
- \* အင်းတော်လမ်း၊ (၆၄)ရပ်ကွက်၊ (၂)၊ တောင်ဒဂုံ၊ ပေ(၄၀ x ၆၀)
- \* ပေ(၁၀၀ x ၄၀)၊ လှည်းကူးတိုက်ကြီးကားလမ်းမ၊ ပြုယူရန်မြေ

**Ph: 09 799113344, 09 798466953**

**ဆက်ဆွယ် (SUD SUAI)**  
သံပေါက်ပေးပို့ပေးခြင်း

အနီးသားအနီးသားတိုင်းအသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

ဖုန်း - (၀၀) ၂၄၅၄၉၃၊ ၀၉-၅၀၇၂၄၄၅  
၀၉-၅၄၀၀၄၁၊ ၀၁-၃၇၃၄၉၈

**B.Sc နိုင်ငံခြားဆရာ**

TV, LCD-LED-PLASMA TV, PROJECTOR, 2' UBC AUDIO, စပီကာ၊ စက်နှင့် အားကစားစရိတ်ပျံ့နှံ့စေရန် သီးသန့်အိမ်အရာရှိပြုပြင်ပေးပါသည်။

**09 73098630**

**မြောင့်ဝင်းလှပစိတ်တိုင်းကျရမည်...**

**ဒဏ္ဍာရီ**

- ဆပ်ပြောင့် (3000/-Ks) တန် Discount (1500/-Ks)
- ဖယောင်းအိတ်ဆေးထည်သွင်းအသုံးပြုပေးခြင်းကြောင့် 100% ပြောင့်ဝင်းအိတ်ဆေးရမည်။ ၂- နှစ်အာမခံ

09-261111550

တာလာ၊ ပေါင်း၊ ဝှမ်း၊ ညောင်ပင်လေး၊ ဝေလေတ္တာလမ်း၊ ဝေ(၆၀ x ၁၀၀) ဝေ(၄၀ x ၆၀) ဝေ(၃၀ x ၆၀) ဝေ(၂၀ x ၆၀) ဝေ(၁၀ x ၆၀) ဝေ(၅၀ x ၅၀) ဝေ(၃၀ x ၅၀) ဝေ(၂၀ x ၅၀) ဝေ(၁၀ x ၅၀) ဝေ(၅၀ x ၅၀) ဝေ(၃၀ x ၅၀) ဝေ(၂၀ x ၅၀) ဝေ(၁၀ x ၅၀) ဝေ(၅၀ x ၅၀) ဝေ(၃၀ x ၅၀) ဝေ(၂၀ x ၅၀) ဝေ(၁၀ x ၅၀)

**ရောင်းမည်**

ကိုယ်ပိုင်ခြင်းနှင့် နေလိုသူများ အထပ်မြင့်ဆောက်လုပ်လိုသူများ အတွက် နေရာကောင်း ရပ်ကွက်သန့်၊ ကျောက်မြောင်း၊ ဖျိုင်းရေအိုးစင်ရပ်ကွက်၊ ပေ(၂၅ x ၅၀) ဝေရန်အမည်ပေါက် **ခေါ်စေ့ သိန်း-၄၀၀၀** (ညှိနှိုင်း)

**ဖုန်း-၀၉-၇၉၉၆၇၇၇၉၊ ၀၉-၇၉၉၆၇၇၇၉**

**TOM HANKS**

THE UNTOLD STORY BEHIND THE MIRACLE ON THE HUDSON

**SULLY**

**SEPTEMBER 30**

MEGA MOVIE Mega Ace

30.9.2016 မှစ၍ Mega Ace Cineplex နှင့် JCGV ရုပ်ရှင်ရုံများတွင် ပြသသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

# Pa<sup>am</sup>ya<sup>fm</sup>

## 7<sup>th</sup> anniversary

ပတ္တမြား **FM** ကို

(၇) နှစ်တိုင်တိုင် စဉ်ဆက်မပြတ် နှစ်ခြိုက်စွာအားပေးကြသော

အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ပရိသတ်များ၊ ကြော်ငြာထည့်သွင်းကြပါသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊  
ဝိုင်းဝန်းကူညီပံ့ပိုးပေးကြသော အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အနုပညာရှင်များအားလုံး  
ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာ၍ အောင်မြင်တိုးတက်မှုများကို နေောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင်  
အတူတကွ လက်တွဲဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

ပတ္တမြား **FM** မိသားစု

- ရန်ကုန် - 88.2 MHz
- မုံရွာ - 88.6 MHz
- နမ့်ခင်း - 88.9 MHz
- မန္တလေး - 88.9 MHz
- ကန်ဘလူ - 88.6 MHz
- ကသာ - 88.9 MHz

- ပုပ္ဖိုး - 90.7 MHz
- ပဲခူး - 91.3 MHz
- ပြည် - 91.3 MHz
- ပန်းမော် - 88.9 MHz
- စစ်ကိုင်း - 88.9 MHz
- မြစ်ကြီးနား - 88.9 MHz

- နေပြည်တော် - 89.5 MHz
- ပုသိမ် - 93.7 MHz
- မော်လမြိုင် - 92.5 MHz
- တောင်ကြီး - 92.2 MHz
- တောင်ငူ - 93.4 MHz
- ဘီးလင်း - 90.7 MHz



ကြော်ငြာ

မွေးနေ့ဆုမွန်လွှာ (၁ - ၁၀ - ၂၀၁၆)

အောက်တိုဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သည့်

Star Space Media & Advertising Co., Ltd မှ Chief Executive Officer အစ်စ မရွှေစင်ဝါ ၏

မွေးနေ့ရက်မြတ်မင်္ဂလာမှသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင်အောင် ယုံကြည်၊ ကျန်းမာ စိတ်ရွှင်လန်းစွာဖြင့် နိုင်ငံနှင့် လူမျိုး၊ ဘာသာ၊ သာသနာအကျိုးတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ဆုတောင်းပေးစွာ ပို့သအပ်ပါသည်။

ချစ်ခင်လေးစားစွာဖြင့် ဝန်ထမ်းများ (Star Space Media & Advertising)

မြန်မာ့အလင်း... ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ... October 14, 10-2016... ဝတ်တိုနှင့် ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ (၇)ရက်စီစဉ်... ဝတ္ထုတိုနှင့် ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ (၇)ရက်စီစဉ်... ဝတ္ထုတိုနှင့် ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ (၇)ရက်စီစဉ်...

သုလမ်းညွှန် Travels & Tours... အဆင့်မြင့် VIP ခရီးစဉ်များ... တောင်ကြီး မောင်တော်ဦးဘုရားပွဲ - 185000... ပုဂံ-စွယ်တော်လေးဆူ - 185000... မန္တလေး-ပြင်ဦးလွင်-စစ်ကိုင်း - 145000... မြဝတီ-မဲဆောက် - 125000... Phone-09-25292972/33/44/55/66

ရွှေကျင်မီးပျော့ပွဲ... (၁၆-၁၀-၂၀၁၆)လပြည့်နေ့ညတွက်မည်... နှင့်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးစီ... ဝတ်တိုနှင့် ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ (၇)ရက်စီစဉ်... ဝတ္ထုတိုနှင့် ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ (၇)ရက်စီစဉ်... ဝတ္ထုတိုနှင့် ဝတ္ထုတိုပြိုင်ပွဲ (၇)ရက်စီစဉ်...

မြန်မာခြင်္သေ့ခရီးစဉ်... Travel & Tours... 01-551240, 09-5003647... အားလုံးအပြီးအစီး Package... မိယက်နမ်-ဟိုစီမင်း-ကစတင်ဦးစီး (၆)ရက် \$650... မိယက်နမ်-ဟိုစီမင်း-ဟာလောင်း (၄)ရက် \$495... မိယက်နမ်-ဟိုစီမင်း-မိုးနဲ-ခါလတ် (၅)ရက် \$455

Sein Gay Har International Shopping Centre... စိန်ဂေဟာပြည်လမ်း Centre ၏ အသစ်ပြန်လည်ပြင်ဆင်ထားသောမြေညီထပ် Electric & Digital ကောင်တာ



HTC mobile phone advertisement featuring five models: HTC Desire 728, HTC One A9, HTC One ME, HTC Desire 830, and HTC Desire 628. Each model is shown with its price and key features like 4G LTE, Super Fast Charging, and Dolby Audio.

KMD Authorised Distributor... HTC Authorised Service Centre (Ygn) : 73-75, 49th St. (Middle), Pazundaung Tsp. Tel: 01 201961, 385077... HTC Authorised Service Centre (Mdy) : 103/1, 77th St, Bet 27th & 28 St, Chanayetharzan Tsp. Tel: 02 60239, 60360 Ext: 8007, 8008

Topsyne Herbal Cream advertisement. Features the product image and text: 'ချီးမွမ်းမှုများ' အကျက် အကျက်စိမ်းမိ (1.5.2016) မှ (30.4.2017) အထိ... 'ရောင်းချမှုများ' အကျက် အကျက်စိမ်းမိ (1.5.2016) မှ (30.4.2017) အထိ... 1,000,000 ကျပ် (1) ဆု... 400,000 ကျပ် (2) ဆု... 300,000 ကျပ် (2) ဆု... 100,000 ကျပ် (5) ဆု... 50,000 ကျပ် (10) ဆု... 20,000 ကျပ် (20) ဆု... Apple Production Co., Ltd. - (09) 86 18081, 49 316408

MGC advertisement. Text: (၈) ပေါက်အုတ်စက်ရုံ မှော်ဘီမြို့နယ်။ ၀၉-၃၀၀၈ ၁၁၁၁၊ ၀၉-၃၀၀၈ ၂၂၂၂ ၀၉-၃၀၀၈ ၃၃၃၃... ရောင်းမည် သယ်နှံးကျွန်းမြို့နယ်၊ ငမိုးရိပ် (၃) (၆) (၈) (၉) လမ်းရှိ မြေညီထပ်မှ (၆)လွှာအထိတိုက်ခန်းများကိုအမြန် ရောင်းမည်။ (B.C.C ရရှိပြီး) ဖုန်းနံပါတ် 09-5401011, 09-73095677, 09-5002931

Ph.D (Alternative Medicines) advertisement. Text: ပျံ့-၅-ကောင်... အပုတ်တံဆိပ်... သွေးချို-ဆီးချိုကျဆေးနှင့် သွေးတိုးကျဆေးကို တစ်ပြည်လုံးသို့ မြန်မာ့လိုက်ပါပြီ။ ဒေါက်တာစိုးမြင့်အောင် (ဝါးအယ်မ်) Ph.D (Alternative Medicines) ပျံ့-၅-ကောင် တိုင်းရင်းဆေးဆန်း အပုတ်-၁၂၊ ၄၂ လမ်း၊ ဝိသေသတော်လှန်ရေး၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ရန်-၁၁ ၃၀၀၈၅၊ ၃၉၂၅၉၄

# Mobile & Digital Fair

Mobile Handsetများစုံနှင့် TV ဈေးရောင်းပွဲတော်

I Phone 6s Buy 1 , Get 1



အထူးလျှော့ဈေး ၊ အထူးလက်ဆောင်များစုံ  
(Slected Item)

Trem & Condition Applied

style for your future  
**Sein Gay Har**  
International Shopping Centre



Sep - 30 to Oct - 6<sup>th</sup>  
@Super Centre(Pyay Road)  
01-395140, 395260

အမှတ် ၄၄ ၊ ပြည်လမ်း ၊ ဒဂုံမြို့နယ်။

နိုင်ငံတော်ဆုတံဆိပ် ရွှေနန်းတော်စိန်ရွှေရတနာဆိုင် (၄)ဆိုင်၏

## “ရောင်စဉ်ပွဲတော်ဆင်္ဘာပျော်”

ဝတ်ပုံပွဲတော် နှင့် Special Sales

1-16.10.2016

ရွှေနန်းတော်

Like & Share အစီအစဉ်

1 & 2 . 10 . 2016

@Myanmar Plaza

(၁)သိန်းဆူ(၁၀)ဆူ၊ (၅)သောင်းဆူ(၂၀)ဆူ

- White Gold - 5%
- 3D Gold - 5%
- 3D Diamonds Jewelry - 50%
- Wedding Rings - 10 -15%
- Diamonds & Gems Jewelry - 10-20%



Special Sales  
10 -15% off



Diamonds & Gems Jewelry  
10-20% off



3D Diamonds Jewelry  
50% off

ပြင်ပဝင်များကို Coca-Cola မိသားစုမှ အထူးဖြင့်စဉ်ဆွဲမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဖိုင်(၁)- အမှတ်- ၇၃၃၊ အထူးလျှော့ဈေးရောင်းပွဲတော်အဖွဲ့အစည်း၊  
PH: 01-210572, 01-229409, 01-227212

ဖိုင်(၂)- အမှတ်- ၆၈၅၊ အထူးလျှော့ဈေးရောင်းပွဲတော်အဖွဲ့အစည်း၊  
PH: 01-211728, 01-226977, 01-228751

ဖိုင်(၃)- မြေညီတပ်၊ JUNCTION SQUARE SHOPPING CENTRE  
PH: 01-211728, 09-731 45462, 09-731 45463

ဖိုင်(၄)- (G-05A), မြေညီတပ်၊ MYANMAR PLAZA (HAGL GROUP)  
NEAR SEDONA HOTEL, PH: 09-2653 99966, 09-2653 99977

**100% သံချေးမတက်သည့် Stainless Steel ဘလိတ် ဓားသွားဆူးကြိုးများကို စော်ဘွားလေးမိုလ်မိုလ်မောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ ဈေးနှုန်းချိုသာစွာ ဖြင့် ရောင်းချတပ်ဆင်ပေးနေပါသည်။**

အရောင်းခန်း(၁) - အမှတ်(၃၄/A)၊ ကမ္ဘာ့အေးဘုရားလမ်း၊ (နင်းဆီကုန်းဘိုဘွားရိပ်သာရွာ)၊ ဟင်းပြင်နယ်။  
Ph : 01-545531, 01-8603141, 09-5008161

အရောင်းခန်း(၂) - အမှတ်(၃၆/A)၊ ပြည်လမ်း၊ (၉)မိုင်၊ မရမ်းကုန်း။  
Ph: 01-656521, 09-421024731, 09-421024741

အရောင်းခန်း(၃) - အမှတ် (S-6) လေးထောင့်ကုန်းလမ်းမကြီး (ILBC) အနီး၊ တာမွေမြို့နယ်။  
Ph: 09 5653323, 09-5103323

အရောင်းခန်း(၄) - အမှတ်(၁၁၅)၊ အနင်း(၅)၊ ကျောက်စိမ်း(၆)လမ်း၊ ကမ္ဘာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်။  
Ph: 01-642748, 09-5069101, 09-73152381

**တက်နေဝန်း**

အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း  
(10/14) Box တားများဖြင့်  
လုပ်သားအပြီးအစီး  
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။  
09-442076599  
09-400448695  
09-33100721

**တိုက်သစ်ရောင်းပည်**

2RC/2MBR/2BR  
ကျွန်းတံခါးကျွန်းပါကေး၊  
သံပန်းအဆင့်မြင့်မြင်ဆင်ပြီး  
Garage ၂၉-ရပ်ကွက်၊  
အောင်သစ္စာ(၃)လမ်း၊  
ဒဂုံမြို့၊ သစ်မြောက်ပိုင်း၊  
(၃၈၀၀ - သိန်းညှိနှိုင်း)

ဆက်သွယ်ရန် - ၀၉ ၄၀၀၄၄၄၃၉၉ / ၀၉ ၄၂၀၀၉၃၉၄ / ၀၁ - ၅၀၉၃၁၀

**BOSS အဆင့်မြင့် ပါကေးအရောင်းခန်းမ**

အဆင့်မြင့် Laminate Flooring ကြမ်းစင်းခြားများနှင့် 100% ရေခိုင်ခံ  
ခွံခွံကြမ်းစင်းခြားများကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် တိုက်ချိတ်ရောင်းချပေးနေပါသည်။

အရောင်းခန်း(၁)-အမှတ်(၂၇၁)၊ အလယ်ရွှေတိုင်းလမ်းမကြီး၊ ရွှေတိုင်းဟိုတယ်တော်၊ ဟင်းပြင်နယ်။  
Ph : 01-8603151, 01-8603389, 09-8626261, 09-5426261, 09-73152381

အရောင်းခန်း(၂)-တိုက်(အေ-၂)၊ အနင်း(၀၀၄)၊ ယုန်ပလာတော်၊ အောင်မင်္ဂလာမုတ်တိုင်းအနီး၊ ပညာဒလလမ်း။  
Ph : 09-5425251, 09-73225484

အရောင်းခန်း(၃)- အမှတ်(၂၄၀)၊ အရှေ့မြင်းပြင်ကင်းလမ်းမကြီး၊ မြန်မာ့စေ့ဆော်တက်တော်၊ တာမွေမြို့နယ်။  
Ph : 09-5076661, 09-5076662, 09-5076663

အရောင်းခန်း(၄)- အမှတ် (၁၀-တီ)၊ ပြည်လမ်း၊ အောင်မင်္ဂလာမုတ်တိုင်းအနီး၊ (၉) မိုင်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်။  
Ph : 09-5091526, 09 5091527

**ဒဂုံမြို့သစ်**

အရှေ့ပိုင်း  
ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်  
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း  
များရှိမြေကွက်များကို  
ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။  
09-500 5916  
09-730 97123

**ရောင်းမည်**

(၁) မြေညီတိုက်ခန်း ပေ(၂၀x၃၈)  
စက်တွင်းလမ်း၊ အလုံ  
သိန်း(၁၀၀၀)ညှိနှိုင်း။

(၂) မြေကွက်အကျယ် ပေ(၁၂၀x၂၀၀)  
ရေ မီး၊ ဝယ်တိုက် ၁လုံးပါ  
ဂရုန်အမည်ပေါက်၊ သန်လျင်အောင်ချမ်းသာ (၁)ရပ်ကွက်၊  
သန်လျင်မြို့။  
သိန်း ၂၅၀၀(ညှိနှိုင်း)  
ဆက်သွယ်ရန်-၀၁-၅၈၀၉၁၀၊ ၀၉-၄၀၀၄၄၄၃၉၉၊  
၀၉-၄၂၀၉၃၉၄

ကြေးမုံ

ဘိစင်ကျွတ် အထူး ခရီးစဉ်များ

Mr. Myanmar  
Travels & Tours

5D4N Bangkok	- 350 USD	5D4N Korea	- 1290 USD
4D3N Phuket	- 750 USD	8D7N Japan	- 2990 USD
5D4N Chiangmai	- 560 USD	7D6N China	- 1290 USD
5D4N Singapore	- 710 USD	8D7N Russia	- 2800 USD
4D3N Vietnam (Hanoi/Saigon)	- 510 USD	9D8N Australia	- 3550 USD
7D6N Vietnam - Cambodia	- 1190 USD	6D5N Dubai	- 1600 USD
5D4N Malaysia	- 700 USD	10D9N England	- 5100 USD
5D4N Penang-Langkawi	- 830 USD	8D7N Greece	- 3100 USD
6D5N Bali island	- 1150 USD	10D9N America (East Coast)	- 4100 USD
5D4N HongKong	- 1300 USD	10D9N America (West Coast)	- 4150 USD

Tel: 09972897722, 09972897733, 09799753144, 09799753155

**DADDY (ဒယ်ဒီ)**  
Travels & Tours  
ပြတိုက်၊ ပဲခူးတိုက်၊ ဘားအံ  
(ပြည်အိမ်/ခုရက်) ၁၀၀၀၀၀/၀  
Oct 14, 28 တွက်မည်  
Ph: 09-448001903

မြေညီတိုက်ခန်းရောင်းမည်

\*စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ လမ်းသစ်(လမ်းမနံး)  
\*ပေ(၁၂ x ၅၀) မြေညီ(ထပ်ခိုး)ပါ  
\*ဘောက်ထပ်၊ ကြေးမြားမြေညီခင်း/ကပ် (Hall)  
\*အပေါ်ထပ် 1MBR, 1BR, 2 (A/C)  
လျှာထိုးပြည့်၊ ဘိုတိုင်၊ ရေပူရေစေး  
\*အဆင့်မြင့်မြင်ဆင်ပြီး အသင့်နေ(သန့်)  
\*ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်။ (ပွဲစားမလို)  
ဖုန်း-၀၉၅၆၆၁၀၂၇၊ ၀၉၅၁၈၅၃၅၀

**ဂုဏ်ပြုပါသည်**  
အောက်တိုဘာ ၁ ရက် ဤနေ့တွင် ကျရောက်သည့် (၅၂)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အားလုံးကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုပါသည်။  
ပဲခူးမြို့မှ ပြည်သူတစ်ဦး ခက်ခက်

**ကိုကျော်နိုင် CAR RENTAL**  
မြို့တွင်းမြို့ပြင် စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ ခရီးစွားနိုင်ရန် ALPHARD, HIACE (အစာတုံး) တားသစ်ကြီးများဖြင့် ဝန်ဆောင်ပေးပါသည်။  
09 25 358 2510, 09 78 515 8803

**ကား ချိန်**  
(Alphard/Crown/MarkII/ဆန်တော်ပုံ Hiace/ဘုရားယာဉ် ၂၅/၂၆/၃၀/၄၅/၄၅၀ယာဉ်) များကို ဝယ်ယူအသုံးပြုအတွက် ယာဉ်ရောင်းချသူကိုယ်တိုင် ဖြစ်သော အထူး ခရီးစဉ်များကို ပြုလုပ်ပါသည်။  
Ph: 09795549249, 095418126

ဆီးချိုသွေးချိုရောဂါရှင်တွေအတွက် အကောင်းဆုံးအာဟာရဖြစ်တဲ့ **Glucerna** နဲ့ ကန်တော့ပါတယ်...

**Glucerna No.1 Doctor Recommended Brand in USA\***

\*Market research by Rothstein-Tauber, Inc. 2015

Distributed By **PAHTAMA GROUP** Abbott Nutrition **Careline** 01-8551428 09 260 35 62 62 abbottnutrition@pahtama.com **Abbott**

**မိမိမြ**  
မွှေ့ဟုတ်

**Promotion**  
၂၀၁၆ အောက်တိုဘာလ (၁)ရက်နေ့ မှ နိုဝင်ဘာလ (၃၀)ရက်နေ့ထိ

ဘယ်မွှေ့ဟုတ်ဆီပဲနေနေ မွှေ့ဟုတ် အဟောင်း ပေးပြီးစိန်နှင့်မြက် ထုတ်တဲ့ မွှေ့ဟုတ်အသစ်ဝယ်ရင် ၂၀% လျှော့ချရောင်းမှာတဲ့။

အဲဒီမွှေ့ဟုတ် အဟောင်းတွေကိုလိုအပ်တဲ့ နေရာတွေမှာ ပြန်လည်လှူဒါန်းသွားမှာတဲ့

ကုသိုလ်လည်းရ မွှေ့ဟုတ်အသစ်လည်းရပမယ့် စိန်နှင့်မြ ရဲ့ပရုတ်တ အစီအစဉ်လေးမှာ ပါဝင်ကြပါစို့

Hotlines : 09-455552626, 455552828

အမှတ် (၁၀၂)၊ ဝေဝေယန္တလမ်းမကြီး၊ ပါရမီလမ်းနှင့် သာဓကလမ်းကြား၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း။  
Tel/Fax: 01-8566454, 01-2332018

အမှတ် B-7၊ အောင်ဆန်းကွင်းမြောက်ဘက်တန်း၊ ရန်ကင်း။  
Tel/Fax: 01-255752, 09-73244480, 09-33427177

အမှတ် F-5၊ စတုတ္ထထပ်၊ ယုဝနပလာအားရန်ကင်း။  
Tel: 01-200747 Ext: 5999, 09-453887790

အမှတ် (၁၄၄)၊ ၃၄လမ်း၊ ၈၀ x ၈၀လမ်းကြား၊ မန္တလေး။  
Tel: 02-34217, 73177, 011 - 203185

အမှတ် ၃၈(ဘီ)၊ လမ်း (၈၀)၊ ၃၄ x ၃၅ လမ်းကြား၊ မန္တလေး။  
Tel: 02-68857, 09-33143777

အမှတ် (၁၁)၊ ၂၆(ဘီ)လမ်း၊ ၇၈ x ၇၉လမ်းကြား၊ မန္တလေး။  
Tel: 02-71070, 09-402511022

**မွှေ့ဟုတ်အဟောင်းကို လှူဒါန်းခြင်းဖြင့် ၂၀% အထူးလျှော့ဈေးရယူပါ**

စားသုံးသူကာကွယ်ရေးအသင်းမှ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ကို ဂုဏ်ပြုကျေးဇူးတင်လွှာ

ဆရာဇွဲ နှင့် သမီး ဆရာမ ဒွေးစန္ဒာလွင် B.A (Hons), M.A (English) အင်္ဂလိပ်စာ သင်္ဘော နှင့် အရေးသီးသန့်

Better English For a Smarter Life ဦးရဲဇော်လတ် M.A(UFL) APPLIED GRAMMAR & SPOKEN ENGLISH SPECIAL ENGLISH COURSES

STRATEGY FIRST INSTITUTE Certificate in Own Business Management Level 2: Manage your business (63 hours) Own BUSINESS management သင်လုပ်ငန်းကို စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲနိုင်ဖို့ နည်းလမ်းကောင်းများ ရှာဖွေပါ။

Sein Gay Har International Shopping Centre Thadingyut Textile & Silk Fair up to 30% OFF

Dbuzz အထည်ချုပ် ကုန်ပျူတာပန်းတိုင်နှင့် အဆင့်မြင့်တံဆိပ်ရိုက်လုပ်ငန်း

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၁၂) ရေချမ်းအိုး(ရှေ့)ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၁၂)၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၃၁၃၃၂၉၄၁၊ ၀၉-၇၉၆၂၉၅၃၃၃

Professional Training Program 2 Days Short Course ယနေ့ Digital စေတီတွင် နယ်ပယ်အသစ်သို့ လှုပ်ရှားနိုင်

သားအမြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း ကျွန်တော် ဦးကျော်သိန်း[၉/ပမန(နိုင်)၀၆၀၀၀၀]နှင့် ကျွန်မ ဒေါ်ဇော်

GW အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း

မြေကွတ်ဝယ်လိုသည် ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်း

မြေးအမြစ်မှ စွန့်လွှတ်ခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ ဒေါ်ပျို့နယ်၊ ကြည်စု

KYN ဒဂုံမြောက်ပိုင်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊ တောင်ပိုင်း မြေကွက်များဝယ်ယူလိုသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၅၅/သမိုင်း၊ မြေကွက်အမှတ်-၅/က ၁

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၅၅/သမိုင်း၊ မြေကွက်အမှတ်-၅/က ၁

ကြေးမုံ

"သီပေါမင်းကြားကြီး နတ်ပြည်စံသက် ရာပြည့်အလှူတော်"

အိန္ဒိယနိုင်ငံ ၊ ရတနာဂီရိမြို့၌ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ၊ ဒီဇင်ဘာလ (၁၆)ရက်နေ့တွင် "သီပေါမင်းကြားကြီး နတ်ပြည်စံသက်ရာပြည့်အလှူတော်" ကို ကျင်းပပါမည်။ နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ၊ ဗန်းမော်ဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ ကုမာရာဘိဝံသနှင့် တွဲဖက်ရွှေ့ကိုင် သာသနာပိုင် ၊ ကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်များ၏ အဓိပတိချုပ် ၊ သီတဂူ ဆရာတော် ဒေါက်တာ အရှင် ဉာဏိဿရတို့က ဦးဆောင်၍ သီပေါမင်းကြားကြီး၏ အနွယ် တော်များနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံသားများ ပူးပေါင်းကျင်းပမည် ဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါ အလှူတော်သို့ ပါဝင်ဆင်နွှဲလိုသော ရဟန်းရှင်လှူပြည်သူအပေါင်းတို့သည် အောက်ပါ ခရီးစဉ်ဖြင့် လိုက်ပါနိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ အဆိုပါ ခရီးစဉ်သည် (၁၃-၁၂-၂၀၁၆)ရက်မှစတင်၍ (၂၀-၁၂-၂၀၁၆)ရက်၌ ပြီးဆုံးပါမည်။

ခရီးစဉ်အတွင်း ရတနာဂီရိမြို့ရှိ သီပေါမင်းစံအိမ်တော်နှင့် အုတ်နန်းပြုသစ်တော်၊ မွန်ဘိုင်းမြို့ရှိ ကမ္ဘာ့ပိပဿနာစေတီတော်ကြီး ၊ အင်ဂတ်ပူရိမြို့ရှိ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ဦးဂိုအင်ကာ၏ ဗဟိုပိပဿနာတရားစခန်း ဆရာကြီး ဦးဘခင် ပိပဿနာကျေးဇူးနှင့် ဆရာကြီး ဦးဘခင် အထိမ်းအမှတ် ဂေါပကအဖွဲ့ ၊ လက်အောက်ရှိ ပိပဿနာသုတေသနဌာန ၊ မွန်ဘိုင်းမြို့အနီးရှိ ကင်နေရီဂူ - ရှေးခေတ်ဗုဒ္ဓဘာသာ ဘုန်းတော်ကြီးများ တရားအားထုတ်ခြင်း ၊ စာပေကျမ်းဂန်ပို့ချခြင်းတို့ ပြုလုပ်သည့်နေရာများသို့ ရောက်ရှိပါမည်။

အဆိုပါ ခရီးစဉ်သို့ လိုက်ပါလိုသူများသည် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ် ၊ လိပ်စာနှင့် ဖုန်းနံပါတ်များသို့ စုံစမ်း၍ တရားပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရမည့်ပုဂ္ဂိုလ် - ဒေါ်ဝါဝါကြည်  
ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ - အမှတ်(၇၇) ၊ ပ-ထပ် ၊ ရွှေဘုံသာလမ်း ၊ ပန်းဆဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်းနံပါတ် - ၀၁-၂၅၃၅၉၈ ၊ ၀၁-၂၄၅၂၀၁ ၊ ၀၁-၂၅၃၆၀၁

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်။

လှည်းကူးမြို့ကျွန်းကလေးဈေးအနီးဥယျာဉ်မြေကွန်ကရစ် လမ်းဘေးဧရိယာ(40'x60')-(130)သိန်း။  
(25'x50')-(75)သိန်း။(25'x65')-(95)သိန်း။  
Ph: 09-795518355,09-252278945

ငွေပိုတရစ် အတတ်ပညာ  
ခေတ်မီမြေအုတ်ရိုက်ခက် ရပြီ  
09 4200 35882  
09 4200 35884  
(၆၀၄)အင်းလေး(၁)လမ်းရန်(၂)ဘောင်အုံ

HI RO YU KI Co., Ltd. \*STRETCH FILM \*EXP-408 Pallet Machine \*Strapping Machine TP-202 \*TP-6000 \*PP-Strapping Band \*JP-501 Carton Sealing Machine \*PE Tying Tape \*Handy Wrap with dispenser \*OPP Tape

LMA တိုင်ရင်းဆေးသစ်ပုတ်ပုတ်အမှတ် TMR 006583 (0118) **လွင်မြင့်အောင်** အမှတ်တံဆိပ် **ပြင်ဆူဖျက် နာဂါတ်ခြောက်** အသားအရေတင်းရင်းလှပစေခြင်း၊ အရေအကြောင်းများလျော့ပါးစေခြင်း၊ အနာကျက်မြန်စေခြင်း၊ သွေးလည်ပတ်မှုအားကောင်းစေခြင်း၊ သွေးကြောများကြိုခိုင်မှုကို ကူညီထိန်းသိမ်းပေးခြင်း၊ ဦးနှောက်ကြောလမ်းပတ်ညက်ကောင်းစေခြင်း၊ စိတ်စိမ်းပူလျော့နည်းစေခြင်း၊ လန်းဆန်းခွန်အားဖြစ်စေခြင်း၊ ဆီရှင်ခြင်း။

လောကချမ်းသာ အဘယ လာဘာမုန့် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး (ကျောက်တော်ကြီးဘုရား) **၂၁-ကြိမ်မြောက် အဘိဓမ္မာ ၇-ကျမ်း ပူဇော်ပွဲကြီး** ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ပိုင်းခရိုင်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ မင်းဓမ္မကုန်းတော်ပေါ်တွင် တည်ထား ကိုးကွယ်လျက်ရှိသော လောကချမ်းသာ အဘယ လာဘာမုန့် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး (ကျောက်တော်ကြီးဘုရား) ဂေါပကအဖွဲ့မှ ကြီးပွားကျင်းပမည့် (၂၁) ကြိမ်မြောက် အဘိဓမ္မာ ၇-ကျမ်း ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲကြီး ကို (၈-၁၀-၂၀၁၆) မှ (၁၆-၁၀-၂၀၁၆) သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့အထိ (၉)ရက်တိုင်တိုင် သံဃာတော်များမှ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (၁၆-၁၀-၂၀၁၆)သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့တွင် ဘုရားဖူးများ ကျန်းမာချမ်းသာပြီး ဘေးဘယားဝေးကွာစေရန်အတွက် ပဋ္ဌာန်းရေစင်များနှင့် ပဋ္ဌာန်းပရိတ်ကြီးများကို ဝေငှလှူဒါန်းမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဆရာတော်ကြီးများအတွက် အရည်အသွေး နေဆွမ်း၊ အဖျော်ရည်၊ ပဋ္ဌာန်းကန်တော့၊ ပဋ္ဌာန်းရေစင်လှူဒါန်းလိုသူများ စတုဒါယာလှူဒါန်းလိုသူများ ဂေါပကအဖွဲ့နှင့် ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း နိုးဆော်ပိတ်မန္တက ပြုအပ်ပါသည်။ ဖုန်း-၀၉၅၀၆၇၈၇၇၊ ဖုန်း-၀၉၄၂၀၁၂၅၃၅၁၊ ဖုန်း-၀၉၇၃၁၃၀၆၀၅ တို့သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

FREE SEMINAR for MBBS STUDY KUNMING MEDICAL UNIVERSITY YUNNAN, CHINA OCTOBER SESSION Please directly meet the official representative of the university, with your transcripts and certificates. 83 years old government owned medical university WHO recognized. Recognized for MBBS in English 12 hospitals with 12000 beds Excellent faculties educated abroad. Venue : Sule Shangri-La Hotel ( 3rd Fl ) Date : 1st Oct, 2016 (Sat) Time : 4:30-6:00 pm Grace Education Services No. 92, 51 St., Middle Blk., Pazundaung Tsp. Yangon Call: +95 951 40 80 2, 09 78 51 40 80 2, 09 79 18 22 66 5

အားမာန် **B.Ed** ဝင်ခွင့် ဖွင့်ပြင် သီတင်းကျွတ်ပိတ်ရက်တန်းခွဲ နေရေးစီစဉ်ပေးမည်။ အမှတ်(၈၆)၊ (၃ လွှာ)၊ ၃၇လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း ၀၁-၃၇၄၄၇၀၊ ၀၉ ၂၅၀၃၁ ၂၃၇၉

S & P (EPS-Topik) Korean Language Center Skills Test Preparation Class: (17.10.2016) Start \* အခြေခံ ကျွမ်းကျင်မှု နှင့် အင်တာဗျူး သင်တန်း (အင်တာဗျူးအတွက် ကိုရီးယားဆရာကိုယ်တိုင် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးမည်။) Korean Language Course \* Basic, Intermediate, Advance, Speaking Class \* EPS-Topik, S-Topik Class \* YUFL (BA, Diploma) Class (လစဉ် လဆန်းတိုင်းတွင် တန်းခွဲသစ်များ ရှိသည်။) တိုက်(၇)လဆန်းယင်တိုက် အခန်းအမှတ်(၄/D) ဦးထွန်းလင်းမြို့လမ်းလှည့်တန်းတမာရွတ်မြို့နယ် Tel : 09-430-82903/ 09-732-11465

Home Since 1996 BUY FLOOR GET Skirting +Corners READY MADE FLOOR ပါကေးအစားထိုး ကြမ်းခင်း တစ်ကျင်း ကျက်တစ်သိန်း ဝန်းကျင် မှစတင်၍

CONSTRUCTION, POWER & MINING Myanmar 2016 13-15 October 2016 Myanmar Event Park (MEP) 9.00-17.00 Hrs. New Venue MEP The 4th International Construction, Power & Mining Exhibition စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် နိုင်ငံတကာ ဆောက်လုပ်ရေး၊ စွမ်းအင်နှင့် ဓာတ်သတ္တုတူးဖော်ရေး ကုန်စည်ပြပွဲ Including: • Over 200 leading companies from around the world • 5 international groups from China, Germany, Korea, Singapore and Thailand • Industry Conferences & Seminars ဝါဝင်သည် : • ကမ္ဘာ့အနွယ်ဆောင် ကုမ္ပဏီ ၂၀၀ ကျော် • တရုတ်၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယား၊ စင်ကာပူ နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့မှ နိုင်ငံတကာပြုစုရေး (၅) ဝန်း • လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲနှင့် ဝေဖန်ပြောချက်များ







# ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဂျီ စတော့ရှယ်ယာဈေးနှုန်းများ ဆက်လက်ကျဆင်း ဆက်လက်ကျဆင်း

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် အရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်နေသော စတော့ရှယ်ယာဈေးနှုန်းများ ဆက်လက်ကျဆင်းနေပြီး စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက် စတော့အိတ်ချိန်း ဈေးကွက်ပိတ်ချိန်တွင် FMI ကုမ္ပဏီရှယ်ယာတစ်စောင်လျှင် ကျပ် ၁၆၀၀၀ ဖြင့် ဈေးပိတ်ခဲ့ပြီး MTSB ရှယ်ယာတစ်စောင်လျှင် ကျပ် ၄၃၀၀၀ ဖြင့် ဈေးပိတ်ခဲ့ကာ MCB ရှယ်ယာတစ်စောင်လျှင် ကျပ် ၈၃၀၀ ဖြင့် ဈေးပိတ်ခဲ့ကြောင်း ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ သိရသည်။

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းတွင် စာရင်းဝင်ကုမ္ပဏီအဖြစ် စတော့ရှယ်ယာ ရောင်းချနေသည့် ကုမ္ပဏီသုံးခုရှိရာ FMI ကုမ္ပဏီ၊ မြန်မာသီလဝါ အများပိုင်ကုမ္ပဏီ၊ မြန်မာနိုင်ငံသားများဘဏ်ကုမ္ပဏီတို့က ရှယ်ယာများ ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။ စတော့ရှယ်ယာဈေးကွက် စတင်ဖွင့်လှစ်ချိန်တွင် စိတ်ဝင်စားမှုမြင့်တက်ကာ စတော့ဝယ်ယူလိုသူ ပမာဏ မြင့်တက်ခဲ့သောကြောင့် ဈေးနှုန်းများ အဆမတန်မြင့်တက်သွားခဲ့ပြီး လက်ရှိစတော့ရှယ်ယာအပေါ် စိတ်ဝင်စားမှု နည်းပါးနေသည့်အတွက် ဈေးနှုန်းများ ဆက်လက်ကျဆင်းလာလျက်ရှိသည်။

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ သို့ □

# ရေကြောင်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးသည် နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှုနှင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး၏ အဓိကကျောရိုးဖြစ်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀

သင်္ဘောလုပ်ငန်းသည် အမှန်တကယ်ကုန်ကုစရိတ်သက်သာ၍ အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် တစ်ခုတည်းသောနည်းလမ်းဖြစ်ပြီး ရေကြောင်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးသည် နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှုနှင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး၏ အဓိကကျောရိုးဖြစ်ကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်မောင်က ပြောကြားသည်။

# မြန်မာပိုစီနမ်အဖွဲ့ အာရှသံသောင်ပြင်အားကစားပြိုင်ပွဲ ပထမနေ့အပြီးတွင် ရွှေတစ်ခု၊ ငွေတစ်ခု၊ ဆွတ်ခူး

ဒါနန်း စက်တင်ဘာ ၃၀

(၅)ကြိမ်မြောက် အာရှသံသောင်ပြင်အားကစားပြိုင်ပွဲ၏ ပိုစီနမ်ပြိုင်ပွဲ ပထမနေ့ ပွဲစဉ်များကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်ကာ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဒါနန်းမြို့၌ ကျင်းပရာ မြန်မာပိုစီနမ်အဖွဲ့က ပထမနေ့အပြီးတွင် ရွှေတံဆိပ်တစ်ခု၊ ငွေတံဆိပ်တစ်ခု ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။ မြန်မာပိုစီနမ်အဖွဲ့အတွက် ရွှေဆုကို အမျိုးသား Weapon Self-Defense လေးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲတွင် ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အိမ်ရှင်ဗီယက်နမ်က ငွေတံဆိပ်၊ ကမ္ဘောဒီးယားနှင့် လာအိုအသင်းတို့က ပူးတွဲကြေးတံဆိပ်ဆုတို့ ရရှိခဲ့သည်။ ရွှေဆုရရှိခဲ့သည့် မြန်မာပိုစီနမ်အသင်းတွင် ဝင်းဌေးအောင်၊ မျိုးထွန်းအံ၊ ရဲဝင့်ထူးနှင့် ချမ်းမြေ့အောင်တို့ပါဝင်သည်။ ပြိုင်ပွဲပထမနေ့တွင် ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစား သုံးမျိုးထည့်သွင်းကျင်းပခဲ့ပြီး မြန်မာပိုစီနမ်အဖွဲ့သည် ပြိုင်ပွဲအားလုံး၌ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ကျန်ပြိုင်ပွဲနှစ်ခုတွင် ငွေဆုများ ရယူနိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာပိုစီနမ်အဖွဲ့အတွက် ငွေဆုများကို အမျိုးသားလေးယောက်တွဲ Leg attack Techniques ပြိုင်ပွဲနှင့် အမျိုးသား အမျိုးသမီးအသင်းလိုက် လေးယောက်တွဲ Mixed events Weapon self-Defense ပြိုင်ပွဲတို့တွင် ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၁ ရက်၊ ၂ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစားခြောက်မျိုး ထည့်သွင်းကျင်းပမည်ဖြစ်ကာ မြန်မာပိုစီနမ်အဖွဲ့သည် ပြိုင်ပွဲအားလုံး၌ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အာရှသံသောင်ပြင်အားကစားပြိုင်ပွဲ၏ ပိုစီနမ်ပြိုင်ပွဲကို အိမ်ရှင်ဗီယက်နမ်အသင်းအပါအဝင် မြန်မာ၊ ဂျပန်၊ လာအို၊ အာဖဂန်နစ္စတန်၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ တရုတ်(တိုင်ပေ)၊ အိန္ဒိယနှင့် အီရန်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်လျက် ရှိပြီး မြန်မာအသင်းမှာ စတင်သမား ၁၂ ဦးဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်နေခြင်းဖြစ်သည်။ (ဦးသော်ဝင်)



BRT Lite ယာဉ်လိုင်းတွင် ပြေးဆွဲမည့်ယာဉ်။

# ရန်ကုန်ဘတ်စ်ကား အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီမှရှယ်ယာများ ပြန်လည်ရောင်းချမည်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၃၀

ရန်ကုန်ဘတ်စ်ကား အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ အစုရှယ်ယာများကို အများပြည်သူများ ပြန်လည်ဝယ်ယူနိုင်ရန်အတွက် ယခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၄ ရက်မှစတင်ကာ ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်ဘတ်စ်ကား အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ သိရသည်။

ရန်ကုန်ဘတ်စ်ကား အများပိုင်ကုမ္ပဏီသည် အများပြည်သူ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းဖြစ်သည့် BRT Lite ယာဉ်လိုင်း အမှတ် (၁) (၂) (၃) တို့ကို ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိပြီး ယာဉ်အစီးရေနှင့် ယာဉ်လိုင်းများ ထပ်မံတိုးချဲ့ပြေးဆွဲနိုင်ရေးအတွက် အစုရှယ်ယာများ ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“အများပြည်သူကလည်း ရှယ်ယာဝယ်ထားဖို့ကို စိတ်ဝင်စားပါတယ်။ မရောင်းသေးဘူးလား မေးနေတာကြာပါပြီ။ ယာဉ်ပိုင်ရှင်တွေကလည်း စိတ်ဝင်စားပါတယ်။ ဒါက ရေရှည်ဆောင်ရွက်သွားရမယ့် အများပြည်သူ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးပါ။ အခုရှယ်ယာတွေ ပြန်ရောင်းပေးပါမယ်”ဟု အဆိုပါကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရှင်းပြသည်။

အစုရှယ်ယာတစ်စုလျှင် ကျပ် ၁၀၀၀၀၀ ဖြင့် လူတစ်ဦးလျှင် တစ်စုမှ အစု ၁၀၀၀ အထိ အောက်တိုဘာ ၄ ရက်မှစတင်ကာ အမှတ်- ၁၃၁/၁၃၃ 1<sup>st</sup>(A) ဗိုလ်တထောင်ဘုရားလမ်း ဗိုလ်တထောင် မြို့နယ်ရှိ ကုမ္ပဏီရုံးခန်းတွင် စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၅ သို့ ○

အခြင့်မားဆုံးဂါရဝတရားကို အထောင်းဆုံးပြုထုနိုင်ဖို့ အခြတ်ဆုံးလှူဖွယ်ဝစွာ

# Oramin-G

အဆင့်မြင့်လှူဆင်းအားစေး

ခန္ဓာထန်စွမ်း စိတ်နှစ်လန်းဖို့ 'ဧကရာဇ်-ဂျီ' ကိုထောက်ကြံပါဖို့ ...

MARKETED BY: AA MEDICAL PRODUCTS LTD. TEL.: (011) 249590, 2-31 391644-50

Manufactured by: DAEWON PHARM. CO., LTD. Seoul Korea

ဝါကျွတ်ချိန်တန် ကန်တော့ရန် လက်ဆောင်မွန်